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De openbare commissievergadering wordt geopend om 16.06 uur en voorgezeten door de heer Ortwin De-
poortere. 
La réunion publique de commission est ouverte à 16 h 06 et présidée par M. Ortwin Depoortere. 
 
De teksten die in cursief zijn opgenomen in het Integraal Verslag werden niet uitgesproken en steunen uit-
sluitend op de tekst die de spreker heeft ingediend. 
Les textes figurant en italique dans le Compte rendu intégral n’ont pas été prononcés et sont la reproduction 
exacte des textes déposés par les auteurs. 
 

01 Actualiteitsdebat over het EU-migratiepact en toegevoegde vragen van 

- Tomas Roggeman aan Nicole de Moor (Asiel en Migratie) over "De noodzakelijke aanpassingen aan de 
Dublinverordening" (55037234C) 
- Greet Daems aan Nicole de Moor (Asiel en Migratie) over "Het EU-migratiepact" (55037258C) 
- Eva Platteau aan Nicole de Moor (Asiel en Migratie) over "Het Europese migratiepact" (55037262C) 
- Vanessa Matz aan Nicole de Moor (Asiel en Migratie) over "Het Europese migratie- en asielpact" 
(55037320C) 
- Nabil Boukili aan Nicole de Moor (Asiel en Migratie) over "Het EU-migratiepact" (55037798C) 
- Simon Moutquin aan Nicole de Moor (Asiel en Migratie) over "Het Europese migratiepact" (55037835C) 
- Barbara Pas aan Nicole de Moor (Asiel en Migratie) over "Het EU-migratiepact" (55037856C) 
- Theo Francken aan Nicole de Moor (Asiel en Migratie) over "Het Europese asielakkoord" (55037851C) 

01  Débat d'actualité sur le pacte européen sur la migration et questions jointes de 

- Tomas Roggeman à Nicole de Moor (Asile et Migration) sur "Les modifications à apporter au règlement 
de Dublin" (55037234C) 
- Greet Daems à Nicole de Moor (Asile et Migration) sur "Le pacte européen sur la migration" 
(55037258C) 
- Eva Platteau à Nicole de Moor (Asile et Migration) sur "Le pacte européen sur la migration" (55037262C) 
- Vanessa Matz à Nicole de Moor (Asile et Migration) sur "Le pacte européen sur la migration et l’asile" 
(55037320C) 
- Nabil Boukili à Nicole de Moor (Asile et Migration) sur "Le pacte européen sur la migration" 
(55037798C) 
- Simon Moutquin à Nicole de Moor (Asile et Migration) sur "Le pacte migratoire européen" (55037835C) 
- Barbara Pas à Nicole de Moor (Asile et Migration) sur "Le pacte sur la migration de l'Union européenne" 
(55037856C) 
- Theo Francken à Nicole de Moor (Asile et Migration) sur "L'accord européen sur l'asile" (55037851C) 
 
De voorzitter: De heer Roggeman laat zich verontschuldigen. Ik vermoed dat ook mevrouw Daems dat doet. 
 

01.01  Eva Platteau (Ecolo-Groen): Mijnheer de voorzitter, mevrouw 

de staatssecretaris, twee minuten spreektijd is natuurlijk niet veel om 
een debat te voeren over het asiel- en migratiepact, dat heel veel as-
pecten bevat. Ik zal echter mijn best doen. 
 
Ik moet bekennen dat het een goede zaak is dat er een verplicht en 

01.01 Eva Platteau (Ecolo-Groen): 

Nous soutenons certainement un 
mécanisme de solidarité obligatoire 
et flexible, auquel chaque État 
membre doit apporter sa contribu-
tion. Reste à savoir cependant com-
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flexibel solidariteitsmechanisme komt, waarbij het idee is dat elke lid-
staat zijn deel moet doen. Dat is zeker een principe waar wij achter kun-
nen staan. 
 
Wij merken echter dat er onmiddellijk al wat ruis op de zaak zit. Landen 
als Hongarije en Polen hebben zich er onmiddellijk na het akkoord al 
van gedistantieerd. De grote vraag over de solidariteit in Europa die wij 
willen, is wat het in de praktijk zal geven. Hoe kunnen wij die solidariteit 
afdwingen? 
 
Mevrouw de staatssecretaris, over de grensprocedure is heel veel te 
doen. Iedereen die afkomstig is uit een land met minder dan 20 % er-
kenningsgraad, zal aan die grensprocedure worden onderworpen. Het 
idee is dat ze maximaal twaalf weken zou mogen duren. Wij weten ech-
ter dat het in de praktijk heel moeilijk zal zijn om die termijn te halen. De 
facto zal de procedure plaatsvinden in gesloten centra. 
 
Welke garanties of contouren zijn er in de grensprocedure? Zullen de 
lidstaten die zelf moeten organiseren? In welke mate zal Europa onder-
steuning bieden? Zal het EASO daarin een rol spelen? Hoe kunnen wij 
ervoor zorgen dat de grensprocedure snel maar ook kwalitatief is? Hoe 
kunnen wij de mensenrechten garanderen? Hoe kunnen wij ervoor zor-
gen dat er geen hotspots komen in gesloten centra, waar asielzoekers 
lang vastzitten? 
 
Over de detentie van kinderen stond in het oorspronkelijke voorstel van 
de Commissie dat kinderen werden uitgesloten van de grensprocedure, 
indien ik dat correct voorheb. Wanneer ik echter de tekst bekijk die met 
de Europese collega’s is afgesproken, lijkt het mij dat de uitsluiting van 
kinderen is verdwenen of dat de garanties veel moeilijker uit het akkoord 
kunnen worden afgeleid. 
 
Kunt u verduidelijken wat daarover is afgesproken met de Europese col-
lega’s, met name over de detentie van kinderen en minderjarigen? 
Welke garanties kunt u ter zake geven? Wat was het standpunt van 
België? Welk standpunt hebt u vertolkt aan de tafel met de Europese 
collega’s? Waarom was dat punt geen rode lijn voor België en ging Bel-
gië daarin niet voorop? 
 
In het akkoord mis ik ook ambities voor de hervestiging. Zijn er concrete 
doelstellingen afgesproken? Er zijn meer legale, veilige migratiewegen 
nodig. Dat is de enige manier om het verdienmodel van mensensmok-
kelaars te doorbreken. Pas dan kunnen we zorgen voor een humaan 
asielbeleid in Europa. We moeten dus meer inzetten op humanitaire 
visa en veilige en legale wegen. 
 
Ik keek onlangs naar de film The Swimmers, een waargebeurd verhaal 
over twee Syrische zussen, Yusra en Sarah Mardini, die tijdens de oor-
log in Syrië geen andere keuze hadden dan op een gevaarlijke manier 
de Middellandse Zee over te steken om dan door te reizen naar Duits-
land en daar asiel aan te vragen. Die film toont alles wat er mis is met 
het Europese asielbeleid. Het is zeker een aanrader. 
 
De vraag is of de gemeenschappelijke hervestigingsdoelen deel uitma-
ken van het migratiepact. Zal België daarin een voortrekkersrol spelen? 
Ik stel vast dat België zijn eigen ambities op het vlak van hervestiging 
helemaal niet verwezenlijkt. We blijven achter.  
 
Bij de opvang van Oekraïners hebben we vastgesteld dat het wel mo-
gelijk is om een tijdelijk beschermingsstatuut te verlenen aan specifieke 

ment le mettre en œuvre et com-
ment le faire respecter. 
 
Les demandeurs d'asile en prove-
nance d'un pays pour lequel le de-
gré de reconnaissance est inférieur 
à 20 % seront soumis à la procé-
dure à la frontière, qui devrait durer 
au maximum 12 semaines. Elle 
aura lieu de facto dans un centre 
fermé. 
 
Les États membres devront-ils l'or-
ganiser eux-mêmes? L'EASO, le 
Bureau européen d'appui en ma-
tière d'asile, jouera-t-il un rôle à cet 
égard? Comment garantira-t-on une 
procédure rapide et efficace à la 
frontière? Comment garantir le res-
pect des droits humains et comment 
éviter les hotspots dans les centres 
fermés où les demandeurs d'asile 
resteront longtemps enfermés? 
 
Qu'a-t-il été convenu à propos de la 
détention d'enfants et de mineurs? 
Quelles garanties avons-nous à ce 
sujet, et quelle est la position belge 
en la matière?  
 
L'accord manque d'ambition en ma-
tière de réinstallation. Des objectifs 
concrets ont-ils été fixés à cet 
égard? Il faut ouvrir plus de voies de 
migration légales et sûres. Les ob-
jectifs communs de réinstallation 
font-ils partie du pacte migratoire? 
La Belgique jouera-t-telle un rôle de 
pionnier? Pouvons-nous conclure 
des accords au niveau européen 
pour les personnes qui ne peuvent 
pas retourner dans leur pays d'ori-
gine, à l'instar de ce qui a été orga-
nisé pour les réfugiés ukrainiens? 
Comment renforcer la lutte contre 
les refoulements illégaux et com-
ment faire en sorte que les viola-
tions des droits humains par des 
États membres restent un point 
prioritaire à l'agenda?  
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groepen die er acuut nood aan hebben. Ook voor andere groepen, bij-
voorbeeld Afghanen die niet kunnen terugkeren, zouden we op Euro-
pees niveau afspraken kunnen maken. Wat is uw standpunt daarover?  
 
Wat de pushbacks en search-and-rescueactiviteiten betreft, er heeft 
een scheepsramp plaatsgevonden voor de Griekse kust. Dat schetst de 
context waarin het migratiepact moet worden bekeken. Zo veel mensen 
sterven in de Middellandse Zee. Daarvan kunnen we toch niet wegkij-
ken? Hebt u met uw Europese collega’s over de illegale pushbacks ge-
sproken? Op welke manier kunnen we de strijd tegen illegale pushbacks 
opdrijven? Hoe kunnen we ervoor zorgen dat mensenrechtenschendin-
gen door lidstaten hoog op de agenda blijven staan in de onderhande-
lingen over het migratiepact?  
 
Misschien is dit een onderwerp voor het najaar, want we bereiden het 
Europese voorzitterschap voor. Misschien kunnen we daarover eens 
een aparte gedachtewisseling houden, want dit thema verdient meer 
aandacht dan een actualiteitsdebat.  
 
De voorzitter: Met dat laatste ben ik het volledig eens. Ik zal wat soepel zijn met de spreektijden, het is 
immers een actualiteitsdebat. Ik kan de toegestane spreektijd dus wat verlengen. 
 

01.02  Vanessa Matz (Les Engagés): Monsieur le président, c'est un 

thème central et il va encore nous occuper pendant quelques mois. Il 
est important que nous puissions débattre plus largement. 
 
Madame la secrétaire d'État, l'absence d'une politique migratoire har-
monisée de l'Union européenne est l’un des facteurs qui contribuent aux 
importants retards dans le traitement des demandes d’asile dans les 
États membres de l’Union européenne. L’adoption d’une politique mi-
gratoire européenne constitue sans nul doute un des plus grands défis 
pour les 27 États membres de l’UE. 
 
Alors que les instances européennes n'étaient pas parvenues à un ac-
cord sur une réforme du système de migration et d’asile à la suite de la 
crise migratoire en 2014-2015, il semblerait que la situation se soit dé-
bloquée depuis lors. En septembre 2020, la Commission européenne 
avait en effet proposé un ensemble de textes législatifs couvrant les 
grands principes et les aspects plus concrets. En avril dernier, le Parle-
ment européen a mis les bouchées doubles et a arrêté une position sur 
les différentes propositions législatives. Le 8 juin dernier, le Conseil 
Justice et Affaires intérieures s’est accordé sur une réforme du système 
d’asile à la majorité qualifiée. 
 
La procédure d’adoption n’est pas terminée, il faudra encore que le Par-
lement et le Conseil trouvent une position commune malgré leurs points 
de divergence; l’objectif étant de boucler ce dossier pour la fin de légi-
slature, sous la présidence belge. Vous avez donc un rôle crucial de 
savante équilibriste à trouver. 
 
Madame la secrétaire d'État, quelles sont les prochaines étapes pour 
concrétiser l’adoption de ce nouveau pacte? Des dates ont-elles été 
fixées? Pouvez-vous expliquer les deux principes sur lesquels repose 
le pacte, à savoir les principes de solidarité et de responsabilité? Que 
dites-vous aux associations qui estiment que le pacte restreint forte-
ment la migration et les droits des étrangers? Quels sont les pays tiers 
qui sont disposés à collaborer avec l’Union européenne? De quelle ma-
nière comptez-vous procéder aux contrôles aux frontières? 
 

01.02  Vanessa Matz (Les Enga-

gés): De goedkeuring van een Eu-
ropees migratiebeleid – het ontbre-
ken ervan draagt tot de aanzienlijke 
vertragingen in de behandeling van 
de asielaanvragen bij – vormt een 
uitdaging voor de 27 lidstaten. 
 
In 2020 heeft de Commissie teksten 
met de belangrijkste beginselen 
voorgesteld. In april heeft het Euro-
pees Parlement zijn standpunt over 
die verschillende voorstellen be-
paald. Op 8 juni is de Raad Justitie 
en Binnenlandse Zaken het eens 
geworden over een hervorming van 
het asielstelsel. 
 
Het Parlement en de Raad moeten 
het nog eens worden over een ge-
meenschappelijk standpunt. Het is 
de bedoeling dat dit dossier onder 
het Belgisch voorzitterschap afge-
rond wordt. 
 
Wat zijn de volgende stappen? Kunt 
u de beginselen van solidariteit en 
verantwoordelijkheid waarop het 
pact gestoeld is toelichten? Wat 
zegt u tegen de verenigingen die 
van oordeel zijn dat door het pact de 
migratie en de rechten van de 
vreemdelingen sterk beperkt wor-
den? Welke derde landen zijn er be-
reid met de EU samen te werken? 
Hoe zult u de grenscontroles uitvoe-
ren?  
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01.03  Nabil Boukili (PVDA-PTB): Madame la secrétaire d'État, le 

pacte sur l'immigration a déjà fait couler beaucoup d'encre. Selon vous, 
il s'agit là d'un accord historique et révolutionnaire. Toutefois, selon de 
nombreux experts et organisations de la société civile, il est plutôt sy-
nonyme de nouveau durcissement, de davantage de violations des 
droits humains, de davantage de pushbacks et de détentions à grande 
échelle. 
 
Dans la presse, vous exprimez ne pas vous soucier de ces critiques, 
que vous décriez comme infondées et dépourvues d'arguments. Vous 
dites que les droits humains sont votre priorité absolue, pourtant vous 
refusez d'écouter les nombreuses organisations, les experts en migra-
tions et les chercheurs qui analysent la politique européenne d'asile et 
de migration sous l'angle des droits humains. Ce qu'ils disent m'inquiète 
beaucoup et je ne comprends pas pourquoi vous n'accordez aucun cré-
dit aux critiques qu'ils formulent.  
 
Par exemple, que faites-vous par rapport au fait que l'Italie et la Grèce 
ont délibérément choisi de ne pas enregistrer de demandeurs d'asile 
depuis des années? Comment gérer le fait que les pushbacks font sys-
tématiquement partie du contrôle des frontières européennes? Que 
faire de l'interprétation très souple du principe du pays tiers sûr? Que 
pensez-vous du fait qu'un pays comme la Tunisie soit désormais consi-
déré comme un pays sûr, alors que son président propage activement 
la théorie du grand remplacement et que la violence à l'encontre des 
migrants s'y intensifie? Je pense donc qu'il serait extrêmement utile de 
rouvrir le débat. Comme nous l'avons dit, cet accord soulève de nom-
breuses questions.  
 
La liste des pays à faible taux de reconnaissance comprend le Pakistan 
et le Sénégal, deux pays durement touchés par les conséquences du 
réchauffement climatique. Le pacte sur les migrations tient-il compte 
des réfugiés climatiques? Quelle sera leur place dans la procédure ac-
célérée à la frontière? Quelles garanties avez-vous que cette procédure 
accélérée respectera réellement les droits humains? Dans quelle me-
sure pensez-vous qu'elle mènera à des détentions et à quel point esti-
mez-vous cela souhaitable? Qu'en est-il des familles, des enfants et des 
mineurs non accompagnés? Dans quelle mesure les demandes d'asile, 
dans le cadre de la procédure accélérée, continueront-elles à être éva-
luées individuellement?  
 
Avez-vous tenté de discuter des voies légales d'entrée dans l'Union eu-
ropéenne? Quelles sont les prochaines étapes? 
 
Pouvez-vous nous fournir une liste de ces pays tiers dits "sûrs"? Cette 
liste peut semer le doute, car lorsqu'on voit que la Tunisie, par exemple, 
y est reprise, on s'interroge quant aux autres pays. Et est-il vraiment 
question de pays sûrs? 
 

01.03  Nabil Boukili (PVDA-PTB): 

Het migratiepact staat synoniem 
voor meer mensenrechtenschen-
dingen, pushbacks en grootschalige 
detenties.  
 
U doet die kritiek als ongegrond af 
en weigert naar de experts en orga-
nisaties te luisteren. Nochtans is 
wat zij zeggen zorgwekkend. 
 
Wat doet u aan de jarenlange wei-
gering van Griekenland en Italië om 
asielzoekers te registreren? Hoe zal 
men de systematische pushbacks 
aan de Europese grenzen beheren? 
Hoe staat het met de zeer soepele 
interpretatie van het principe van 
veilige derde landen? Wat vindt u 
van het feit dat een land als Tunesië 
nu als veilig land beschouwd wordt? 
Wordt er in het migratiepact reke-
ning gehouden met de klimaatvluch-
telingen? Welke plaats krijgen ze in 
de versnelde grensprocedure? 
Welke garanties hebt u dat in het 
kader van die versnelde procedure 
de mensenrechten gerespecteerd 
zullen worden? In welke mate zal 
die tot detentie leiden? Hoe staat 
het met gezinnen en niet-begeleide 
minderjarigen? Zullen de asielaan-
vragen nog steeds individueel be-
oordeeld worden?  
 
Hebt u gepoogd de kwestie van de 
legale routes naar de EU ter sprake 
te brengen? Wat zijn de volgende 
stappen? Kunt u ons een lijst van de 
zogenaamde 'veilige' derde landen 
bezorgen?  
 

01.04  Simon Moutquin (Ecolo-Groen): Madame la secrétaire d'État, 

première remarque, on ne peut, lors d'un débat d'actualité, saisir toutes 
les nuances, la complexité des textes qui sont sur la table. Personnel-
lement, je suis vraiment demandeur que la commission se penche sur 
cet aspect avec une présentation la plus objective possible des propo-
sitions déposées sur la table, suivie d'un débat politique. C'est une 
question de transparence du fonctionnement des institutions euro-
péennes et je pense que d'autres pays le feront également.  
 
Donc, en effet, les négociations avancent sur les premiers textes. Nous 

01.04  Simon Moutquin (Ecolo-

Groen): In het kader van een actua-
liteitsdebat kan men niet op de com-
plexiteit van dergelijke teksten in-
gaan. Ik vraag dat er een vergade-
ring georganiseerd wordt, met een 
objectieve voorstelling en een poli-
tiek debat. Alleen zo kunnen we een 
heldere kijk op de werking van de 
Europese instellingen krijgen. 
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avons appris qu'il y avait un blocage de la part de pays tels que la Hon-
grie et la Pologne concernant le soi-disant mécanisme de solidarité, qui 
ne serait apparemment activé qu'en cas de crise. Il n'est question que 
de 20 000 personnes, mais les informations à cet égard sont assez con-
tradictoires. S'agit-il bien de 20 000 personnes que la Pologne et la 
Hongrie refuseraient d'accueillir? Ce mécanisme de solidarité est-il 
maintenu à ce stade? 
 
Par ailleurs, la procédure aux frontières prévoirait un screening et des 
procédures rapides pour les personnes qui proviennent d’un pays où le 
taux de protection est inférieur à 20 %. Un droit de recours est-il pos-
sible pour ces personnes? Ce sujet est-il sur la table des négociations 
pour l'instant? 
 
Ne pensez-vous pas qu'une automatisation du pays d'origine contre-
vient au droit individuel dans le traitement des demandes d’asile? 
 
On nous a expliqué que les rapatriements pourraient se faire en 
quelques semaines. Le chiffre de quatre semaines a été évoqué. Selon 
vous, ce délai est-il réaliste? En quatre semaines, avec un recours que 
j'espère possible, des personnes pourraient-elles être envoyées dans 
leur pays d'origine ou un pays de passage? Cet aspect posait problème 
dans les textes, car on sait par exemple que la Libye est un pays de 
passage des routes migratoires, et on connaît la situation cauchemar-
desque qui y règne. 
 
À l’opposé, vous le savez, les balises et les lignes rouges des écolo-
gistes sont celles de notre gouvernement: le respect des droits hu-
mains, le non-enfermement des enfants. C’est vraiment à ce sujet que 
nous vous attendons: pas en tant que secrétaire d'État, mais en tant 
que future responsable de la coordination des négociations.  
 
Ces balises seront-elles bien respectées? Pouvez-vous clarifier cette 
question de l’enfermement des enfants? Apparemment, un statement a 
été proposé par l’Allemagne à l’issue de la réunion à laquelle vous avez 
assisté. La Belgique ne s’est pas jointe à ce statement. Or, le contenu 
correspondait au contenu de l’accord de gouvernement. Madame la se-
crétaire d'État, pourriez-vous clarifier un peu cette histoire?  
 
En termes de respect des droits humains, la mise en place d’un orga-
nisme indépendant de contrôle du respect des droits humains aux fron-
tières est-elle sur la table? Nous savons que c'était une des missions 
de Frontex, lequel ne remplit pas cette mission. Aujourd'hui, quelque 
chose de plus effectif est-il sur la table des négociations?  
 
Je vous remercie, même si nous n’obtiendrons certainement pas toutes 
les réponses aujourd'hui. À mon avis, nous devrons organiser un débat 
prochainement.  
 

De onderhandelingen vorderen. 
Hongarije en Polen zouden het soli-
dariteitsmechanisme blokkeren, dat 
enkel in een crisissituatie geacti-
veerd zou worden. Betreft het 
20.000 mensen? Ligt het nog op ta-
fel? 
 
De grensprocedure zou in een 
screening en snelle procedures 
voorzien voor mensen uit landen 
met een beschermingsgraad van 
minder dan 20 %. Wordt er een be-
roepsprocedure overwogen? Is de 
automatisering van het land van 
herkomst niet in strijd met het recht 
dat elke asielaanvraag individueel 
behandeld moet worden? De repa-
triëring naar het land van herkomst 
of doorreis zou binnen vier weken 
kunnen plaatsvinden. Denkt u dat 
die termijn realistisch is, rekening 
houdend met de – naar ik hoop – 
beroepsmogelijkheid? Libië is een 
doorreisland en de situatie daar tart 
elke verbeelding.  
 
De rode lijnen van de groenen zijn 
ook die van de regering: de eerbie-
diging van de mensenrechten en 
het niet opsluiten van kinderen. Wij 
verwachten een en ander van u met 
betrekking tot die punten, in uw hoe-
danigheid van verantwoordelijke 
voor de coördinatie van de onder-
handelingen. 
 
Zal men zich daaraan houden? 
Duitsland heeft een statement voor-
gesteld over de kinderen, maar Bel-
gië heeft zich daar niet bij aangeslo-
ten, hoewel dat in overeenstemming 
is met het regeerakkoord. Hoe komt 
dat? Ligt de oprichting van een on-
afhankelijk orgaan voor de controle 
op de eerbiediging van de mensen-
rechten aan de grenzen op tafel, 
wetende dat Frontex die opdracht 
niet vervult?  
 

01.05  Barbara Pas (VB): Mevrouw de staatssecretaris, er valt heel wat 

te zeggen over het EU-migratiepact. U kent onze fundamentele kritiek: 
het pact beperkt zich te veel tot het managen van de instroom in plaats 
van fundamentele maatregelen te nemen om de instroom te beperken. 
Naast het niet dichtdraaien van de illegalemigratiekraan zijn er punten 
in het migratiepact die de legale immigratie juist nog gaan versoepelen. 
Denk aan de werk- en verblijfsvergunning voor derdelanders, waarvoor 
men de aanvraagprocedure zal versoepelen. Niet alle lidstaten hebben 
dit goedgekeurd. Vorige sprekers haalden reeds aan dat Hongarije en 
Polen hebben tegengestemd. Malta, Bulgarije, Slovakije en Litouwen 

01.05 Barbara Pas (VB): Le pacte 

européen sur la migration se limite 
trop à gérer le flux entrant, au lieu 
de prendre des mesures fondamen-
tales pour le limiter. En outre, l'immi-
gration légale sera encore assou-
plie. La Hongrie et la Pologne ont 
voté contre et Malte, la Bulgarie, la 
Slovaquie et la Lituanie se sont abs-
tenuess. Quelles sont les  
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hebben zich bij de stemming over dit pact onthouden. 
 
Wat is de actuele stand van zaken? Wat zijn de mogelijke gevolgen van 
het verzet van de lidstaten Hongarije en Polen?  
 
Ten tweede, het welslagen van het pact, als dat er uiteindelijk komt, zal 
in grote mate afhangen van de bereidheid van derde landen om uitge-
wezen onderdanen terug te nemen. De belofte van snelle terugkeer 
naar landen van herkomst wordt gedaan, maar we weten dat momen-
teel niet eens een kwart van degenen die worden afgewezen daadwer-
kelijk terugkeert. Een beter terugkeerbeleid wordt al jaren aangekon-
digd, maar tot op heden bleef dat zowel op nationaal als op Europees 
niveau uit. Wat zijn ter zake de concrete plannen, initiatieven en garan-
ties inzake de bereidheid van derde landen om daaraan mee te werken? 
Dat is immers cruciaal.  
 
Ten derde, de snelle grensprocedures. Asielzoekers zullen nu geregi-
streerd en gescreend worden aan de buitengrens. Men kondigt dat aan, 
maar eigenlijk moest dat al gebeuren. Immigranten uit landen met een 
lagere erkenningsgraad dan 20 % komen in een snelle grensprocedure 
terecht.  
 
We weten dat hooguit een kwart van de asielzoekers daarvoor in aan-
merking zal komen en dan nog alleen diegenen van wie kan worden 
vastgesteld dat ze uit voornoemde landen komen. 
 
Mevrouw de staatssecretaris, acht u de procedure van maximaal drie 
maanden realistisch, wetend dat we in België toch een sterk uitgebouwd 
asielsysteem hebben en dat de gemiddelde asielprocedure hier vijftien 
maanden duurt? 
 
Is er sprake van gesloten centra voor die snelle grensprocedure? Zullen 
dat halfgesloten centra of gesloten centra zijn? Kunt u daarover meer 
duidelijkheid geven? 
 
Welke categorieën zullen van die procedure worden vrijgesteld? Ik hoor 
dat sommigen uitzonderingen willen maken voor niet-begeleide minder-
jarigen. Ik hoor Duitsland tevens pleiten voor uitzonderingen voor ge-
zinnen met kinderen. Als die uitzonderingen er zijn, zal dat uiteraard 
voor aanzuigeffecten zorgen. Kunt u meer verduidelijking geven over 
de vraag of er categorieën van de procedure vrijgesteld zullen worden? 
 
Wanneer zal dit pact in werking treden? In het verleden hebben we al 
heel veel aankondigingen gehoord, maar streeft men naar een be-
paalde datum voor de inwerkingtreding van dit pact? 
 

conséquences possibles de l'oppo-
sition de la Hongrie et de la Po-
logne?  
 
Le succès du pacte dépendra en 
grande partie de la volonté des pays 
tiers à réadmettre les ressortissants 
expulsés. Quels sont les projets 
concrets, les initiatives et les garan-
ties en la matière?  
 
Les demandeurs d'asile seront dé-
sormais enregistrés et contrôlés à la 
frontière extérieure, et les immi-
grants provenant de pays dont le ni-
veau de protection est inférieur à 
20 % bénéficieront d'une procédure 
frontalière rapide.  
 
Cette procédure d'une durée maxi-
male de trois mois est-elle réaliste? 
Est-il question de centres fermés 
pour cette procédure rapide à la 
frontière? S'agira-t-il de centres 
semi-fermés ou fermés? Quelles 
catégories seront-elles exemptées 
de cette procédure?  
 
Quand le pacte entrera-t-il en vi-
gueur?  
 

01.06  Theo Francken (N-VA): Mevrouw de staatssecretaris, ook ik had 

u graag ondervraagd over het Europees migratiepact. Ik denk dat het 
belangrijk is dat u toelichting geeft bij een aantal grote lijnen van dat 
pact. We hebben al het een en ander vernomen. Ik heb ook gelezen dat 
mevrouw De Sutter het een extreemrechts geïnspireerd pact vindt. We 
zouden dan naar een film moeten kijken en ik ga dat zeker doen, maar 
niemand kan mij overtuigen van het feit dat Syriërs naar Europa móéten 
komen. Dat is natuurlijk niet zo. Zij hebben blijkbaar geen andere we-
gen. Het lijkt wel alsof ze naar Europa móéten komen, dat het om een 
onweerstaanbare drang gaat. Niemand móét naar Europa komen. 
Vluchtelingen móéten niet naar Europa komen. Dat is nog altijd een ei-
gen keuze. Als men ervoor kiest om te zwemmen, dan heeft men een 
eigen keuze gemaakt. Als dat mislukt, is dat het gevolg van die eigen 
keuze. 

01.06  Theo Francken (N-VA): Il 

serait positif que la secrétaire d'État 
explique les grandes lignes du 
pacte européen sur la migration. 
Premièrement: les réfugiés ne doi-
vent pas nécessairement venir en 
Europe. Il s'agit de leur propre 
choix. Les partis de gauche plaident 
toujours pour des routes migratoires 
légales, car sinon on obligerait ces 
réfugiés à emprunter des routes illé-
gales. Ma vision des choses est 
quelque peu différente. Je crois plu-
tôt à l'autonomie, aux choix et aux 
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Ik vind dat altijd vreemd als men met links over migratie praat. Men moet 
zorgen voor legale routes, want anders moeten ze wel illegale routes 
nemen. Ik zie dat toch enigszins anders. Ik heb geen zin om heel dat 
debat hier te voeren, maar dat valt mij altijd op in het debat dat ik on-
dertussen al tientallen jaren voer. Het komt altijd op hetzelfde neer. 
 
Ik geloof nogal in zelfredzaamheid en keuzes en consequenties.  
 
Hoe zal het gaan met die grensprocedure? Hoe zal Dublin werken? Wat 
zal er dan exact veranderen aan Dublin? Zal het dan de eeuwige ver-
antwoordelijkheid zijn van de grenslanden of zal het nog altijd na 18 of 
24 maanden de verantwoordelijkheid worden van het land waar men 
opnieuw een asielaanvraag heeft ingediend? Dat is heel belangrijk in 
heel dat verhaal, omdat daar de pendant zit om Dublin wel of niet te 
laten werken.  
 
Ik ben ook wel wat verontrust door het feit dat Polen en Hongarije zich 
vorige week echt verzet hebben. Zij blijven bij het standpunt dat we zo-
iets niet in meerderheid kunnen beslissen. U zegt dat dit in meerderheid 
goedgekeurd is. Zij betwisten dat ten gronde. Zij zeggen dat dat niet zo 
is en dat dit een unanimiteitsverhaal is. Dat zou dan in de Raad goed-
gekeurd moeten worden en niet in de Commissie of het Europees Par-
lement.  
 
Dan hebt u gezegd dat u er alles aan zou doen om het onder het Bel-
gisch voorzitterschap rond te krijgen. In hoeverre is dat nog een realis-
tisch traject, gelet op het feit dat het verzet zo groot is? Ook kunnen in 
het Europees Parlement en in de Europese Raad alle mogelijke vertra-
gingsmanoeuvres worden uitgevoerd tegen mei of juni volgend jaar. 
Ook het Europees Parlement gaat in reces. Dat geeft eigenlijk nog een 
window of opportunity van een achttal maanden om dat rond te krijgen. 
Hoe schat u dat verder in? 
 

conséquences.  
 
Comment s'y prendra-t-on en ce qui 
concerne la procédure à la fron-
tière? Qu'est-ce qui changera préci-
sément dans la procédure Dublin? 
La responsabilité incombera-t-elle 
toujours aux pays frontaliers ou 
sera-t-elle désormais transférée au 
pays dans lequel une nouvelle de-
mande a été introduite après 18 ou 
24 mois? 
 
La Pologne et la Hongrie contestent 
sur le fond le fait que cette question 
ait été tranchée à la majorité et font 
valoir que cette décision aurait dû 
être prise à l'unanimité. Elle devrait 
dès lors être ratifiée par le Conseil. 
Dans quelle mesure est-il encore ré-
aliste de régler cette question sous 
la présidence belge? Comment la 
secrétaire d'État envisage-t-elle la 
suite du calendrier?  
 

01.07 Staatssecretaris Nicole de Moor: Collega’s, ik heb de voorbije 

weken niet onder stoelen of banken gestoken dat ik heel tevreden ben 
dat de Raad op 8 juni een beslissende stap heeft gezet richting de her-
vorming van de Europese regelgeving inzake asiel en migratie. Wij heb-
ben die dag immers overeenstemming bereikt over een onderhande-
lingsstandpunt. Dat is een onderhandelingsstandpunt van de Raad in-
zake de verordening met betrekking tot de asielprocedure, de APR, en 
de verordening over het asiel- en migratiebeheer, de AMMR. 
 
Dat zijn de twee instrumenten, de twee kernteksten van de asielhervor-
ming waar we al bijna 10 jaar over praten. De Raadsposities voor de 
APR en AMMR zijn online te consulteren in het Publicatieblad van de 
Europese Unie. U hebt die teksten ondertussen ongetwijfeld goed door-
genomen, wat mij toelaat mij vandaag te beperken tot enkele kernele-
menten.  
 
Ten eerste stroomlijnt het akkoord de asielprocedure in de lidstaten, bij-
voorbeeld de duur van de procedure, en stelt het ook normen op ter 
bescherming van de rechten van de asielzoeker, bijvoorbeeld het recht 
op een tolk, de beroepsprocedure en het recht op juridische bijstand. 
Het akkoord wil ook misbruik van het systeem voorkomen door asiel-
zoekers een medewerkingsplicht op te leggen.  
 
Binnen de Raad is er ook een akkoord om een verplichte grensproce-
dure aan de buitengrenzen van de EU in te voeren, om snel te kunnen 

01.07  Nicole de Moor, secrétaire 

d'État: Je me réjouis de l'étape dé-
cisive franchie par le Conseil le 
8 juin 2023. Nous sommes parve-
nus à un accord sur la position de 
négociation concernant le règle-
ment relatif aux procédures d'asile 
(APR) et celui relatif à la gestion de 
l'asile et de la migration (AMMR). 
Cela fera bientôt dix ans que nous 
discutons de ces deux textes fonda-
mentaux pour la réforme de l'asile.  
 
L'accord rationalise la procédure 
d'asile dans les États membres et 
établit les normes visant à protéger 
les droits des demandeurs d'asile, 
tels que le droit à un interprète et à 
une assistance juridique. Afin de 
prévenir les abus, les demandeurs 
d'asile sont soumis à une obligation 
de coopérer. 
 
L'instauration d'une procédure obli-
gatoire aux frontières extérieures 
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beoordelen of asielverzoeken al dan niet gegrond zijn. Over die ver-
plichte grensprocedure is al heel wat inkt gevloeid. De procedure is ver-
plicht voor personen afkomstig uit landen met een lage erkennings-
graad, voor personen die een bedreiging vormen voor de veiligheid of 
die de autoriteiten hebben willen misleiden. Om die grensprocedures te 
kunnen uitvoeren, moeten de lidstaten zorgen voor voldoende opvang-
capaciteit – de adequate capacity in de tekst – en ook voldoende per-
soneel. 
 
De grensprocedure duurt effectief maximaal 12 weken. Uiteraard wordt 
elke asielaanvraag nog altijd individueel beoordeeld. Mevrouw Pas en 
mevrouw Platteau hadden vragen over die termijn van 12 weken. Heel 
veel mensen pleiten terecht voor kortere asielprocedures in ons land. 
Er moeten korte procedures zijn. Die grensprocedure valt ook niet zo-
maar uit de lucht. Het is straf om te zeggen dat dat niet lukt. Wij hebben 
vandaag in België al zo’n grensprocedure. Bij ons duurt die grenspro-
cedure 4 weken. We slagen erin om mensen die aan de grens toeko-
men en een lage erkenningsgraad hebben, waarover het in Europa 
gaat, snel te beoordelen. Het is dus een goede zaak dat de termijn 
12 weken is. We moeten niet pleiten voor een langere periode. 
  
Ten tweede – dit was ook een belangrijke prioriteit voor ons land – werd 
er een regeling uitgewerkt die de huidige Dublinverordening zal vervan-
gen. De hervorming van het Dublinsysteem vormt dus wel degelijk een 
cruciaal onderdeel van het akkoord dat onder de lidstaten op de Raad 
bereikt werd. 
 
Voor België was het aangaan van dat debat van het grootste belang, 
omdat België inderdaad een van de belangrijkste bestemmingslanden 
voor secundaire migratie is en de huidige Dublinregels duidelijk niet af-
doende zijn om daaraan iets te doen. De regeling voor het overdragen 
van asielzoekers naar de verantwoordelijke lidstaat, die we kennen als 
de Dublinprocedure, zal in de toekomst ook deel uitmaken van de 
AMMR, het instrument waarin ook de solidariteitsregels vervat zitten. 
 
Met betrekking tot de concrete regeling kan ik u meegeven dat er, mede 
op vraag van België, een aanzienlijke versterking van de verantwoorde-
lijkheidsregels komt, alsook een duidelijke limitering van beperkte over-
heveling van verantwoordelijkheid in asieldossiers in het geval van se-
cundaire migratie. 
 
Zo zal de huidige complexe terugnameprocedure, waarbij een asielzoe-
ker wordt overgedragen aan de lidstaat die verantwoordelijk is voor zijn 
of haar aanvraag, worden vervangen door een eenvoudige kennisge-
ving van terugname, een take back notification. Dat is een concrete ver-
betering en ook een administratieve ontlasting voor onze dienst. 
 
Wij hebben vanmorgen bij het activiteitenrapport van de DVZ nogmaals 
van de heer Roosemont mogen horen hoe hoog de werklast is bij de 
diensten voor de behandeling van alle Dublindossiers. Dat is de con-
crete verbetering en administratieve ontlasting. 
 
Bovendien heeft de herziening van het Europese asielsysteem tot doel 
om de secundaire migratie te ontmoedigen. Indien de verworvenheden 
in het Raadsakkoord realiteit worden, zal er een enorme stap vooruit 
kunnen worden gezet in het behalen van die doelstellingen. 
 
Naast de structurele hervormingen, die mede dankzij de constructieve 
maar principiële houding van België in het akkoord van de Raad werden 
opgenomen, werd ook werk gemaakt van het aanpakken van de meer 

fait l'objet d'un accord. Elle vise à ju-
ger rapidement si une demande 
d'asile est fondée. Cette procédure 
est obligatoire pour les personnes 
issues de pays présentant un faible 
taux de reconnaissance, pour les 
personnes qui constituent une me-
nace pour la sécurité, et pour les 
personnes qui ont tenté de tromper 
les autorités. Les États membres 
doivent prévoir une capacité d'ac-
cueil et un personnel suffisants pour 
l'application de cette procédure aux 
frontières. La procédure dure au 
maximum 12 semaines. Chaque 
demande est évaluée individuelle-
ment. Des questions ont été posées 
sur la faisabilité de cette procédure, 
mais nous connaissons déjà en Bel-
gique une procédure qui dure 4 se-
maines. Une période plus longue 
que 12 semaines n'est donc pas né-
cessaire.  
 
Un règlement remplaçant le règle-
ment Dublin a été élaboré. Pour la 
Belgique, qui est l’un des plus im-
portants pays de destination de la 
migration secondaire, c’était fonda-
mental. Le règlement en matière de 
remise de demandeurs d’asile à 
l’État membre responsable fera par-
tie de l’AMMR. Les règles en ma-
tière de responsabilité seront nette-
ment renforcées. Il y aura en outre 
une limitation du transfert restreint 
de la responsabilité dans les dos-
siers d’asile dans le domaine de la 
migration secondaire. La procédure 
complexe de réadmission sera rem-
placée par une notification simple 
de réadmission. La charge de travail 
à l’Office des étrangers s’en trou-
vera fortement diminuée. Dans le 
système d’asile revu, la migration 
secondaire sera découragée.  
 
Parallèlement, la problématique ai-
guë dans le système de Dublin ac-
tuel sera également prise à bras-le-
corps. Avec d’autres pays, la Bel-
gique a été à la base de la feuille de 
route Dublin visant à redémarrer les 
transferts avec des pays récalci-
trants comme la Grèce et visant à 
renforcer le fonctionnement général 
du règlement Dublin III.  
 
Depuis le 24 août 2022, la procé-
dure accélérée est appliquée en 
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acute problematiek in het huidige Dublinsysteem, want samen met an-
dere belanghebbende lidstaten stond België ook mee aan de wieg van 
de Dublin Roadmap. Deze roadmap heeft een tweeledig doel, namelijk 
het heropstarten van Dublintransfers richting lidstaten waarmee de sa-
menwerking in het verleden stroef verliep, bijvoorbeeld Griekenland, zo-
als vanmorgen werd besproken, en ook het versterken van de alge-
mene werking van de huidige Dublin III-verordening. 
 
Aanvullend kan ik ook nog meegeven dat de versnelde procedure sinds 
24 augustus wordt toegepast voor personen die al een verzoek om in-
ternationale bescherming hebben ingediend in een andere lidstaat. Op 
die manier wordt aan verzoekers een duidelijk signaal gegeven dat Bel-
gië de huidige Dublinverordening wel degelijk toepast en dat de geno-
men beslissingen binnen een zeer kort tijdbestek worden opgevolgd, in 
overeenstemming met de geldende verordening. 
 
Ten derde was er ook nood aan een nieuw solidariteitsmechanisme, om 
de lidstaten die een grote verantwoordelijkheid dragen voor de asiel-
aanvragen aan de buitengrenzen te helpen. Die solidariteit neemt de 
vorm aan van een systeem dat eenvoudig, voorspelbaar en werkbaar 
is. De nieuwe regels combineren verplichte solidariteit ook met een flexi-
biliteit voor de lidstaten wat de keuze van de individuele bijdragen be-
treft. Die bijdragen omvatten zowel relocatie, financiële bijdragen als al-
ternatieve solidariteitsmaatregelen. De lidstaten kunnen volledig zelf 
bepalen met welk type solidariteit ze bijdragen. Het minimumcijfer voor 
jaarlijkse solidariteitsbijdragen op het Europese niveau is vastgelegd op 
30.000, waarbij een relocatie gelijkgesteld is aan 20.000 euro voor lid-
staten die geheel of gedeeltelijk wensen bij te dragen met financiële 
compensaties. Dat minimumcijfer van 30.000 kan echter jaarlijks wor-
den bijgesteld op basis van de reële migratiesituatie. De Europese 
Commissie bepaalt elk jaar de noden voor de Europese Unie.  
 

Belgique pour les personnes ayant 
déjà fait une demande dans un 
autre État membre. Ainsi, nous en-
voyons le signal que la procédure 
Dublin est appliquée.  
 
Pour aider les États membres aux 
frontières extérieures, un nouveau 
mécanisme de solidarité était né-
cessaire. Le système est simple, 
prévisible et viable. Il combine la so-
lidarité obligatoire et la flexibilité 
pour les États membres quant aux 
contributions individuelles. Les con-
tributions comprennent la relocali-
sation, les contributions financières 
et d'autres mesures de solidarité. 
Les États membres peuvent déter-
miner eux-mêmes leur mode de 
contribution. Le montant minimum 
des contributions annuelles de soli-
darité est fixé à 30 000 euros et 
peut être ajusté chaque année par 
la Commission européenne en fonc-
tion de la situation migratoire réelle. 
La relocalisation équivaut à 
20 000 euros pour les États 
membres qui souhaitent contribuer 
au moyen de compensations finan-
cières.  
 

Monsieur Moutquin, ce n'est donc pas uniquement en situation de crise 
que ce système de solidarité est activé. 
 

Dit solidariteitsmechanisme wordt 
niet alleen in crisissituaties geacti-
veerd.  
 

Ten slotte – en ook dit was een Belgische prioriteit tijdens de onderhan-
delingen – bevat de AMMR maatregelen ter voorkoming van misbruiken 
door de asielzoeker en wordt secundaire migratie ontmoedigd. Con-
crete voorbeelden zijn de verplichting om de asielaanvraag in te dienen 
in de lidstaat van eerste binnenkomst en de regels die ervoor zorgen 
dat de verantwoordelijkheid van die lidstaat niet meer zomaar verandert 
zodra die vaststaat. Dat maakt dat de aanvrager niet langer zomaar de 
lidstaat kan kiezen waar hij zijn aanvraag indient. 
 
Het Belgische standpunt werd, zoals gebruikelijk, bepaald tijdens de co-
ordinatievergaderingen Europese Zaken voorafgaandelijk aan de Raad. 
Daarin hebben alle DGE-partners de Belgische instemming met het 
Raadsstandpunt vastgelegd. In het concrete standpunt werd het grote 
belang van België bij het sluiten van het pact voor het einde van de 
legislatuur herhaald. België ijverde voor een compromis dat voldoende 
ambitieus is, maar dat ook een verbetering is ten opzichte van het hui-
dige systeem. We zijn het er allemaal over eens dat het huidige systeem 
niet functioneert. Daarbij lag de nadruk op de opmaak van een ambiti-
eus kader voor solidariteit met een voldoende hoog niveau aan reloca-
ties. Daarnaast hebben we gestreefd naar eenzelfde ambitieniveau wat 
de aspecten van verantwoordelijkheid betreft, waarbij de termijnen in 
het kader van de Dublintransfers niet te snel mogen veranderen en er 
een administratieve vereenvoudiging in de context van de transfers 
wordt nagestreefd. 

Le règlement relatif à la gestion de 
l'asile et de la migration contient 
également des mesures visant à 
éviter les abus de la part du deman-
deur d'asile et à décourager la mi-
gration secondaire. Il s'agissait éga-
lement d'une priorité pour la Bel-
gique.  
 
Comme il est d'usage, la position 
belge a été arrêtée lors de réunions 
de coordination des Affaires euro-
péennes, préalables aux réunions 
du Conseil. Tous les partenaires de 
la DGE ont décidé de l'assentiment 
de la Belgique à la position du Con-
seil, et ont répété qu'il était impor-
tant que le pacte soit conclu avant la 
fin de la législature. La Belgique a 
plaidé pour un compromis suffisam-
ment ambitieux qui constitue égale-
ment une avancée par rapport au 
système inopérant actuel.  
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Een bijzonder Belgisch aandachtspunt in het gehele asiel- en migratie-
debat is de situatie van minderjarigen. België bepleitte succesvol dat in 
het akkoord waarborgen inzake de opsluiting van minderjarigen in lijn 
met het VN-Kinderrechtenverdrag worden opgenomen. Dat betekent 
niet dat families met minderjarige kinderen niet in een grensprocedure 
terecht kunnen komen. Dat is nog iets anders. Dat is vandaag trouwens 
ook zo in België het geval. Families met minderjarige kinderen die aan 
onze buitengrens toekomen, volgen ook de grensprocedure. Dat is he-
lemaal in lijn met het respect voor de mensenrechten. 
 
Het is u vast niet ontgaan dat ik na afloop van de Raad heel wat vragen 
kreeg over de bescherming van de mensenrechten. Ik ben er heel sterk 
van overtuigd dat het Europese akkoord een overwinning is voor de ju-
ridische bescherming van personen op de vlucht. Het akkoord biedt op-
lossingen en draagt actief bij tot de verbetering van de mensenrechten 
in het asielbeleid. Ten eerste vrijwaart het akkoord het recht om asiel 
aan te vragen op het Europese grondgebied. 
 
Ten tweede, nadat een beschermingsverzoek wordt ingediend, volgt 
een individuele beoordeling van het dossier in een snelle en efficiënte 
procedure, zoals het UNHCR en het Europees Hof voor de Rechten van 
de Mens dat ook voorschrijven. Asielzoekers hebben recht op opvang 
en ook dat recht wordt beschermd in het akkoord via de vaste opvang-
capaciteit waarin wordt voorzien voor de asielzoekers in een grenspro-
cedure. 
 

La situation des mineurs est une 
préoccupation particulière de la Bel-
gique tout au long du débat sur 
l'asile et la migration. La Belgique a 
réussi à faire inclure dans l'accord 
des garanties sur la détention des 
mineurs, conformément à la Con-
vention des Nations Unies sur les 
droits de l'enfant. Toutefois, cela ne 
signifie pas que les familles avec 
des enfants mineurs ne peuvent pas 
se retrouver dans une procédure 
frontalière. 
 
L'accord européen est une victoire 
pour la protection juridique des réfu-
giés. Il garantit le droit de demander 
l'asile sur le territoire européen. Une 
demande de protection sera suivie 
d'une évaluation individuelle dans le 
cadre d'une procédure rapide et ef-
ficace. Le droit d'accueil est égale-
ment protégé.  
 

Une fausse idée qui circule est que l'accueil implique une détention obli-
gatoire ou massive. Ce n'est pas vrai. La procédure frontalière et la dé-
tention éventuelle sont deux concepts différents. Toute personne qui 
consulte effectivement les textes et règlements peut lire cela dans l'ac-
cord. 
 
La détention aux fins de traitement des demandes d'asile dans le cadre 
des procédures frontalières n'est possible que dans des conditions pré-
vues dans la directive "Accueil". La détention est-elle alors exclue? Non, 
mais la détention pour des raisons administratives n'est pas interdite 
par le droit international ni les droits de l'homme lorsqu'elle est propor-
tionnée et nécessaire. La détention des mineurs constitue une ligne 
rouge que l'accord exclut en règle générale.  
 
Le texte de l'accord est donc non seulement conforme à la jurispru-
dence de la Cour européenne des droits de l'homme selon laquelle la 
détention de mineurs n'est possible qu'en dernier recours mais il con-
sacre aussi juridiquement ce principe pour l'ensemble de l'Union.  
 
Le monitoring des droits de l'homme est déjà prévu dans l'accord conclu 
par le Conseil l'année dernière sur le règlement relatif au screening. Des 
trilogues sont en cours avec le Parlement européen à ce sujet. 
 

Het klopt niet dat opvang een ver-
plichte of massale detentie inhoudt. 
Detentie met het oog gericht op de 
behandeling van de asielaanvraag 
is enkel mogelijk onder de voor-
waarden zoals bepaald in de Op-
vangrichtlijn. Het vasthouden van 
asielzoekers is krachtens het inter-
nationale recht en de mensenrech-
tenconventies niet verboden indien 
de detentie noodzakelijk en propor-
tioneel is. Het vasthouden van min-
derjarigen daarentegen is een rode 
lijn, die als algemene regel niet 
overschreden mag worden over-
eenkomstig het akkoord.  
 
De screeningverordening voorziet 
in een monitoring van de eerbiedi-
ging van de mensenrechten. De tri-
alogen met het Europees Parlement 
hierover zijn aan de gang.  
 

Voor de duidelijkheid herhaal ik graag dat het akkoord dat de Raad op 
8 juni bereikte, twee instrumenten betreft die deel uitmaken van het vol-
ledige asiel- en migratiepact van de EU, dat op zijn beurt bestaat uit een 
hele reeks voorstellen om de migratie- en asielregels van de EU te her-
vormen. Het pact omvat ook heel wat voorstellen over legale toegangs-
wegen, bijvoorbeeld de richtlijn langdurig ingezetenen en hervestiging, 
of nog de richtlijn over de single permit, die arbeidsmigratie naar de Unie 
regelt, waarvoor op 8 juni ook het Raadsmandaat werd vastgelegd. Ik 
besef dat die instrumenten op heel wat minder media-aandacht kunnen 
rekenen, maar dat betekent niet dat de lidstaten het onderwerp legale 

L'accord du Conseil du 8 juin porte 
sur deux instruments qui font partie 
du pacte européen sur l'asile et les 
migrations, lequel comprend toute 
une série de propositions visant à 
réformer les règles de l'UE en ma-
tière d'immigration et d'asile. Ce 
pacte comprend également de nom-
breuses propositions sur les voies 
d'accès légales, qui ont reçu moins 
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migratiewegen verwaarlozen, wel integendeel. Voor mij is het een teken 
dat die wegen simpelweg al heel goed geïntegreerd zijn in het recht van 
de Unie. 
 
Mevrouw Pas, mijnheer Moutquin, u had ook vragen over terugkeer, 
een onderwerp dat eveneens geen onderdeel was van de onderhande-
lingen op 8 juni, maar uiteraard wel deel uitmaakt van het migratiepact. 
Het effectiever maken van terugkeer en het verhogen van het terug-
keerpercentage in heel de EU is al langer een prioriteit. Het pact bevat 
ook een voorstel tot vernieuwing van de terugkeerrichtlijn, waarover 
reeds een voorlopig akkoord tussen de Raad en het Europees Parle-
ment bestaat. Dat instrument kan trouwens geconsulteerd worden in het 
Publicatieblad van de Europese Unie. 
 

d'attention de la part des médias. 
 
Le retour ne faisait pas non plus 
partie des négociations du 8 juin, 
mais il fait bien sûr partie du pacte 
sur les migrations. Le pacte com-
prend une proposition de révision 
de la directive "retour" et il existe 
déjà un accord préliminaire entre le 
Conseil et le Parlement européen à 
ce sujet.  
 

Il y a bien sûr un lien entre le retour et la procédure obligatoire aux fron-
tières. Il est logique que nous ayons plus de facilité à renvoyer les per-
sonnes qui ont séjourné sur le territoire pendant une période limitée et 
qui ont un faible niveau de protection. 
 
Il est prévu que le demandeur débouté dans le cadre d'une procédure 
frontalière d'asile entame immédiatement après sa décision négative 
une procédure frontalière de retour, de sorte que son retour aux fron-
tières extérieures puisse être réalisé dans un délai de douze semaines. 
 
Comme c'est déjà le cas aujourd'hui, ce retour est possible à la fois vers 
le pays d'origine et vers le pays de transit, en fonction de la situation du 
demandeur d'asile débouté et du consentement du pays en question. 
Ce mécanisme est certainement réaliste. Il est déjà appliqué dans cer-
tains cas aujourd'hui, par exemple dans le contexte des procédures 
frontalières belges. 
 
Le mécanisme offre de meilleures garanties de retour effectif qu'un sys-
tème dans lequel les demandeurs d'asile déboutés peuvent poursuivre 
leur voyage à travers l'Union européenne, introduire de nouvelles de-
mandes d'asile et parfois passer des années dans les procédures ou 
dans l'illégalité. 
 
Bien entendu, la coopération des pays tiers est cruciale pour rendre le 
retour possible. C'est pourquoi l'amélioration de la coopération en ma-
tière de réadmission est l'un des autres grands axes du pacte sur la 
migration et l'asile. En effet, un accord a également été trouvé sur la 
définition du concept de pays tiers sûr que vous pouvez également lire 
dans les textes juridiques. 
 
Madame Matz, il est nécessaire d'établir des partenariats durables avec 
des pays tiers. Ceux-ci ne devraient pas porter uniquement sur la ges-
tion des migrations mais également sur les voies d'entrée légales et, 
idéalement, s'inscrire dans une approche plus large. Le nouveau parte-
nariat avec la Tunisie qui se met en place en est un bon exemple. 
 
Monsieur Boukili, vous m'avez également demandé si le futur accord 
avec la Tunisie respectera les droits de l'homme. Permettez-moi d'être 
claire à ce sujet: l'Union européenne et les États membres sont liés par 
les droits de l'homme, tels qu'ils sont inscrits entre autres dans la Charte 
de l'Union européenne – qui fait partie du droit primaire de l'Union – et 
dans la Convention européenne des droits de l'homme. Toutes les ac-
tions dans le domaine extérieur doivent respecter les droits de l'homme. 
 
Cela m'amène à la question des prochaines étapes. La position du Con-

Er bestaat een verband tussen de 
terugkeer en de verplichte grens-
procedure. Het is gemakkelijker om 
personen die gedurende een be-
perkte periode op het grondgebied 
verbleven hebben en een laag be-
schermingsniveau genieten, terug 
te sturen. Overeenkomstig de 
grensprocedures moet de betrok-
kene onmiddellijk na de negatieve 
beslissing over zijn asielaanvraag 
een procedure voor terugkeer aan 
de grens aanvatten, zodat hij binnen 
de twaalf weken naar zijn land van 
herkomst of naar het transitland kan 
terugkeren. Dat zorgt ervoor dat er 
meer personen effectief terugkeren 
in vergelijking met een systeem 
waarbij uitgeprocedeerde asielzoe-
kers hun reis in de EU kunnen voort-
zetten, nieuwe aanvragen indienen 
en jarenlang in de illegaliteit leven.  
 
De medewerking van derde landen 
is cruciaal om de terugkeer mogelijk 
te maken en het is een van de be-
langrijke krachtlijnen van het Euro-
pese asiel- en migratiepact. Er werd 
een akkoord bereikt over de definitie 
van veilige derde landen. Duurzame 
partnerschappen met die landen 
zijn onontbeerlijk, niet alleen met 
betrekking tot het migratiebeheer, 
maar ook tot de legale migratiemo-
gelijkheden. Het nieuwe partner-
schap met Tunesië is een goed 
voorbeeld daarvan. De EU en de 
EU-lidstaten zijn gebonden door de 
mensenrechten. Bij alle initiatieven 
op het stuk van Buitenlandse Zaken 
moeten deze eerbiedigd worden, 
ook in de context van dat partner-
schap. 
 
Het standpunt van de Raad over die 
twee tools inzake asiel zal de basis 
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seil sur les deux instruments d'asile constituera la base des négocia-
tions de la présidence du Conseil avec le Parlement européen. Le tri-
logue sur le AMMR a déjà commencé, tout comme le trilogue sur le 
permis unique, Eurodac et le règlement Screening. Le prochain grand 
dossier pour le Conseil est le règlement sur les crises. 
 
La présidence espagnole a exprimé son ambition de finaliser le pacte 
au cours de sa présidence. En cas d'échec, la présidence belge sera 
prête à le faire. 
 
Les différents instruments du pacte entreront en vigueur après leur pu-
blication, selon la date d'entrée en vigueur fixée dans chacun d'entre 
eux. 
 

vormen voor de onderhandelingen 
van de Raad met het Europees Par-
lement. De trialogen over de ge-
combineerde vergunning, EURO-
DAC en de screeningverordening 
werden aangevat. Het volgende 
grote dossier van de Raad is de cri-
sisverordening. Het Spaanse voor-
zitterschap wil het Europese asiel- 
en migratiepact afronden. Als dat 
niet lukt, neemt het Belgische voor-
zitterschap de fakkel over. De ver-
schillende tools van het pact zullen 
in werking treden zodra ze gepubli-
ceerd zijn.  
 

Mevrouw Pas, met het akkoord van de Raad op 8 juni over de APR en 
de AMMR wordt de onderhandelingspositie van de Raad definitief vast-
gelegd. Het akkoord werd aangenomen conform de Europese besluit-
vormingsregels in de Europese verdragen. Concreet gebeurde dat na 
een stemming waar een ruime gekwalificeerde meerderheid werd be-
reikt. Enkel Hongarije en Polen stemden tegen. Die stemming bij ge-
kwalificeerde meerderheid is de meest gebruikte stemmethode in de 
Raad, ook voor onderwerpen van asiel en migratie tijdens de gewone 
wetgevingsprocedure. Indien er een akkoord wordt gevonden met het 
Europees Parlement en beide medewetgevers daarmee instemmen, 
voor de Raad opnieuw met gekwalificeerde meerderheid, worden de 
twee verordeningen aangenomen, die rechtstreeks van toepassing zul-
len zijn in alle lidstaten. 
 
Mevrouw Daems, mijnheer Boukili, het pact heeft niet tot doel de gron-
den voor asiel te herbekijken. Daarvoor baseert de EU zich op het in-
ternationaal recht en dus de definitie weergegeven in de Conventie van 
Genève van 1951. Wie zijn land van herkomst verlaat vanwege de ge-
volgen van klimaatverandering bijvoorbeeld, valt niet onder die definitie. 
Subsidiaire bescherming kan evenmin worden verleend aan iemand die 
zijn land verlaat om klimatologische redenen, aangezien er geen sprake 
is van een oorlogssituatie. 
 
Over het akkoord is al heel veel inkt gevloeid, en terecht ook. Het is een 
cruciale stap richting een meer gecontroleerd asiel- en migratiebeleid 
op Europees niveau. Het is goed dat we daar in de commissie de nodige 
tijd aan besteden. Ik ben zeker bereid om deel te nemen aan een aparte 
commissievergadering die daaraan gewijd is. Het akkoord zorgt voor 
meer controle en respecteert tegelijkertijd de mensenrechten. Al jaren 
wordt hierover gesproken onder de lidstaten, met heel uiteenlopende 
posities en belangen. Eindelijk is er nu overeenstemming in de Raad. Ik 
hoop onder het Belgische EU-voorzitterschap volgend jaar het finale 
akkoord te kunnen afronden. Ik zal mij daar in elk geval heel erg voor 
inzetten en daarvoor aan de kar blijven trekken. 
 

L'accord du Conseil sur l’APR et 
l’AMMR a permis d'établir définiti-
vement la position de négociation 
du Conseil. Le vote a été favorable 
à une large majorité qualifiée, et 
seules la Hongrie et la Pologne ont 
voté contre. Il s'agit de la méthode 
de vote ordinaire dans le processus 
législatif. Si un accord est trouvé 
avec le Parlement européen et que 
les deux colégislateurs marquent 
leur accord, les deux règlements se-
ront adoptés. 
 
Le pacte n'entend pas revoir les mo-
tifs de l'asile. À cet égard, l'UE se 
base sur la Convention de Genève. 
Les conséquences du changement 
climatique, par exemple, ne sont 
pas comprises dans cette définition. 
 
Cet accord constitue une étape cru-
ciale vers une politique européenne 
de l'asile et de la migration mieux 
contrôlée. Je me réjouis que nous 
prenions le temps d’en discuter et je 
suis certainement disposée à orga-
niser une commission distincte à cet 
effet. J'espère pouvoir aboutir à un 
accord définitif l'année prochaine, 
sous la présidence belge de l'Union 
européenne.  
 

01.08  Eva Platteau (Ecolo-Groen): Mevrouw de staatssecretaris, ik 

heb vooral onthouden dat u zegt dat het huidige systeem niet functio-
neert. Wij weten dat allemaal, maar ik zie met dit nieuwe asiel- en mi-
gratiepact ook geen grote veranderingen aan het huidige systeem. Ik 
zie eigenlijk een Europa dat nog steeds, in eerste instantie, zijn grenzen 
wil dichthouden, met alle gevolgen van dien. Ik ben er mij bewust van 
dat het een compromis tussen verschillende landen met uiteenlopende 
visies op asiel en migratie is, maar u kunt niet van mij verwachten dat 
ik hier heel enthousiast over word.  

01.08  Eva Platteau (Ecolo-Groen): 

Le système actuel ne fonctionne 
pas, mais ce nouveau pacte sur 
l'asile et la migration n'apporte pas 
de grands changements. Dans un 
premier temps, l'Europe poursuivra 
sa politique de fermeture des fron-
tières. Je comprends que ce pacte 
est le fruit d'un compromis entre des 
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U zegt dat er geen detentie zal zijn, maar wij weten natuurlijk dat er in 
de praktijk wellicht wel detentie zal zijn. Hetzelfde geldt voor de kortere 
procedures. U moet mij niet in de mond leggen dat ik niet pleit voor 
kortere procedures, maar gezien de situatie, zelfs in ons eigen land, 
waarin mensen heel lang in een asielprocedure zitten, moeten wij niet 
te optimistisch of naïef zijn dat wij dat aan de grens ineens wel allemaal 
vlot zullen kunnen doen. Welke garanties hebt u dat die snelle procedu-
res effectief snel en kwaliteitsvol zullen zijn? 
 
U zegt dat er in het akkoord ook elementen over de legale wegen, over 
hervestiging en over arbeidsmigratie zitten, maar wij moeten erkennen 
dat Europa op dit moment, zeker wat betreft het hervestigingsbeleid, 
onder de ambities blijft. Dat is natuurlijk ook een verklaring voor de 
vraag waarom mensen het op een andere manier proberen. Er waren 
nog nooit zoveel vluchtelingen wereldwijd volgens de cijfers van het UN-
HCR. Daarvoor zijn allerlei oorzaken, zoals conflicten.  
 
De meeste vluchtelingen blijven echter in eigen land of in de eigen regio, 
bijvoorbeeld in een buurland. Vorig jaar werd 70 % van alle vluchtelin-
gen wereldwijd opgevangen door een buurland. De heer Francken stelt 
vragen over Syriërs die uitgeweken zijn naar Europa om hier een betere 
toekomst te vinden. Ik heb daar een heel andere mening over. De heer 
Francken was een van de eerste mensen om te zeggen dat hij gastvrij 
zou zijn en Oekraïners zou opvangen, maar ook mensen die Syrië ont-
vluchtten, zijn gevlucht voor het geweld van Poetin en van een ver-
schrikkelijke dictator. Zolang mensen in die zogenaamd veilige derde 
landen geen toekomst kunnen uitbouwen, zullen zij op een andere ma-
nier een toekomst willen vinden en zullen zij voor zichzelf en voor hun 
kinderen ook de oversteek naar Europa overwegen, zolang wij de deur 
daar volledig dichthouden. Wij weten dat de omstandigheden in Turkije 
niet goed zijn en dat de mensen daar worden teruggestuurd naar Syrië. 
 
In Tunesië is een dictator aan de macht die vluchtelingen wegjaagt. In 
Jordanië worden vluchtelingen uitgesloten van medische hulp. Zolang 
wij niet meer investeren in Ontwikkelingssamenwerking, zolang wij niet 
meer doen om de opvang van vluchtelingen in eigen regio in de derde 
landen beter te maken en zolang wij geen krachtdadig klimaatbeleid 
voeren, kan ik alleen maar vaststellen dat wij de problematiek niet aan-
pakken. 
 
Ik stel hier vandaag opnieuw vast dat de partijen die het meest tegen 
migratie zijn en het minst bereid zijn vluchtelingen bij ons op te vangen, 
ook de partijen zijn die helemaal niet willen investeren in klimaatbeleid, 
in ontwikkelingssamenwerking en in wereldwijde solidariteit, om ervoor 
te zorgen dat mensen op de vlucht op een goede manier elders een 
toekomst kunnen opbouwen. 
 

pays qui ont des points de vue diffé-
rents, mais il ne m’enthousiasme 
guère. Dans la pratique, des mi-
grants seront effectivement placés 
en détention. Quelles sont les ga-
ranties que ces procédures accélé-
rées seront effectivement rapides et 
de qualité? 
 
L'actuelle politique européenne de 
relocalisation n'est pas à la hauteur 
des ambitions. Cela explique pour-
quoi les gens essaient de venir chez 
nous par d'autres moyens. Il n'y a 
jamais eu autant de réfugiés dans le 
monde. 70 % d'entre eux sont ac-
cueillis par un pays voisin. M. 
Francken a été l'un des premiers à 
dire que les Ukrainiens seraient ac-
cueillis avec générosité, mais les 
Syriens également fuient la violence 
de Poutine et celle de leur propre 
dictateur.  
 
Les conditions en Turquie ne sont 
pas favorables pour les réfugiés. 
Ceux-ci continueront à risquer la 
traversée vers l'Europe. En Tunisie, 
un dictateur qui fait fuir les réfugiés 
est au pouvoir. En Jordanie, les ré-
fugiés sont exclus de l'aide médi-
cale. Tant que nous n'investirons 
pas davantage dans la coopération 
au développement et l'accueil dans 
la région, tant que nous ne mène-
rons pas une politique climatique vi-
goureuse, nous ne nous attaque-
rons pas au problème. Il est frap-
pant de constater que les partis qui 
sont le plus opposés à la migration, 
souhaitent en même temps investir 
le moins possible dans la politique 
climatique, la coopération au déve-
loppement et la solidarité mondiale.  
 

01.09  Vanessa Matz (Les Engagés): Madame la secrétaire d'État, je 

vous remercie. Je vous avoue que je reste un peu perplexe – c'est un 
euphémisme – par rapport à la réponse que vous avez fournie, mais 
surtout par rapport au contenu de cet accord, où il y a l'air d'avoir – vous 
me passerez l'expression – à boire et à manger. 
 
Évidemment, on est bien conscients que c'est un accord complexe dans 
le chef des Vingt-Sept autour de la table. J'ai surtout l'impression que 
c'est un accord où l'on traîne des pieds et où on a fait le service mini-
mum en déléguant une série d'obligations à d'autres en disant "voilà le 
budget, faites-le pour nous", en n'étant pas certains que les conditions 

01.09  Vanessa Matz (Les Enga-

gés): Het lijkt wel of men een mini-
male inspanning geleverd heeft 
toen dit complexe akkoord voor de 
27 EU-lidstaten gesloten werd, 
want verplichtingen worden aan an-
deren gedelegeerd, zonder dat men 
de garantie heeft dat bepaalde ele-
mentaire rechten geëerbiedigd wor-
den. Er is een diepgaander debat 
nodig. Ik zie de meerwaarde van dit 
akkoord nog niet in. Het bestaande 
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de respect d'un certain nombre de droits élémentaires dans la procé-
dure, notamment, s'y trouvent. 
 
Je pense que nous aurons besoin d'un débat plus approfondi car nous 
avons eu beaucoup d'informations d'un coup et, pour ma part, je ne 
parviens pas à trouver la subtilité ou la plus-value de cet accord par 
rapport à l'arsenal législatif existant et qui m'a l'air, à certains égards, 
plus protecteur. Je ne la vois pas, si ce n'est pour faire monter les en-
chères par rapport à certains États qui ne veulent vraisemblablement 
pas d'un accord équilibré. 
 
Je me permettrai, monsieur le président, de revenir plus avant sur ce 
dossier quand nous aurons un débat. Je vous remercie. 
 

wetgevend instrumentarium lijkt 
meer bescherming te bieden. Het 
akkoord biedt de mogelijkheid om 
meer te vragen van de Staten die 
geen evenwichtig akkoord willen.  
 

01.10  Nabil Boukili (PVDA-PTB): Madame la secrétaire d'État, 

comme l'a dit ma collègue, il y a beaucoup de choses mais sur certaines 
questions, vos réponses ne sont pas convaincantes. 
 
Quand je vous ai posé la question sur les pays tiers comme la Tunisie, 
vous nous avez dit qu'il y avait un accord et que l'Union européenne est 
fondamentalement accrochée aux droits humains – ce qui reste une af-
firmation à confirmer car, dans les faits, l'Union européenne n'a plus 
cette crédibilité-là. 
 
Après avoir laissé des gens crever dans la Méditerranée; quand des 
pays voisins tabassent leur population durant des manifestations – je 
parle ici de la France – sans que cela fasse lever le petit doigt au niveau 
de l'Union européenne en présence d'une violation des droits humains, 
vous ne pouvez pas venir affirmer que l'Union européenne respecte par 
essence les droits humains car elle a prouvé à plusieurs reprises que 
tel n'était pas le cas. 
 
Surtout, quand vous nous dites que l'Union européenne étant garante 
du respect des droits humains, l'accord avec la Tunisie les respectera 
aussi, laissez-moi rire! On l'a vu avec l'accord de l'Union européenne 
conclu avec la Libye: il est certain que les droits humains y sont fort 
respectés… à moins que vous ne considériez que l'esclavagisme té-
moigne de leur respect. Or, à ma connaissance, ce n'est pas le cas. 
Apporter une telle réponse derrière laquelle vous vous dissimulez me 
paraît largement insuffisant de la part d'une secrétaire d'État chargée 
d'une question aussi importante. 
 
Je vous ai interrogée au sujet des réfugiés climatiques. Vous m'avez 
répondu que ce point ne figurait pas dans l'accord parce qu'il n'est pas 
repris dans la Convention de Genève. Ah bon? Au moment de son éla-
boration, le monde n'était pas encore confronté à un problème de dérè-
glement climatique aussi grave. Allez-vous attendre l'arrivée des 
250 millions de réfugiés climatiques en provenance d'Amérique du Sud 
et d'Afrique pour réagir ou allez-vous prévoir quelque chose? C'est au 
moment où vous serez débordée par l'immigration climatique que vous 
allez réagir dans l'urgence? L'Union européenne ne peut-elle pas s'y 
préparer pour éviter que ces masses de personnes quittent leur pays à 
cause d'un dérèglement climatique dont nous sommes en grande partie 
responsables? Franchement, vos réponses sont très loin de relever ce 
défi. Ce n'est vraiment pas sérieux! 
 
Quand vous nous présentez cet accord, nous avons l'impression que 
tous ceux qui l'ont critiqué – c'est-à-dire les organisations de défense 
des droits humains, les associations, les experts, etc. – sont bêtes et 
n'ont rien compris, tandis que, vous, vous avez tout saisi. Je trouve cette 

01.10  Nabil Boukili (PVDA-PTB): 

Uw antwoorden op bepaalde vragen 
zijn niet overtuigend. U zegt dat de 
EU bijzonder veel waarde hecht aan 
de mensenrechten, maar ze heeft 
haar geloofwaardigheid op dat vlak 
verspeeld. Ze laat mensen in de 
Middellandse Zee verdrinken en 
verroert geen vin wanneer betogers 
in Frankrijk hardhandig aangepakt 
worden.  
 
Volgens u waarborgt de EU dat de 
mensenrechten in het akkoord met 
Tunesië in acht genomen worden, 
maar we hebben gezien wat er is 
gebeurd toen er een akkoord geslo-
ten werd met Libië! Slavernij is niet 
meteen een teken van respect voor 
de mensenrechten. 
 
U beweert dat klimaatvluchtelingen 
niet in het akkoord voorkomen om-
dat zij niet onder de Conventie van 
Genève vallen. Zult u wachten tot 
de 250 miljoen klimaatvluchtelingen 
hier op de stoep staan voordat u re-
ageert? Moet de EU zich niet op hun 
komst voorbereiden? Uw antwoor-
den verzinken in het niet naast de 
uitdaging waar we voor staan.  
 
Door te doen alsof de critici van het 
akkoord er niets van hebben begre-
pen, geeft u blijk van minachting en 
gebrek aan respect voor het maat-
schappelijk middenveld, dat zich be-
kommert om de mensenrechten. U 
volhardt in een hardvochtig beleid.  
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attitude très méprisante et irrespectueuse envers la société civile qui, 
elle, se montre vraiment soucieuse du respect des droits humains. Je 
n'ai pas l'impression que ce soit le cas avec l'accord de l'Union euro-
péenne. Vous vous enfoncez dans une politique qui, jusqu'à présent, 
était cruelle et qui continue de l'être. 
 

01.11  Simon Moutquin (Ecolo-Groen): Madame la secrétaire d'État, 

ce n'est pas évident. On a envie d'être critique et quand on entend cer-
taines choses dans l'intervention précédente, on a plutôt envie de vous 
remercier pour le travail.  
 
Monsieur Boukili, les réfugiés climatiques resteront à 95 % dans les 
pays limitrophes, malheureusement. Je sais que ce n'est pas votre in-
tention, mais le récit selon lequel les réfugiés climatiques vont "arriver 
en masse" est non seulement faux mais en plus extrêmement dange-
reux. Je tiens à m'y opposer. Je le répète: 95 % des gens resteront dans 
les pays limitrophes des pays touchés par les dérèglements clima-
tiques. C'est déjà le cas aujourd'hui. 
 
Au sujet de l'enfermement des enfants, vous nous dites que des procé-
dures aux frontières existent déjà en Belgique. Oui, mais ces procé-
dures ne permettent pas l'enfermement des enfants. 
 

01.11  Simon Moutquin (Ecolo-

Groen): Mijnheer Boukili, het ver-
haal dat u ophangt als zouden de 
klimaatvluchtelingen massaal aan-
komen, klopt niet en is zeer gevaar-
lijk. 95 % van de vluchtelingen zal 
blijven in de landen die grenzen aan 
de landen die getroffen worden door 
de klimaatverandering.  
 
Kinderen kunnen niet opgesloten 
worden volgens de Belgische 
grensprocedures. 
 

01.12  Nicole de Moor, secrétaire d'État: C'est la même chose pour le 

pacte. 
 

 

01.13  Simon Moutquin (Ecolo-Groen): Ok. Ce sera une des questions 

pour lesquelles nous devrons creuser nos analyses. 
 
Certains aspects sont peut-être meilleurs. La question de Dublin et le 
fait d'avoir une ventilation différente, autre que le seul pays d'enregis-
trement – la question des diasporas –, c'est quelque chose d'éventuel-
lement intéressant.  
 
Ceci dit, je suis d'accord que le pacte ne va rien régler à la question des 
hot spots, ni à la question des droits de l'homme dans les pays de pas-
sage, ni aux noyades en Méditerranée. En effet, c'est un échec de 
l'Union européenne. Je ne porte pas la responsabilité sur elle; il est un 
peu ridicule de faire ce procès-là aujourd'hui. Mais la réalité est qu'après 
le drame que nous avons connu, il y a quelques semaines, l'Union eu-
ropéenne aurait pu intégrer un mécanisme enfin efficace de sauvetage 
en mer, un mécanisme de protection des droits humains aux frontières 
qui serait beaucoup plus pointilleux. On le sait, des éléments montrent 
que les garde-côtes grecs ont une certaine responsabilité dans ce nau-
frage et dans d'autres. Je n'ai pas dit qu'ils étaient responsables; j'ai dit 
qu'ils avaient une certaine responsabilité. C'est différent. Je pense qu'il 
faut pouvoir mettre cela aussi en avant au cours des prochains mois de 
négociations. 
 
Un mécanisme de répartition de 30 000 personnes lorsqu'on est 
400 millions d'Européens n'est qu'un premier pas. On ne peut pas non 
plus crier qu'il s'agit là d'une grande victoire en termes de solidarité. Je 
crois que c'est un premier pas, mais je rappelle quand même qu'il y a 
déjà eu un tel mécanisme. Il a été mis en place et n'a pas été respecté, 
à l'époque d'une autre crise. Puisqu'il va être structuré, j'espère qu'il 
sera efficace. 
 
Il y a un problème dans les politiques d'asile et de migration. Je crains 
que beaucoup d'entre nous ou beaucoup de partis dans les différents 
États membres européens soient en fait guidés par une peur, celle de 

01.13  Simon Moutquin (Ecolo-

Groen): Het is interessant dat er bij 
de spreiding niet alleen gekeken 
wordt naar het land van registratie. 
Het migratiepact biedt echter geen 
oplossing voor het probleem van de 
hotspots of de verdrinking in de Mid-
dellandse Zee. Het is een misluk-
king van de EU, die effectievere me-
chanismen had kunnen inbouwen 
voor de redding op zee en de be-
scherming van de rechten aan de 
grenzen.   
 
De Griekse kustwacht is mogelijk 
deels verantwoordelijk voor de re-
cente tragedie. De spreiding van 
30.000 mensen over een gebied 
met 400 miljoen inwoners kan be-
zwaarlijk beschouwd worden als 
een grote overwinning van de soli-
dariteit. 
 
Ik vrees dat veel partijen bevangen 
zijn door de angst voor extreem-
rechts. We moeten het extreem-
rechtse gedachtegoed niet kopi-
eren, maar er afstand van doen 
door modellen uit te werken die de 
mensen in staat stellen om legaal 
naar Europa te komen, zodat we 
tragedies kunnen vermijden en 
mensensmokkelaars buitenspel 
kunnen zetten.  
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l'extrême-droite qui monte partout en Europe. Elle monte ou bien elle 
s'allie avec la droite classique. C'est plutôt pour cela qu'elle arrive au 
pouvoir. La réalité, c'est que nous ne devons pas copier les politiques 
de l'extrême-droite. Nous devons au contraire proposer un modèle com-
plètement différent. Parmi ces modèles, on trouve des voies sûres et 
légales. Il faut permettre à des gens de venir en Europe de manière 
légale. C'est la seule solution pour éviter des drames, pour éviter d'en-
tretenir des réseaux de passeurs et éviter le trafic d'êtres humains. C'est 
la solution: un autre modèle migratoire. Il est clair que ce pacte ne le 
permet pas. 
 

 

01.14  Barbara Pas (VB): Mevrouw de staatssecretaris, u bent zeer 

tevreden en enthousiast. U vindt het een grote overwinning. Ik gun u uw 
tevredenheid, want er zijn waarschijnlijk weinig zaken binnen de vival-
diregering waar u tevreden mee kunt zijn, maar u zult het mij vergeven 
dat ik uw enthousiasme niet deel. Het enige waarover ik het met u eens 
ben, is de vaststelling dat het huidige systeem niet werkt. Ik zie echter 
geen grote veranderingen in vergelijking met het huidige systeem. Daar 
heeft collega Platteau gelijk in. De fundamentele insteek blijft dezelfde: 
open Europese asielloketten voor illegale migratie. Die blijven.  
 
U zegt dat degenen die voor een korte procedure pleiten sceptisch zijn 
wanneer u snelle procedures wilt invoeren. Ik ben zeker voorstander 
van de termijn van twaalf weken, maar u zult begrijpen dat ik er mijn 
twijfels over heb of die realistisch is. Ten eerste moet dat massaal ge-
beuren als dit pact wordt uitgevoerd. Ten tweede, het is al eens gepro-
beerd. Men heeft in Griekenland gepoogd om dat in de praktijk te bren-
gen en dat is faliekant afgelopen. Er kwam helemaal niets van terecht. 
 
Idem wat de terugkeer betreft. De Europese Unie is al jaren bevoegd 
voor terugkeer, maar heeft er niets van gebakken. U zult mij vergeven 
dat ik sceptisch ben, dat ik betwijfel dat nu wel zou lukken wat de afge-
lopen tien à vijftien jaar niet is gelukt. Eerst zien en dan geloven. De 
terugkeer is nochtans een heel belangrijk aspect, een essentieel deel 
van dat fameuze pact. 
 
We zullen zien, want na de zomer moet het, zoals u zegt, nog voorge-
legd worden aan het Europees Parlement, waarbij de tekst allicht nog 
verder afgezwakt zal worden. Ik vrees dat het nieuwe systeem, in zo-
verre ik het nieuw kan noemen, ook niet zal functioneren, want het gaat 
aan de kern van de zaak voorbij. Men moet van systeem veranderen: 
in plaats van te proberen managen en het overstromingsgebied te ver-
groten, moet men de dijken verhogen en de instroom beperken. Daar-
voor is er maar één duurzame oplossing. Er is alleen een oplossing mo-
gelijk als men van die open Europese asielloketten geen uitgangspunt 
maakt, maar wel als uitgangspunt neemt dat illegale binnenkomst nooit 
mag leiden tot een legaal verblijf. 
 
Voor al wie ons verwijt niet solidair te willen zijn en geen centen te willen 
geven aan opvang: ik ga ermee akkoord dat er meer geld wordt besteed 
aan opvang in de eigen regio. Daar ben ik helemaal voorstander van. 
Met het geld dat we hier aan asielprocedures uitgeven – 60 % wordt 
niet eens erkend en blijkt geen recht op asiel te hebben – kunnen we 
ginder in de regio veel meer mensen helpen, niet alleen degenen die 
sterk genoeg zijn en geld genoeg hebben om een illegale oversteek te 
wagen.  
 
Het zit fundamenteel fout, ik heb absoluut geen reden om tevreden te 
zijn. Met dit pact krijgen de Europeanen eigenlijk het tegenovergestelde 
van wat ze vragen. Ze zullen nog meer immigratie krijgen, in plaats van 

01.14  Barbara Pas (VB): Je ne 

partage pas du tout l'enthousiasme 
dont la secrétaire d'État fait preuve. 
Il est exact que le système actuel 
est inefficace, mais je constate qu'il 
n'y a pas beaucoup de changement. 
Les guichets d'asile européens res-
tent ouverts à la migration illégale. 
 
Je suis favorable à une procédure 
courte d'une durée de 12 semaines, 
mais j'ai des doutes quant à son ef-
fet. Les procédures devront être 
mises en œuvre massivement. La 
Grèce a déjà procédé à une telle 
tentative et cette tentative s'est sol-
dée par un échec. La politique de 
retour de l'UE est, elle aussi, tout à 
fait inopérante. Il s'agit d'un volet 
crucial du pacte. L'on passe à côté 
de l'essentiel. Au lieu d'agrandir la 
zone inondable, il convient de re-
hausser les digues. Le point de dé-
part doit être que les entrées illé-
gales ne puissent jamais entraîner 
de séjours légaux. 
 
Je suis d'accord avec le fait qu'il 
convient d'accorder davantage de 
moyens financiers à l'accueil dans 
la région. Les fonds que nous con-
sacrons aux procédures d'asile peu-
vent permettre d'y aider beaucoup 
plus de personnes. Aux termes de 
ce pacte, les Européens sont sou-
mis à une immigration accrue, non 
moindre; or, ils demandent l'inverse.  
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minder immigratie.  
 

01.15  Theo Francken (N-VA): Mevrouw de staatssecretaris, het is 

goed dat de Dublinprocedure vereenvoudigd zal worden. Ik moet daar-
van eerst nog wel de gevolgen zien, maar goed. De intentie zou er zijn 
om het minstens administratief een stuk makkelijker te maken om men-
sen terug te sturen naar de buitengrenslanden. Onder andere door onze 
RvV is het niet mogelijk om mensen terug te sturen naar Hongarije, Bul-
garije en Griekenland. Dat zijn drie belangrijke grenslanden. In die zin 
is dat relatief. 
 
Mijn grootste kritiek op heel het pact is dat men blijft vastzitten in een 
paradigma waarin men denkt dat het mogelijk is om tienduizenden men-
sen aan de buitengrens snel te screenen en degenen die geen visum 
krijgen snel terug te sturen. We hebben het net gehad over de Maghreb, 
over Marokko. In uw antwoord op een vraag van de heer Roggeman gaf 
u toe dat het eigenlijk onmogelijk is op dit moment zaken te doen met 
dat land. Er is een hele reeks landen waarvoor het heel moeilijk is om 
een terugkeer te organiseren: Tunesië, Algerije, Libië, Somalië, Soe-
dan, Eritrea, Ethiopië, Palestina, de Centraal-Afrikaanse Republiek, 
Mali, Guinee, Guinee-Conakry. Men krijgt hen gewoon niet weg. Uit 
Azië krijgt men voor Afghanistan en Pakistan niemand weg. Er mogen 
tienduizenden mensen aankomen. Zelfs in een verhaal waarin men een 
deel van hen vasthoudt, binnen de 12 weken een screening kan doen 
en beslist om hen terug te sturen, zal het gewoon niet lukken. Dat zit 
volledig vast in een paradigma van de open asielgrens, een paradigma 
dat moet worden verlaten, waar u nooit uit zult raken. Mentaal heb ik 
daar afscheid van genomen. Ik geloof daar niet meer in. Dat zal nooit 
op een deftige manier georganiseerd kunnen worden. 
 
U gaat er ook van uit dat de grenslanden aan de buitengrenzen van de 
Europese Unie dat allemaal administratief en logistiek georganiseerd 
krijgen, met de steun van EASO en andere. Ik geloof dat niet. Dat is tot 
nu toe nog nooit gelukt. Ze komen aan in Lampedusa en worden met 
duizenden met vliegtuigen teruggestuurd. Danish Air Transport doet 
10 vluchten per dag met telkens 180 mensen en er zijn ook nog twee 
schepen die dat doen. Alle records worden gebroken. Daar haak ik af 
en ben ik helemaal niet mee. Mijn fractie in het Europees Parlement zal 
dat dus niet kunnen steunen, omdat de premisse zelf fout is. 
 
Het punt dat door de partijen aan de linkerzijde wordt gemaakt, is altijd 
hetzelfde. Ik ben nog altijd aan het wachten op de eerste studie die be-
wijst dat meer investeren in ontwikkelingssamenwerking leidt tot minder 
illegale migratie richting het Westen. Dat is net zoals ik elke dag in mijn 
mailbox kijk naar het voorstel van het Vlaams Belang over een migra-
tiestop. Elke dag sta ik op, doe ik mijn mailbox open en denk ik dat ik 
het zal zien, maar ik heb het nog altijd niet gezien. 
 
Het is even stupide om te zeggen dat men een volledige migratiestop 
wil voor 10 jaar als om te zeggen dat er minder illegale migratie richting 
Europa komt als men meer geld in ontwikkelingssamenwerking stopt. 
Dat slaat nergens op en wie dat wetenschappelijk kan bewijzen: doe dat 
en toon het mij. Ik kan u zelfs zeggen dat meer ontwikkelingssamen-
werking, zeker de eerste decennia, meer migratiebewegingen geeft. De 
mensen die komen, komen niet uit de armste landen. De mensen uit de 
allerarmste landen komen niet naar hier omdat ze gewoon niet wegra-
ken uit die landen. 
 
Het is dus wel degelijk een nieuwe, ontluikende middenklasse in Afrika, 
het Midden-Oosten en Azië die naar hier migreert. Dat zijn de feiten. U 

01.15 Theo Francken (N-VA): Il est 

positif que la procédure Dublin soit 
simplifiée, mais nous attendons de 
le voir pour le croire. Ma critique 
principale à l'égard du pacte est la 
croyance qu'on sera en mesure de 
soumettre à un screening des di-
zaines de milliers de personnes aux 
frontières extérieures et de renvoyer 
rapidement toutes celles qui n'ob-
tiendront pas de visa. Il est actuelle-
ment impossible de faire des af-
faires avec le Maroc, comme avec 
de nombreux autres pays. Il n'est 
tout simplement pas possible de 
renvoyer ces personnes. Il faut 
abandonner le paradigme de la 
frontière d'asile ouverte. J'ai moi-
même dû m'en séparer mentale-
ment. Il n'est pas réalisable. 
 
De plus, on part du principe que les 
pays frontaliers seront en mesure 
d'organiser tout cela. Cela n'a ja-
mais été le cas jusqu'à présent. Je 
n'y crois pas. La prémisse étant in-
correcte, mon groupe n'approuvera 
pas ce pacte au Parlement euro-
péen.  
 
La gauche avance toujours le même 
argument, mais j'attends toujours la 
première étude qui montre que le 
fait d’investir dans la coopération au 
développement entraîne une dimi-
nution de l'immigration clandestine 
vers l'Occident. Cet argument est 
aussi stupide que l'arrêt complet de 
l'immigration prôné par le Vlaams 
Belang. Au cours des premières dé-
cennies surtout, la coopération au 
développement entraînera juste-
ment une augmentation de l'immi-
gration. En effet, ce ne sont pas les 
habitants des pays les plus pauvres 
qui viennent ici. Ils ne partent pas. 
Ce sont les classes moyennes en 
plein essor d'Afrique, du Moyen-
Orient et d'Asie qui émigrent ici. 
 
Certains disent que nous devrions 
considérer les problèmes clima-
tiques comme une nouvelle base de 
protection dans le cadre de la Con-
vention de Genève. Il est exact que 
les problèmes climatiques n'exis-
taient pas encore lorsque la Con-
vention a été rédigée, mais la  
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kunt allerlei andere zaken beweren, maar dan moet u dat ook aantonen. 
Ik denk dat ik na 23 jaar wel iets ken van internationale migratiebewe-
gingen. Dat is een eerste zaak. 
 
In een tweede punt kom ik tot het verhaal van de klimaatvluchtelingen. 
Hier wordt gezegd dat we klimaat en klimaatproblemen natuurlijk moe-
ten zien als een nieuwe basis binnen de Conventie van Genève om 
bescherming te bieden. Toen de Conventie van Genève opgesteld 
werd, in de jaren 40 en begin jaren 50, bestond het klimaatprobleem 
immers nog niet. Dat klopt, maar toen de Conventie van Genève werd 
gemaakt, bestond massamobiliteit evenmin, er bestond ook geen 
iPhone of massacommunicatie. In die tijd vluchtte men inderdaad naar 
een buurland, niet 5.000 kilometer verder, want dat kon gewoonweg 
niet. 
 
Als er wordt gepleit voor het openbreken van de Conventie van Genève, 
dan vind ik dat wel goed, op voorwaarde dat er gesproken wordt over 
alle elementen in de Conventie van Genève en over de toenmalige tijds-
geest. 
 
U zegt dat Syriërs en Oekraïners exact hetzelfde zijn, al ligt bij eerstge-
noemden de Middellandse Zee ertussen. Voor mij is dat echter hele-
maal niet hetzelfde, meer bepaald vanuit het oogpunt van opvang in de 
regio. Oekraïne is een Europees land. Het behoort dus tot onze verant-
woordelijkheid om Oekraïners op te vangen. Het pleidooi voor opvang 
in de regio moet echter consequent aangehouden worden. Vluchtelin-
gen in Europa moeten in Europa opgevangen worden, dus moeten wij 
Oekraïners opvangen; dat is een morele plicht. Wij zijn echter niet mo-
reel verplicht om mensen uit Oost-Congo of Venezuela op te vangen, 
evenmin bijvoorbeeld Mexicanen die last hebben van de narco-oorlog 
aldaar. Hun opvang in Europa is geen morele plicht, sorry. 
 
Partijen ter linkerzijde stellen de idee voorop dat wij allen mensen zijn 
op aarde en dat alle mensen naar Europa mogen komen, vooral dan 
West-Europa. Dat is echter onmogelijk. Onze demografische groei is 
vorig jaar toegenomen met 1 %, een volle procent op één jaar tijd. Dat 
is ongezien in de naoorlogse periode, dat percentage lag nooit zo hoog. 
Wij kunnen het niet meer aan. Onze steden zitten vol. Vlaams-Brabant 
kreunt onder gigantische bouwprijzen en gigantische problemen op het 
vlak van huisvesting en scholing. Er is geen plaats meer in onze scholen 
of qua huisvesting, alles zit volgepropt. Sommigen stellen dat ons dicht-
bevolkte land nog eens een paar miljoen mensen binnen kan tanken, 
omdat wij solidair zijn met heel de wereld. Persoonlijk, als democraat 
en met de achtergrond waarmee ik migratie al 23 jaar volg, steun ik dat 
niet, ik verdedig dat niet.  
 
Ik beweer niet dat er geen morele verplichtingen zijn in een debat over 
oorlogsvluchtelingen. Er moeten inderdaad veilige routes zijn, daar ben 
ik het mee eens, maar wel op onze voorwaarden en met een quotum 
dat elk jaar door het Parlement wordt besproken en goedgekeurd. Die 
zullen we redden. Dat zullen ook mensen uit Syrië zijn. Dat zullen ook 
mensen uit Afghanistan zijn. Dat zullen ook mensen uit Oost-Congo zijn 
en mensen uit Venezuela. Dat is echter wel op de voorwaarden die wij 
bepalen en niet op de voorwaarden die de mensensmokkelaars bepa-
len. Dat is nu namelijk het model. De mensensmokkelaars kiezen het 
land van aankomst, het land van bestemming. Dat zijn vaak België, 
Duitsland, Frankrijk enzovoort. Dat is de essentie van het debat.  
 
Mevrouw de Moor, wat u doet, is inderdaad een stap in de goede rich-
ting, zoals Mark Elchardus het zegt. Dat is een groot compliment. Hij 

mobilité de masse, la communica-
tion de masse et l'iPhone n'exis-
taient pas non plus. À cette époque, 
on se réfugiait dans un pays voisin, 
pas dans un pays situé à 5 000 km. 
Je suis favorable à une modification 
de la Convention de Genève, à con-
dition que tous les éléments puis-
sent être discutés.  
 
Il y a indubitablement une différence 
entre les Ukrainiens et les Syriens. 
L'Ukraine est un pays européen et 
nous avons donc le devoir moral 
d'accueillir les Ukrainiens. Ceci est 
un exemple d'accueil dans la région 
d'origine, un principe auquel il faut 
se tenir de manière cohérente. 
Nous n'avons pas le devoir moral 
d'accueillir des personnes venant, 
par exemple, de l'Est du Congo ou 
du Venezuela. 
 
Tout le monde ne peut pas venir en 
Europe occidentale. L'année pas-
sée, la croissance démographique 
de la Belgique a augmenté de 1 %. 
Ce taux n'a jamais été aussi élevé. 
Nous n'en pouvons plus. Les villes 
débordent, les prix pratiqués dans le 
secteur de la construction sont très 
élevés, il y a des problèmes de lo-
gement, on manque de de place 
dans les écoles. Je ne pense pas 
qu’il faille accueillir plusieurs mil-
lions de personnes supplémen-
taires dans ce pays à forte densité 
de population qu’est la Belgique 
sous prétexte que nous devrions 
nous montrer solidaires avec le 
monde entier.  
 
J'estime qu'il doit y avoir des routes 
sûres pour les réfugiés de guerre, 
mais cela doit se faire à nos condi-
tions et moyennant un quota ap-
prouvé chaque année par le Parle-
ment. Ces personnes peuvent être 
originaires de n'importe quel pays 
dans le monde, mais ce sont nos 
conditions, non celles des trafi-
quants d'êtres humains, qui doivent 
toujours prévaloir. À l'heure ac-
tuelle, ce sont ces derniers qui dé-
terminent le pays d'arrivée. 
 
La secrétaire d'État fait un pas dans 
la bonne direction, mais je continue 
à contester le principe de base. Il 
convient de changer la procédure à 
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heeft vandaag overigens weer een fantastisch stuk geschreven over de 
rellen in Frankrijk. De basispremisse blijf ik echter betwisten. Daar zul-
len we volgend jaar hopelijk samen verder over moeten nadenken. Het 
moet anders worden aangepakt. 
 

cet égard.  
 

L'incident est clos. 
Het incident is gesloten. 
 

02 Débat d'actualité sur l'octroi de visas à une délégation iranienne et questions jointes de 

- Samuel Cogolati à Nicole de Moor (Asile et Migration) sur "L'octroi de visas à une délégation iranienne" 
(55037427C) 
- Wouter De Vriendt à Nicole de Moor (Asile et Migration) sur "La visite d'une délégation iranienne et 
russe à Bruxelles" (55037465C) 
- Barbara Pas à Nicole de Moor (Asile et Migration) sur "Le rôle de l'Office des étrangers dans la déli-
vrance de visas à une délégation iranienne" (55037633C) 
- Darya Safai à Nicole de Moor (Asile et Migration) sur "Le rôle de l'OE dans l'octroi de visas à une 
délégation iranienne" (55037804C) 
- Theo Francken à Nicole de Moor (Asile et Migration) sur "Les visas délivrés aux Iraniens" (55037852C) 
- Özlem Özen à Nicole de Moor (Asile et Migration) sur "L'avis de l'Office des étrangers pour la délivrance 
de visas à une délégation d'Iraniens" (55037854C) 
- Khalil Aouasti à Nicole de Moor (Asile et Migration) sur "La procédure de délivrance de visas pour une 
délégation d'Iraniens" (55037855C) 

02 Actualiteitsdebat over het toekennen van visa aan een Iraanse delegatie en toegevoegde vragen van 

- Samuel Cogolati aan Nicole de Moor (Asiel en Migratie) over "Het uitreiken van visa aan een Iraanse 
delegatie" (55037427C) 
- Wouter De Vriendt aan Nicole de Moor (Asiel en Migratie) over "Het bezoek van een Iraanse en Russi-
sche delegatie aan Brussel" (55037465C) 
- Barbara Pas aan Nicole de Moor (Asiel en Migratie) over "De rol van de Dienst Vreemdelingenzaken in 
de Iraanse visumkwestie" (55037633C) 
- Darya Safai aan Nicole de Moor (Asiel en Migratie) over "De rol van de DVZ bij het toekennen van visa 
aan een Iraanse delegatie" (55037804C) 
- Theo Francken aan Nicole de Moor (Asiel en Migratie) over "De visa aan Iraniërs" (55037852C) 
- Özlem Özen aan Nicole de Moor (Asiel en Migratie) over "Het advies van de Dienst Vreemdelingenza-
ken voor de afgifte van visa aan een Iraanse delegatie" (55037854C) 
- Khalil Aouasti aan Nicole de Moor (Asiel en Migratie) over "De procedure voor de afgifte van visa aan 
een Iraanse delegatie" (55037855C) 
 
De voorzitter: De heren Cogolati en De Vriendt zijn afwezig. 
 

02.01  Barbara Pas (VB): Mevrouw de staatssecretaris, er is enige op-

heldering in dit verhaal nodig, zeker nadat vanochtend de topman van 
de DVZ, de heer Roosemont, in onze commissie zei dat de DVZ de 
visumaanvragen voor de Iraniërs niet heeft ontvangen. Dat strookt ab-
soluut niet met heel wat verklaringen die de minister van Buitenlandse 
Zaken heeft gedaan. Er zijn verschillende tweets en verklaringen van 
haar verschenen. Op 7 en 8 juni werden de visumaanvragen ingediend. 
Over de rol van de DVZ legde minister Lahbib de volgende verklaringen 
af. 
 

02.01  Barbara Pas (VB): Ce matin, 

M. Roosemont, le directeur général 
de l'OE, a déclaré en commission 
que l'OE n'a pas reçu les demandes 
de visas des Iraniens. Cette infor-
mation ne correspond pas du tout 
aux déclarations que la ministre 
Lahbib a faites précédemment à ce 
sujet. Je cite:  
 

"Les informations relatives à ces demandes ont été envoyées à l'Office 
des Étrangers qui a effectué les vérifications nécessaires." 
 
"Par mesure de précaution, mon cabinet a encore effectué une vérifica-
tion auprès de la Sûreté de l'État, alors qu'une deuxième vérification a 
été effectuée par l'Office des Étrangers." 
 

Volgens de woorden van de minis-
ter werd de informatie over die aan-
vragen overgemaakt aan de Dienst 
Vreemdelingenzaken, die de nodige 
controles zouden hebben uitge-
voerd.  
 
Uit voorzichtigheid zou haar kabinet 
nog een en ander geverifieerd heb-
ben bij de Veiligheid van de Staat, 
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terwijl de Dienst Vreemdelingenza-
ken een tweede controle zou heb-
ben uitgevoerd.  
 

Anderzijds, en blijkbaar tegenstrijdig, heeft ze ook verklaard: “Zoals ik 
uitgelegd heb, werden de visa-aanvragen doorgestuurd naar de DVZ. 
De DVZ heeft echter geen advies gegeven, aangezien visa met een 
beperkte territoriale geldigheid onder de bevoegdheid van Buitenlandse 
Zaken vallen." 
 
Daarnaast zouden er op 8 juni ook verschillende mails zijn verstuurd. 
Er was een mail van de DVZ naar de ambassade waarin stond dat de 
DVZ wegens tijdsgebrek geen rol kon spelen. Er waren ook mails van 
de ambassade naar de FOD Buitenlandse Zaken, waarin stond: “Het 
lijkt erop dat de DVZ geen akkoord geeft”. 
 
Mevrouw de staatssecretaris, hoe valt dat allemaal te rijmen? Minister 
Lahbib zegt dat de DVZ de nodige verificaties heeft gedaan, terwijl de 
DVZ volgens dat mailverkeer geen advies kon geven wegens tijdsge-
brek. Kunt u verduidelijken of de DVZ überhaupt verificaties heeft uitge-
voerd en welke? Wat is het verschil tussen een verificatie en een ad-
vies? 
 
Klopt het dat de DVZ niet verplicht is om advies te verlenen bij het ver-
strekken van visa met een beperkte territoriale geldigheid? Wanneer is 
de DVZ wel verplicht om advies te geven? Ik hoop dat u er ons duide-
lijkheid over kunt geven of de DVZ al dan niet is tussengekomen voor 
die visa. 
 
Minister Lahbib zei ook, aan de diplomatieke posten, dat de DVZ syste-
matisch betrokken zou moeten worden bij de aflevering van de visa, 
terwijl dat niet verplicht is. Werd de DVZ systematisch betrokken? Ja of 
neen? Kunt u hierover enige verduidelijking geven? Die verklaringen 
zitten namelijk vol tegenstrijdigheden. 
 

Elle a également indiqué par ailleurs 
que, comme elle l'a avait expliqué, 
les demandes de visas ont été 
transmises à l'OE, mais que l'OE n'a 
pas rendu d'avis puisque les visas 
ayant une validé territoriale limitée 
sont de la compétence des Affaires 
étrangères. 
 
Le 8 juin, divers courriels auraient 
également été envoyés, entre 
autres par l'OE à l'ambassade, indi-
quant que l'OE ne pouvait jouer au-
cun rôle faute de temps. Des cour-
riels ont également été envoyés par 
l'ambassade aux Affaires étran-
gères, indiquant qu'il semblait que 
l'OE ne donnait pas d'accord. 
 
Comment tous ces éléments peu-
vent-ils s'accorder? L'OE a-t-il effec-
tué des vérifications? Quelle est la 
différence entre une vérification et 
un avis? Est-il exact que l'OE n'est 
pas tenu de fournir un avis lors de 
l'octroi d'un visa à validité territoriale 
limitée? Dans quels cas l'OE doit-il 
rendre un avis? L'OE est-il intervenu 
ou non dans ce dossier? L'OE a-t-il 
été automatiquement associé à la 
délivrance des visas?  
 

02.02  Darya Safai (N-VA): Mevrouw de staatssecretaris, op 16 mei 

kreeg een medewerker van uw kabinet een mail van het kabinet van 
Pascal Smet met de vraag tot flexibiliteit in verband met de visa voor de 
Iraniërs. In die mail werd opnieuw de persoonlijke bevestiging van me-
vrouw Lahbib dat hun komst geen probleem vormt, beklemtoond. Een 
woordvoerder van uw kabinet liet weten dat men de email inderdaad 
ontvangen had maar er meteen op had geantwoord dat het kabinet elke 
aanvraag apart zou beoordelen, gelet op de politieke gevoeligheid. 
 
Het kabinet zegt dat zowel het kabinet zelf als de administratie later 
geen enkele vraag meer kreeg in verband met een weigering. Buiten-
landse Zaken handelde de situatie verder af. Uw kabinet werd wel 
steeds via mail op de hoogte gehouden van de ontwikkeling in het dos-
sier. 
 
Le Soir kreeg inzage in het mailverkeer van 8 juni tussen de Belgische 
ambassade in Teheran en de FOD Buitenlandse Zaken. Daaruit blijkt 
dat de ambassade voorbehoud toonde tegen het uitreiken van een vi-
sum aan de burgemeester van Teheran, die deel uitmaakte van de de-
legatie. “Het lijkt erop dat de Dienst Vreemdelingenzaken zijn akkoord 
niet geeft”, schreef de ambassade, waarop de FOD antwoordde: “In 
deze omstandigheden is het niet gepast een visum af te geven.” 
 

02.02  Darya Safai (N-VA): Le 

16 mai, un collaborateur du cabinet 
de la secrétaire d’État a reçu un 
courriel du cabinet de Pascal Smet 
dans lequel une certaine flexibilité 
était demandée dans le traitement 
de la demande de visas pour les Ira-
niens. Le cabinet a répondu que 
chaque demande serait évaluée sé-
parément, vu la sensibilité politique 
du contexte. Ensuite, le départe-
ment des Affaires étrangères aurait 
poursuivi le traitement du dossier, 
mais le cabinet de la secrétaire 
d’État a toutefois été informé des 
développements par courriel. 
 
Il ressort cependant des échanges 
de courriels entre l’ambassade 
belge à Téhéran et le SPF Affaires 
étrangères que l’ambassade a émis 
des réserves à l’égard de la déli-
vrance d’un visa au maire de Téhé-
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Als antwoord op de vraag wie de visa aan de Iraanse delegatie afle-
verde, tweette u op 14 juni: “De DVZ is niet tussenbeide gekomen voor 
dat visum.” 
 
Graag krijg ik een gedetailleerd overzicht van de betrokkenheid van de 
Dienst Vreemdelingenzaken bij het al dan niet toekennen van de visa 
aan de Iraanse delegatie. 
 
Op 14 juni tweette u dat de DVZ niet tussenbeide was gekomen in het 
dossier, terwijl op 8 juni de ambassade schreef dat de Dienst Vreemde-
lingenzaken zijn akkoord niet leek te geven. Is het mogelijk wat meer 
uitleg te geven bij die tegenstrijdige berichten? 
 

ran. L’ambassade a écrit qu’il sem-
blait que l’OE ne donnait pas son 
accord. La secrétaire d’État a, quant 
à elle, indiqué dans un tweet du 
14 juin que l’OE n’était pas inter-
venu dans la délivrance de ce visa. 
 
La secrétaire d’État pourrait-elle ex-
poser en détail les actions entre-
prises par l’OE dans cette affaire? 
Peut-elle surtout faire la clarté sur 
les contradictions dans le cadre de 
ce dossier?  
 

02.03  Theo Francken (N-VA): Mevrouw de staatssecretaris, ik was 

ooit zelf betrokken in een penibele zaak met visa voor Soedanese vluch-
telingen. Na overleg met en goedkeuring door de minister van Buiten-
landse Zaken, toen de heer Reynders, en de eerste minister, toen Char-
les Michel, kwam er een identificatiemissie van Soedan naar Brussel en 
die nam een aantal interviews af op de Dienst Vreemdelingenzaken. 
Een aantal dagen later circuleerden er geruchten vanuit Soedan dat een 
aantal uitgezette personen na hun terugkeer gefolterd waren in de kel-
ders van het Bashirregime. Dat veroorzaakte natuurlijk een grote ophef. 
De linkse partijen en vooral Groenwoordvoerder De Vriendt verweten 
mij dat er bloed aan mijn handen hing, klaagden aan dat ik moreel ge-
buisd was en eisten collectief mijn ontslag. De PS eiste ook mijn ont-
slag, maar dat was niets nieuws, dat was wekelijkse kost. Vervolgens 
bleek uit het onderzoek dat de heer Dirk Van den Bulck van het Com-
missariaat-generaal voor de Vluchtelingen en de Staatlozen in eer en 
geweten verrichtte, dat geen bewijs kon worden gevonden voor die aan-
tijgingen. Dat redde mijn vel. Met een ander resultaat had ik niet alleen 
ontslag moeten nemen. Dan had ik waarschijnlijk zelfs een strafrechte-
lijke procedure aan mijn been gehad. De Belgische Staat zou op zijn 
minst veroordeeld geweest zijn wegens de schending van artikel  3 van 
het EVRM. 
 
Terwijl heel wat partijen in die hoogst belangwekkende zaak hun gezicht 
lieten zien en mijn ontslag eisten, hebben dezelfde partijen hier vorige 
week doodleuk het vertrouwen bevestigd in mevrouw Lahbib, een mi-
nister die door de afgifte van visa Belgen en hun familielieden overdui-
delijk in gevaar heeft gebracht. Ik zie de parallellen die onmiskenbaar 
kunnen getrokken worden, wanneer men het dossier bestudeert. Als 
blijkt dat de moeder van Iraanse asielzoekers bedreigd werd omdat Ira-
niërs in de delegatie, die België zijn binnen geraakt door de afgifte van 
visa door de Belgische regering, hier beelden hebben gemaakt – ik ben 
ervan overtuigd dat dat zo is –, dan gebiedt de intellectuele eerlijkheid 
dat men logischerwijs nu ook het ontslag van die minister eist. Zo niet 
meet men met twee maten en twee gewichten. 
 
Hoe dan ook waren we vorige week dus getuige van een heel bescha-
mende vertoning. In dit land kan men niet een beetje zwanger zijn. Vol-
gens de Grondwet heeft men vertrouwen in een minister ofwel heeft 
men dat niet. Men kan niet een beetje vertrouwen hebben in de minister. 
Zo werkt het niet. De minister van Buitenlandse Zaken spreekt namens 
de regering, de meerderheidsfracties, de parlementsleden van de meer-
derheid. Het is onmogelijk om maar voor de helft vertrouwen te hebben. 
Ofwel heeft men volledig vertrouwen, ofwel niet. 
 
U hebt uw vertrouwen bevestigd en de minister van Buitenlandse Zaken 

02.03  Theo Francken (N-VA): Le 

PS et Groen m'ont vertement repro-
ché, à l'époque, d'avoir fait venir des 
Soudanais dans notre pays pour 
une mission d'identification à l'Office 
des étrangers. Ces partis ont ré-
clamé ma démission parce que plu-
sieurs personnes auraient été tortu-
rées au Soudan à la suite de cette 
mission. Il est apparu par la suite, 
dans le cadre d'une enquête réali-
sée par le CGRA, qu'il était impos-
sible de vérifier ces accusations. Or 
la semaine passée, ces mêmes par-
tis ont confirmé, sans sourciller, leur 
confiance en Mme Lahbib alors qu'il 
est indéniable que cette ministre a 
mis en danger des Belges et des 
membres de leur famille en délivrant 
des visas. 
 
Le parallélisme entre les deux af-
faires est clair. S'il apparaît que la 
mère restée en Iran a réellement été 
menacée en raison des images 
prises par la délégation iranienne en 
Belgique, il convient de faire preuve 
d'honnêteté intellectuelle et de ré-
clamer à présent aussi la démission 
de la ministre.  
 
La semaine dernière, le gouverne-
ment s'est couvert de honte. Un ou 
une ministre s’exprime au nom du 
gouvernement et de la majorité, et 
on ne peut pas raisonnablement lui 
faire confiance à 5 %.    
 
La secrétaire d'État peut-elle expli-
quer l'implication exacte de l'Office 
des étrangers?  
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spreekt dus namens u in volle verantwoordelijkheid en met volle be-
voegdheid.  
 
Mevrouw de Moor, wat is exact de betrokkenheid van de Dienst Vreem-
delingenzaken? U reageerde heel snel op een tweet van mij. U doet dat 
geregeld en ik apprecieer dat, omdat u daarmee helderheid probeert te 
verschaffen. Kunt u vandaag nog meer informatie verstrekken, naast de 
korte tweet dat er geen betrokkenheid was? Wat is er precies gebeurd? 
Van een medewerker van uw kabinet kregen we mailverkeer te zien. 
Waarover gingen die mails? Hoe is het verder afgelopen? 
 

02.04  Özlem Özen (PS): Madame la secrétaire d'État, lors de son au-

dition le 28 juin dernier concernant la procédure de délivrance de visas 
à une délégation d'officiels iraniens dans le cadre du Brussels Urban 
Summit, la ministre des Affaires étrangères, Mme Lahbib, expliquait 
ceci, je cite: "La chaîne de mails que vous lisez comporte en effet des 
remarques et des questions. Lorsque l'Office des étrangers indique par 
exemple qu'il ne peut pas donner son accord ("non, il ne donne pas son 
ok"), c'est parce qu'en fait, il n'est pas possible de poursuivre avec une 
procédure de demande de visa Schengen classique au vu des délais. 
L'Office des étrangers indique, à juste titre, qu'il s'agit d'examiner l'éven-
tualité d'une demande de VTL, visa à territorialité limitée, ce qui relève 
de la compétence des Affaires étrangères. Je n'ai donc pas écarté l'Of-
fice des étrangers de la procédure. Une procédure de VTL ne requiert 
pas l'aval de l'Office des étrangers." 
 
Pour rappel, le 6 juin, on passe en procédure de visas à territorialité 
limitée. Dans la foulée et malgré cela, l'ambassade rappelle la nécessité 
de solliciter l'avis de l'Office des étrangers conformément au courrier ou 
à la circulaire des Affaires étrangères du 15 mai. Le 7 juin, le cabinet de 
la ministre Lahbib indique qu'il va solliciter l'avis de l'Office des Étran-
gers. Le 8 juin, l'ambassade lui dit qu'il semble que l'avis de l'Office des 
étrangers ne soit pas "ok". 
 
Madame la secrétaire d'État, pouvez-vous me confirmer ces informa-
tions? La liste des invités au sommet a-t-elle été envoyée à l'Office des 
étrangers d'une manière ou d'une autre? Si oui, à quelle date? Existe-
t-il des cas relevant d'une procédure VTL pour lesquels l'Office des 
étrangers a tout de même délivré un avis? 
 

02.04  Özlem Özen (PS): Op 28 juni 

2023 heeft de minister van Buiten-
landse Zaken met betrekking tot de 
visa voor de Iraanse delegatie in de 
context van de Brussels Urban 
Summit verklaard dat de Dienst 
Vreemdelingenzaken (DVZ) geen 
instemming gegeven heeft, daar de 
termijnen te kort waren voor de aan-
vraag van een traditioneel Schen-
gen-visum. De DVZ stelt voor om 
een visum met territoriaal beperkte 
geldigheid (VTG) aan te vragen. 
Zulke aanvragen ressorteren im-
mers onder de bevoegdheid van de 
minister van Buitenlandse Zaken. 
De minister preciseert dus dat ze de 
DVZ niet buitenspel gezet heeft, 
aangezien zij bevoegd is voor de 
VTG's. Op 6 juni wordt de VTG-pro-
cedure opgestart, maar de ambas-
sade wijst erop dat een advies van 
de DVZ overeenkomstig de (om-
zend)brief van Buitenlandse Zaken 
van 15 mei noodzakelijk is. Op 
7 juni verklaart het kabinet-Lahbib 
dat ze dat advies zal vragen. Op 
8 juni deelt de ambassade haar 
mee dat het advies blijkbaar niet 'ok' 
is. 
 
Bevestigt u die informatie? Werd de 
lijst met personen die voor die top 
uitgenodigd waren, aan de DVZ 
overgemaakt? Zo ja, wanneer? 
Heeft de DVZ al eerder adviezen 
verstrekt in verband met VTG's?  
 

02.05  Khalil Aouasti (PS): Monsieur le président, madame la secré-

taire d'État, je ne reviendrai pas sur les faits qui ont été exposés par ma 
collègue, mais la lumière doit être faite concernant les 6, 7 et 8 juin. Le 
6 juin, c'est la date à laquelle les Affaires étrangères décident de passer 
à la procédure VTL (visa à territorialité limitée). C'est à ce moment-là 
que, sur la base de la circulaire du 15 mai de la ministre des Af-
faires étrangères, on constate qu'il est malgré tout nécessaire de con-
sulter l'Office des étrangers. Le 7 juin, le cabinet de la ministre des Af-
faires étrangères indique qu'il va solliciter ce dernier. Le 8 juin, l'ambas-
sade indique au même cabinet que l'avis de l'Office n'est pas "ok", pour 
reprendre le terme utilisé. Ce sont donc trois jours pour lesquels il faut 

02.05  Khalil Aouasti (PS): Er moet 

duidelijkheid verschaft worden met 
betrekking tot de informatiedoor-
stroming gedurende drie dagen. Op 
6 juni stapt Buitenlandse Zaken 
over op de VTG-procedure. Op ba-
sis van de omzendbrief van 15 mei 
van het voormelde ministerie stelt 
men vast dat de DVZ niettemin ge-
raadpleegd dient te worden. Op 
7 juni geeft het kabinet van de  
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faire la lumière sur la manière dont les informations ont circulé. 
 
Madame la secrétaire d'État, l'Office des étrangers a-t-il été sollicité di-
rectement? Si oui, à quelle date et par qui?  
 
L'Office des étrangers avait-il préparé ou a-t-il eu le temps, vu les délais, 
de préparer un avis sur la délégation iranienne? Si oui, à quelle date?  
 

L'Office des étrangers n'a-t-il pas rendu d'avis? Pourquoi? 

 

minister aan dat het de DVZ om ad-
vies zal vragen. Op 8 juni geeft de 
ambassade aan dat het advies van 
de DVZ niet 'ok' is.  
 
Werd de DVZ direct om advies ge-
vraagd? Zo ja, wanneer en door 
wie? Had de DVZ een advies over 
de Iraanse delegatie voorbereid? Zo 
ja, wanneer? Indien de DVZ geen 
advies uitgebracht heeft, kunt u dan 
aangeven waarom dat niet gebeurd 
is?  
 

02.06 Staatssecretaris Nicole de Moor: Beste collega’s, alvast dank 

voor uw vragenreeks. Ik zal die zo volledig mogelijk beantwoorden van-
uit mijn standpunt, dat van mijn kabinet en van de migratiediensten. De 
Kamer heeft het uitgebreid gehad over de kwestie van de Iraanse visa. 
Het lijkt me hoe dan ook nuttig om nog eens de algemene samenwer-
king en de bevoegdheidsverdeling tussen de Dienst Vreemdelingenza-
ken en de FOD Buitenlandse Zaken, alsook het visumbeleid onder de 
aandacht te brengen.  
 
De Dienst Vreemdelingenzaken is bevoegd om de toegang tot het Bel-
gische grondgebied van niet-Belgen te regelen. Het is wel zo dat een 
aanvraag voor een visum kort verblijf wordt ingediend bij de Belgische 
ambassades en consulaten in het buitenland. Dat betekent concreet dat 
de posten instaan voor het ontvangen van visumaanvragen en het afle-
veren ervan. De DVZ heeft immers geen eigen kantoren in het buiten-
land.  
 
Naast de praktische afhandeling van de visa hebben de posten ook de 
bevoegdheid om in bepaalde gevallen de beslissing ten gronde te ne-
men over de visumaanvraag kort verblijf en de visa vervolgens ook 
ambtshalve af te leveren. Dat betekent dat ze de aanvraag niet aan de 
DVZ moeten voorleggen voor beslissing. Concreet wordt een dossier 
geanalyseerd op de post en niet in Brussel bij de DVZ. Dat kan zowel 
voor volwaardige Schengenvisa – een visum dat toegang geeft tot alle 
Schengenlidstaten – als voor visa met territoriale beperkingen, namelijk 
gelimiteerd tot het Belgische grondgebied of de Benelux.  
 
De post kan een territoriaal beperkt visum afleveren wanneer de aan-
vrager zich in een van de situaties van artikel 25 van de visumcode be-
vindt. De DVZ wordt doorgaans niet vooraf op de hoogte gebracht, aan-
gezien deze afgifte gebeurt onder de verantwoordelijkheid van het post-
hoofd.  
 
De ambtshalve afgifte van een Schengenvisum is geen zeldzaamheid. 
Het gebeurt in ongeveer 80 % van de gevallen, zoals minister Lahbib 
terecht heeft opgemerkt in de commissie voor Buitenlandse Betrekkin-
gen. De DVZ zorgt wel voor de nodige algemene instructies met het oog 
op een coherente aanpak door de verschillende Belgische consulaten.  
 
Bij twijfel of wanneer de post een aanvraag voor een visum kort verblijf 
wil weigeren, leggen ze het dossier voor aan de Dienst Vreemdelingen-
zaken, vergezeld van een advies. De DVZ bekijkt dan de aanvraag in 
haar geheel vanuit Brussel, op basis van een elektronisch dossier over-
gemaakt door de post. De DVZ neemt vervolgens een beslissing in volle 
bevoegdheid. Een adviesbevoegdheid bestaat niet in dezen, ofwel 

02.06  Nicole de Moor, secrétaire 

d'État: L'Office des étrangers (OE) 
est responsable de l'entrée des non-
Belges sur notre territoire. La de-
mande de visa de court séjour est 
introduite auprès des ambassades 
et des consulats belges à l'étranger. 
Outre le traitement pratique des vi-
sas, les postes sont également 
compétents pour statuer sur la de-
mande de visa de court séjour dans 
certains cas. En effet, la demande 
ne doit pas être soumise à l'OE. 
Cette possibilité existe tant pour les 
visas Schengen à part entière que 
pour les visas à validité territoriale li-
mitée. 
 
L'OE n'est généralement pas in-
formé à l'avance, car la délivrance 
est effectuée sous la responsabilité 
du chef de poste.  
 
Dans environ 80 % des cas, un visa 
Schengen est octroyé d'office, sans 
que l'Office des étrangers en soit in-
formé. L'Office des étrangers donne 
des instructions générales. En cas 
de doute, ou lorsque le poste sou-
haite refuser une demande, le dos-
sier est soumis à l'Office des étran-
gers, la demande étant alors exami-
née à Bruxelles. L'Office des étran-
gers ne dispose pas d'une compé-
tence d'avis: soit l'office prend la dé-
cision, soit c'est le poste qui décide.  
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neemt de DVZ de beslissing, ofwel de post. De DVZ heeft geen advies-
bevoegdheid.  
  
De DVZ zal vervolgens aan de post een instructie geven om een visum 
af te leveren of desgevallend te weigeren.  
 
Met het oog op een geharmoniseerd beleid wordt de bevoegdheid om 
een visum te weigeren in België dus voorbehouden aan de Dienst 
Vreemdelingenzaken.  
 
Chaque cas est évalué selon ses propres mérites sur la base d'un dos-
sier individuel, donc sur la base de documents et de preuves. Un étran-
ger qui vient en Belgique pour un séjour de courte durée, c'est-à-dire 
pour un maximum de 90 jours sur 180, doit prouver qu'il remplit les con-
ditions d'entrée dans l'espace Schengen. 
 
Ces conditions sont définies à l'article 6 du Code frontières Schengen. 
Cet article traite des éléments plus classiques d'une demande de visa, 
comme "la personne a-t-elle l'intention de retourner dans son pays d'ori-
gine? Dispose-t-elle d'une assurance? Existe-t-il une menace pour la 
sécurité?" Etc.  
 
L'Office des étrangers ainsi que les Affaires étrangères évaluent les vi-
sas sur la base de ce cadre juridique établi pour tous les pays de l'es-
pace Schengen. Lorsqu'une demande de visa est soumise à l'Office des 
étrangers, celui-ci prend une décision et ne donne pas de conseils. Ce 
cadre juridique existe pour toutes les demandes de visa court séjour et 
je ne communique jamais sur ces cas individuels. 
 

Elk geval wordt individueel beoor-
deeld op basis van documenten en 
bewijsstukken. Vreemdelingen die 
voor een kort verblijf naar ons land 
komen, moeten voldoen aan de 
voorwaarden voor toegang tot het 
Schengengebied van artikel 6 van 
de Schengengrenscode. De Dienst 
Vreemdelingenzaken (DVZ) en Bui-
tenlandse Zaken baseren zich op 
die voorwaarden bij de beoordeling 
van een visumaanvraag. Wanneer 
een dergelijke aanvraag bij de DVZ 
wordt ingediend, neemt die dienst 
een beslissing; hij verstrekt geen 
advies. Ik communiceer nooit over 
individuele gevallen.  
 

Het faciliteren van diplomatieke contacten is wel degelijk een belang-
rijke overweging als een beslissing over de toegang tot het grondgebied 
moet worden genomen. Echter, niet elke vraag van een politiek verte-
genwoordiger van een ander land om naar België te komen, wordt au-
tomatisch ingewilligd. Alles hangt af van de context en de toepasselijke 
regels. Denk bijvoorbeeld aan de zetelakkoorden en de internationale 
verdragen waaraan ons land gebonden is en de aard en het doel van 
de internationale vergadering waaraan men wil deelnemen. In dezen 
respecteert de DVZ uiteraard de bevoegdheid en expertise van de ver-
schillende entiteiten die in dit land een eigen internationaal beleid voe-
ren. 
 
Naast de FOD Buitenlandse Zaken zijn er ook regio’s en internationale 
organisaties met zetel in Brussel die gewettigd zijn om een eigen bui-
tenlandbeleid te ontwikkelen. Dat maakt deze job moeilijk en ook maat-
werk. Een zwart-witkijk  op het visumbeleid is dan ook niet wenselijk. 
Het is wel nodig dat de visumbeslissing gebaseerd is op de juiste infor-
matie die van de partnerdiensten komt, zoals Buitenlandse Zaken of de 
Veiligheid van de Staat. 
 
Specifiek voor de visumaanvragen uit Teheran wil ik benadrukken dat 
de Dienst Vreemdelingenzaken nooit in een fase is gekomen van indi-
viduele beoordeling. De voorbereidende fase werd immers nooit verla-
ten vanuit het perspectief van de migratiediensten. Ik herhaal ook graag 
dat de DVZ nooit blind een akkoord geeft om visa af te leveren na een 
mail van deze of gene instantie of organisatie. De DVZ zal ook nooit 
blind een visum weigeren op basis van een loutere namenlijst. Opnieuw, 
elke beslissing wordt genomen op basis van een individueel dossier. 
 
Een en ander blijkt ook uit de contacten die mijn kabinet en de DVZ 
hadden met partners in dit dossier. Daarover werd u al veelvuldig op de 

La facilitation des contacts diploma-
tiques constitue un élément impor-
tant lorsqu'il s'agit de statuer sur 
l'accès au territoire. Cela ne signifie 
pas pour autant que nous accédions 
automatiquement à chaque de-
mande d'un représentant politique 
d'un autre pays. À cet égard, l'OE 
respecte les compétences et l'ex-
pertise des différentes entités de ce 
pays qui mènent leur propre poli-
tique internationale. 
 
Outre le SPF Affaires étrangères, 
les régions et les organisations in-
ternationales établies à Bruxelles 
peuvent également élaborer leur 
propre politique étrangère. 
 
L'OE n'a jamais évalué individuelle-
ment les demandes de visa sou-
mises par Téhéran. Du point de vue 
des services de migration, l’on est 
toujours resté dans la phase prépa-
ratoire. L'OE ne donne jamais aveu-
glément son accord à la délivrance 
de visas sur la base d'un e-mail 
d'une instance ou d'une organisa-
tion, tout comme il ne refusera ja-
mais aveuglément un visa sur la 
base d'une liste de noms. 
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hoogte gebracht. De DVZ werd op de hoogte gebracht dat er op 15 mei 
een instructie werd gestuurd door de FOD Buitenlandse Zaken naar alle 
posten om hen te informeren over de Brussels Urban Summit. Speci-
fieke mails gingen naar de posten in Moskou en Teheran met de in-
structie alle visumaanvragen voor te leggen aan de DVZ. 
 
Op 16 mei was er een eerste contact met het kabinet-Smet en mijn ka-
binet. Het kabinet-Smet vraagt per mail om flexibiliteit bij de behande-
ling van de visa uit Rusland en Iran. In deze mail wordt aangegeven dat 
dit voor Buitenlandse Zaken geen probleem zou vormen. Mijn kabinet 
herinnert de Brusselse partners aan de algemene spelregels om een 
visum te kunnen ontvangen. Ik citeer mijn medewerker, die aan het ka-
binet-Smet herhaalt dat “alle deelnemers aan de voorwaarden moeten 
voldoen om een visum C te krijgen” en dat de migratiediensten specifiek 
in de hypothese van een politieke visumaanvraag uit Rusland en Iran 
“dat specifieke dossier op eigen merites zullen beoordelen, gezien de 
politieke dimensie.” 
 
Hier wordt met andere woorden duidelijk gemaakt door mijn kabinet dat 
wij niet kunnen ingaan op de vraag om flexibiliteit van het kabinet-Smet 
en ook dat wij de politieke context wel in rekening zullen brengen bij het 
beoordelen van visa. 
 
Diezelfde dag, op 16 mei 2023 dus, vertrekt een instructie vanuit mijn 
kabinet naar de Dienst Vreemdelingenzaken met de boodschap om alle 
dossiers voor de conferentie, dus van alle landen, goed na te kijken, 
waakzaam te zijn voor visumaanvragen uit migratiegevoelige landen en 
eventuele dossiers uit Rusland en Iran voor te leggen aan het kabinet 
Asiel en Migratie. 
 
Mijn medewerker laat weten dat het kabinet de uiteindelijke beslissing 
zal nemen inzake aanvragen uit Rusland en Iran die eventueel aan de 
DVZ zouden worden voorgelegd, net vanwege de politieke gevoelig-
heid. 
 
Na een periode van stilte laat de administratie Buitenlandse Zaken op 
7 juni 2023 om 15.52 u aan de DVZ weten dat er alsnog een visumaan-
vraag is gebeurd in Teheran. Aan de DVZ wordt enkel een namenlijst 
bezorgd. 
 
De DVZ contacteert vervolgens het kabinet-Smet om opnieuw het reis-
doel van de betrokkenen te controleren. De dienst vraagt tevens op ba-
sis van de lijst alvast een advies aan de Veiligheid van de Staat met het 
oog op een inschatting van het veiligheidsrisico. 
 
De DVZ neemt ook contact op met mijn kabinet en legt uit welke stap-
pen werden genomen. Mijn kabinetsmedewerker beslist contact op te 
nemen met het kabinet-Lahbib. Er wordt gevraagd of er een verande-
ring is in de positie van het kabinet. Dat blijkt niet het geval te zijn. 
 
Op 8 juni 2023 laat de DVZ aan Buitenlandse Zaken weten dat het geen 
dossiers heeft ontvangen voor de deadline. De DVZ kan zonder de dos-
siers geen beslissing nemen. De bal ligt dus in het kamp van Buiten-
landse Zaken. 
 
Op 9 juni 2023, ten slotte, ziet de DVZ in het elektronische visumsys-
teem dat de visa zijn afgeleverd door de ambassade en informeert de 
dienst het kabinet-Smet over de afgifte. 
 
Geachte leden, de opsomming toont aan dat verschillende contacten 

 
L'OE a été informé que, le 15 mai 
2023, le SPF Affaires étrangères 
avait envoyé une instruction à tous 
les postes pour les informer du 
Sommet urbain de Bruxelles. Des e-
mails spécifiques ont été adressés 
aux postes de Moscou et de Téhé-
ran avec l'instruction de soumettre 
toutes les demandes de visa à l'OE. 
 
Le 16 mai 2023, un premier contact 
a eu lieu entre le cabinet Smet et 
mon cabinet. Le cabinet Smet de-
mandait par e-mail de faire preuve 
de souplesse à l'égard du traitement 
des demandes de visa en prove-
nance de Russie et d'Iran. Cet e-
mail précisait que cela ne poserait 
pas de problème aux Affaires étran-
gères. Mon cabinet a alors rappelé 
les règles s'appliquant à l'obtention 
d'un visa et a souligné que les de-
mandes de visa politique émanant 
de Russie ou d'Iran seraient éva-
luées sur la base du mérite, compte 
tenu de la dimension politique. 
 
Le même jour, mon cabinet a trans-
mis à l'OE une instruction indiquant 
de bien vérifier tous les dossiers liés 
à la conférence et de soumettre les 
éventuels dossiers russes ou ira-
niens au cabinet Asile et Migration.  
 
Après une période de silence, l'ad-
ministration des Affaires étrangères 
fait savoir le 7 juin 2023 à l'OE 
qu'une demande de visa a encore 
été introduite à Téhéran. L'OE ne se 
voit remettre qu'une liste de noms. 
Ensuite, l'OE prend contact avec le 
cabinet Smet pour contrôler le motif 
du voyage des personnes concer-
nées. L'on sollicite également un 
avis de la Sûreté de l'État en vue 
d'une évaluation du risque pour la 
sécurité. L'OE prend contact avec 
mon cabinet, après quoi le collabo-
rateur de mon cabinet prend contact 
avec le cabinet Lahbib. 
 
Le 8 juin 2023, l'OE fait savoir aux 
Affaires étrangères qu'il n'a pas 
reçu de dossiers avant l'échéance. 
En l'absence de dossiers, il ne peut 
pas prendre de décision. 
 
Le 9 juin 2023, l'OE constate dans 
le système électronique de visas 
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hebben plaatsgevonden tussen mijn kabinet en de kabinetten-Lahbib 
en Smet. Tegelijk stond de DVZ in contact met de visumdienst van de 
centrale administratie van Buitenlandse Zaken. Er waren geen recht-
streekse contacten tussen de DVZ en de diplomatieke post in Teheran. 
De DVZ was dus op de hoogte en heeft uit voorzorg informatie opge-
vraagd voor het geval het de individuele dossiers binnen een heel korte 
deadline zou moeten behandelen. 
 
De term ‘verificatie’ is ter zake geen officieel begrip maar veeleer een 
aanduiding dat informatie werd uitgewisseld. 
 
Tot een formele vraag aan de DVZ over de aflevering of de weigering 
van de visa is het echter nooit gekomen in het dossier. Buitenlandse 
Zaken heeft immers de beslissing tot ambtshalve afgifte genomen. 
 
Over de opportuniteitsvraag kan ik u dan ook geen nadere informatie 
geven. Ik kan mij immers niet uitspreken over een hypothetische vraag. 
Voor mij en mijn diensten is dit een dossier dat zonder voorwerp is ge-
bleven. 
 

que les visas ont été délivrés par 
l'ambassade et le service informe le 
cabinet Smet de la délivrance. 
 
Il n'y a donc jamais eu de contacts 
directs entre l'OE et le poste diplo-
matique à Téhéran. L'OE était au 
courant et a réclamé des informa-
tions par précaution. Le terme "véri-
fication" n'est qu'une indication de 
l'échange d'informations. Il n'y a ja-
mais eu de question formelle sur la 
délivrance ou le refus des visas. Les 
Affaires étrangères ont décidé d'op-
ter pour la délivrance d'office.  
 

02.07  Barbara Pas (VB): Mevrouw de staatssecretaris, ik dank u voor 

de uitgebreide algemene uitleg over hoe de procedure zou moeten ver-
lopen, wat de exacte rol van de DVZ is. Het is ook interessant om alle 
moeilijkheden te vernemen die daarbij in acht moeten worden geno-
men. 
 
In dit concrete geval is het echter duidelijk. U bevestigt wat de heer 
Roosemont vanochtend reeds zei in commissie. Dit staat haaks op de 
verklaringen die minister Lahbib heeft gedaan. Collega’s van de meer-
derheid, ik kan niet anders dan dit vaststellen. Ik weet dat ‘leugens’ geen 
parlementair taalgebruik is, maar ik heb vooral de meerderheidspartijen 
heel vaak het woord ‘leugen’ horen gebruiken in heel die affaire-Lahbib 
de voorbije weken. 
 
Ik kan alleen maar vaststellen dat dezelfde meerderheidspartijen die al-
lemaal zeggen dat zij geen vertrouwen hebben in die minister, minuten 
later allemaal het vertrouwen aan haar hebben gegeven vorige donder-
dag. Staatssecretaris Schlitz moest vertrekken voor één leugen, maar 
andere ministers kunnen ondanks groteskere leugens blijven zitten. Het 
zegt veel over de werking van Vivaldi. 
 
Mevrouw de staatssecretaris, ik dank u voor de verduidelijking. Het 
toont nog maar eens aan hoe er aan de andere zijde gelogen werd in 
dit dossier. 
 

02.07  Barbara Pas (VB): Les expli-

cations générales et la clarification 
sur le rôle de l'Office des étrangers 
et sur les difficultés y afférentes sont 
intéressantes. La secrétaire d'État 
confirme ce que M. Roosemont a 
déjà dit ce matin. C'est contraire aux 
déclarations de la ministre Lahbib. 
Jeudi dernier, les partis de la majo-
rité, qui ont à plusieurs reprises pro-
noncé le mot "mensonge" et déclaré 
qu'ils n'avaient plus confiance en la 
ministre, lui ont paradoxalement ac-
cordé leur confiance quelques mi-
nutes plus tard.  
 

02.08  Darya Safai (N-VA): Dank  u voor uw uitleg, mevrouw de staats-

secretaris. Zoals ik wel had verwacht, heeft de DVZ hierin geen beslis-
sing genomen. Zoals we allemaal weten, heeft mevrouw Lahbib in het 
begin geprobeerd de schuld op de heer Smet af te schuiven. Daarna 
probeerde ze op een andere manier te communiceren, maar in uw 
plaats zou ik met de collega spreken over de manier waarop ze hierover 
spreekt, terwijl de eerste en laatste verantwoordelijke voor dit afschu-
welijke incident mevrouw Lahbib zelf is. 
 
Het is ook voor u belangrijk dat in uw regering, gewoon samen met uw 
collega, de manier wordt besproken waarop ze probeert iedereen de 
schuld in de schoenen te schuiven. Achteraf heeft ze het eigenlijk toe-
gegeven. Het was haar manier van diplomatie. Na zoveel leugens en 
na alles wat ze gedaan heeft, heeft ze uiteindelijk gezegd dat zij het wel 
gedaan heeft en dat het zo moest. We zullen morgen met haar zien hoe 

02.08  Darya Safai (N-VA): Comme 

prévu, l’OE n'a donc pas pris de dé-
cision. Dès le début, Mme Lahbib a 
tenté de rejeter la faute sur 
M. Smet. Elle a ensuite essayé de 
communiquer différemment. Ce-
pendant, Mme Lahbib reste la seule 
responsable de cet horrible incident.  
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het verder loopt in hun eigen diplomatie met Iran. 
 

02.09  Theo Francken (N-VA): Bedankt voor de zeer verhelderende 

uitleg. Eigenlijk hebt u hier gezegd dat mevrouw Lahbib opnieuw de 
waarheid niet heeft gezegd. Ze heeft niet de waarheid gesproken. Ze 
heeft geprobeerd de hete aardappel door te schuiven naar de Dienst 
Vreemdelingenzaken, maar er is nooit een officiële vraag gekomen. U 
was voorbereid op de vraag, maar die is nooit gekomen. Ze heeft de 
visa uiteindelijk zelf afgeleverd, er zelf over beslist. Dat is toch wel op-
nieuw een bezwarend feit. 
 
Nogmaals, zij krijgt het vertrouwen. Ze heeft het vertrouwen van u alle-
maal gekregen. U hebt daarover gestemd en dat goedgekeurd. Men 
kan volgens de Grondwet niet halfzwanger zijn: ofwel is men in charge, 
ofwel is men niet in charge. In dat laatste geval is men ontslagen en kan 
men zijn ontslag bij de Koning indienen. Dat heeft ze niet gedaan. Zij 
spreekt dus nog altijd namens u, namens uw fractie. Zij is nog altijd vol-
ledig de persoon die het buitenlands beleid – ook van de PS, ook van 
Groen, ook van Ecolo – elke dag opnieuw vertolkt en vertegenwoordigt. 
Laat dat toch eens heel duidelijk zijn. 
 
Het was vorige week zeer beschamend. De morele lat ligt eigenlijk op 
de grond. Hopelijk moeten we dat niet meer meemaken. De manier 
waarop een collega van een meerderheidsfractie het nodig vond om 
een persoonlijk asieldossier in een repliek te beoordelen, helemaal op 
het einde, bij de stemming rond 21 of 22 uur, was ook beschamend. Dat 
was beneden alle peil. 
 
Ik wou graag het woord, maar kreeg dat niet van de voorzitster. Zij had 
mij dat nochtans moeten geven, maar ze weigerde dat. Ik vind het be-
neden alle peil dat er wordt geïnsinueerd dat een van die betogers ille-
gaal zou zijn, terwijl die man niet illegaal is. 
 
Er wordt dan ook verwezen naar een verslag van de Veiligheid van de 
Staat dat maar beperkt verspreid mag worden. Dat werd anderhalf uur 
eerder aan alle Kamerleden bezorgd. Dat is not done en ik vind het heel 
vreemd dat de Kamervoorzitster toen niet heeft ingegrepen. Zij had 
moeten zeggen dat de collega in de plenaire vergadering citeerde uit 
een verslag van de Veiligheid van de Staat dat maar beperkt verspreid 
mag worden, dat dat niet mag, dat wat er gezegd werd niet klopt en dat 
die man zich niet kan verdedigen. U zegt dat u nooit ingaat op individu-
ele asieldossiers, mevrouw de Moor, maar dat proces werd wel in de 
plenaire vergadering gemaakt. 
 
Het incident was nog niet gesloten. Ik kreeg het woord niet, maar ik 
reageerde wel op sociale media om te zeggen dat ik dat echt niet kun-
nen vond. Het betrokken parlementslid vond het nodig om een paar uur 
later – ondertussen was het al nacht – het integrale asieldossier op Twit-
ter te gooien. Het staat nog steeds online. Hij heeft dat niet verwijderd. 
Ik heb achter de schermen contact opgenomen om te zeggen dat men 
dat beter verwijdert, want dat doen is niet alleen laakbaar, maar ook 
strafbaar. Dat druist compleet in tegen de privacywetgeving. Men mag 
geen individueel asieldossier van iemand die zich niet kan verdedigen 
online zetten. Uit dat dossier blijkt trouwens dat die man helemaal niet 
illegaal op het grondgebied is. 
 
Mevrouw de staatssecretaris, hoe komt dat parlementslid aan dat indi-
vidueeel asieldossier? Wie heeft dat allemaal? Volgens mij zijn er maar 
twee diensten die dat hebben, namelijk de Dienst Vreemdelingenzaken 
en het CGVS. Hoe komt dat dossier dan tot bij dat parlementslid? In dat 

02.09  Theo Francken (N-VA): 

Grâce à ces explications éclai-
rantes, nous savons qu'une fois de 
plus, Mme Lahbib n'a pas dit la vé-
rité. Elle a essayé de refiler la patate 
chaude à l’OE, mais il n'y a jamais 
eu de demande officielle. C'est un 
fait incriminant. La ministre Lahbib a 
néanmoins obtenu la confiance la 
semaine dernière et représente tou-
jours la politique étrangère.  
 
Nous avons assisté à un spectacle 
honteux jeudi soir dernier, en parti-
culier lorsqu'un membre d'un 
groupe de la majorité a cru néces-
saire d'émettre un jugement sur le 
dossier d'asile personnel de l'un des 
manifestants. Le rapport de la Sû-
reté de l'État a même également été 
évoqué, dont la diffusion doit être li-
mitée mais qui avait néanmoins été 
transmis aux députés une heure et 
demie plus tôt! La présidente de la 
Chambre aurait dû intervenir lors-
que le député en question a cité ce 
rapport. En outre, un député a jugé 
nécessaire, quelques heures plus 
tard, de publier le dossier d'asile in-
tégral sur Twitter, ce qui contrevient 
totalement à la législation sur la vie 
privée. De surcroît, il ressort de ce 
dossier que cet homme n'est pas du 
tout en séjour illégal. 
 
Comment ce député a-t-il pu se pro-
curer ce dossier d'asile individuel? 
La secrétaire d'État veillera-t-elle à 
ce que ces informations soient reti-
rées d'internet?  
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dossier staan de datum van de asielaanvraag, van het beroep, van de 
afwijzing en van de nieuwe asielaanvraag. Hoe komt dat tot bij een in-
dividueel parlementslid? 
 
Ik vraag u om te onderzoeken hoe dat dossier gelekt is en om ervoor te 
zorgen dat die informatie offline gaat. Men kan niet zomaar asieldos-
siers online zetten omdat dat zijn agenda dient en zijn beschamende 
stemhouding om het vertrouwen aan Lahbib te geven motiveert. Dat is 
not done, dat gaat over de schreef. Hier bent u de verantwoordelijke. U 
bent de eindverantwoordelijke voor alle asielzoekers in dit land. Hun 
privacy kan niet worden geschonden door een parlementslid. Ik vind 
persoonlijk dat u daar echt eens naar moet kijken en moet nagaan of u 
actie moet ondernemen. 
 
Mocht ik dat vanuit de oppositie doen, dan had ik allang een procedure 
aan mijn broek gehad. 
 

02.10  Özlem Özen (PS): Monsieur le président, pour ma part, je res-

pecterai mon temps de parole.  
 
Madame la secrétaire d'État, je vous remercie pour vos réponses très 
fournies. Il me semble que vous avez répondu en grande partie à mon 
questionnement, mais je prendrai le temps d'étudier votre réponse. Par 
contre, je pense que vous n'avez pas répondu à ma dernière question. 
Je souhaitais savoir s'il existait des cas relevant d'une procédure de 
visa à territorialité limitée pour lesquels l'Office des étrangers avait tout 
de même délivré un avis.  
 

02.10  Özlem Özen (PS): U hebt 

niet geantwoord op mijn vraag of de 
DVZ eerder al adviezen verstrekt 
heeft met betrekking tot VTG-aan-
vragen.  
 

02.11  Nicole de Moor, secrétaire d'État: L'Office des étrangers n'est 

pas compétent pour rendre des avis. Il n'a pas cette compétence, que 
ce soit pour les visas Schengen ou pour les visas à territorialité limitée.  
 

02.11 Staatssecretaris Nicole de 

Moor: De DVZ is niet bevoegd om 
adviezen te verstrekken over VTG's 
en evenmin over Schengenvisa.  
 

02.12  Özlem Özen (PS): Je vous remercie pour cette précision. 

 

 

02.13 Staatssecretaris Nicole de Moor: Mijnheer Francken, wat u hebt 

gezegd, komt straks nog aan bod in de mondelinge vragen, als we daar-
toe geraken. Ik wil gewoon het volgende zeggen. U insinueert dat maar 
twee diensten die informatie hebben. Ik maak mij echt sterk dat dit niet 
van mijn diensten komt. In het dossier vond nog meer uitwisseling 
plaats, ook tussen andere diensten. Het komt niet van mijn diensten. 
Meer actoren beschikken over die informatie. 
 
Ik ben het met u eens dat informatie over een individueel asieldossier 
niet thuishoort op Twitter. 
 

02.13 Nicole de Moor, secrétaire 

d'État: Ces informations ne provien-
nent pas de mes services. Plusieurs 
acteurs en disposent. 
 
Je suis d'accord pour dire que les in-
formations issues d'un dossier 
d'asile individuel ne devraient pas 
être divulguées sur Twitter. 
 

02.14  Khalil Aouasti (PS): Je vous remercie, madame la secrétaire 

d'État, pour vos réponses. Celles-ci sont simples. Mes trois questions 
étaient: avez-vous été sollicitée directement? Non. Avez-vous préparé 
un avis? Non. Il n'y a donc pas de date. L'Office des étrangers n'a pas 
rendu d'avis; pourquoi? Vous l'avez indiqué. Parce que ce n'est pas 
votre charge. C'est donc trois fois non aux questions que je vous ai po-
sées. Ce qui nous amène finalement à revoir la chronologie qui nous a 
été indiquée.  
 
Pour le surplus, je vais rejoindre l'indignation de mon collègue 
Francken. C'est une chose suffisamment rare pour la souligner. Tant 
l'intervention faite en séance plénière jeudi passé était inadmissible, 
tant la publication des données et la publicité faite sur un dossier d'asile 
personnel est inadmissible. Par conséquent, il faut faire toute la lumière. 

02.14  Khalil Aouasti (PS): U hebt 

tot driemaal toe ontkennend geant-
woord op mijn eenvoudige vragen. 
Dat noopt ons ertoe de ons be-
zorgde chronologie te herbekijken. 
Het is ongebruikelijk, maar ik deel 
de verontwaardiging van de heer 
Francken, aangezien het betoog in 
de plenaire vergadering van vorige 
donderdag onaanvaardbaar was, 
net als de publicatie van gegevens 
over een persoonlijk asieldossier en 
de ruchtbaarheid die eraan gegeven 
werd. Impliceren dat iemands  
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J'ajouterai simplement à ce qu'a dit mon collègue Francken qu'au-delà 
de l'utilisation inadmissible qui a été faite de ce dossier, que l'on soit en 
séjour illégal ou légal, une parole compte de manière identique. Ce n'est 
pas parce que l'on est en séjour illégal qu'une parole ne peut pas comp-
ter sur notre territoire, pour ceci comme pour d'autres faits. Ce n'est pas 
ce qu'a dit mon collègue Francken. J'ajoute à l'indignation de mon col-
lègue Francken le fait de dire qu'en plus d'avoir procédé à une utilisation 
inadmissible, insinuer que parce qu'on est en séjour illégal, notre propos 
et notre parole ne peuvent pas compter, est aussi inadmissible et inau-
dible. Je tenais à le dire ici puisqu'il n'a pas pu être répondu à cela en 
séance plénière jeudi dernier. 
 

uitspraken van geen tel zijn omdat 
die persoon illegaal in ons land ver-
blijft, is al even onaanvaardbaar.  
 

Het incident is gesloten. 
L'incident est clos. 
 

03 Vraag van Eva Platteau aan Nicole de Moor (Asiel en Migratie) over "De klachten t.a.v. de dienst Lang 

verblijf van de DVZ in het jaarverslag van de federale Ombudsman" (55036958C) 

03 Question de Eva Platteau à Nicole de Moor (Asile et Migration) sur "Les plaintes contre le service 

Long séjour de l'OE dans le rapport annuel du Médiateur fédéral" (55036958C) 
 

03.01  Eva Platteau (Ecolo-Groen): Mijnheer de voorzitter, gezien het 

gevorderde uur verwijs ik naar de ingediende vraag. 
 
Het jaarverslag van de Federale Ombudsman 2022 toont opnieuw veel 
klachten tegen de dienst Lang Verblijf van DVZ. Meer dan 200 klachten 
gingen over de behandelingstermijn van verlengingen van verblijfsver-
gunningen. Mensen die wachten op een beslissing krijgen intussen wel 
een bijlage 15 die hun verblijf dekt, maar deze oplossing is ontoerei-
kend. De Federale Ombudsman beveelt aan om procedurele waarbor-
gen in de wet op te nemen zodat mensen die niet tijdig een beslissing 
ontvangen, een elektronische verblijfstitel krijgen waarmee ze hun rech-
ten volledig kunnen uitoefenen. 
 
Wie de aanvraag tot verlenging van de verblijfsvergunning niet tijdig in-
dient, ontvangt geen bijlage 15. Volgens de Ombudsman is deze sanc-
tie onevenredig. 
 
Een ander oud zeer dat in het jaarverslag aan bod komt, is de procedure 
langdurig verblijf voor studiedoeleinden. Er waren een veertigtal klach-
ten over het overschrijden van de behandelingstermijn van 90 dagen. 
De Ombudsman stelde ook vast dat de meeste Belgische diplomatieke 
posten de door de wet voorziene ontvangstbevestiging van visumaan-
vragen niet afleveren. De aanvragers ondervinden ook problemen bij 
het online raadplegen van dossiers en zijn hierdoor dus onvoldoende 
op de hoogte van de status van hun dossier. 
 
Een derde pijnpunt dat de Ombudsman blootlegt, is de langdurige be-
handelingstermijn voor humanitaire visa (Art. 9 en 13 van de verblijfs-
wet). Deze aanvragen worden door de dienst Lang Verblijf als niet pri-
oritair beschouwd, waardoor de behandelingstermijn meerdere jaren in 
beslag kan nemen.   
 
Hoe verklaart u de sterke stijging van het aantal klachten rond langdu-
rige behandelingstermijnen van de verlenging van verblijfsvergunnin-
gen? 
Is er voldoende personeel voor de behandeling van verblijfs- en visum-
aanvragen op de dienst Lang Verblijf? 
Wordt er gewerkt met een pool van medewerkers die kunnen bijsprin-
gen in drukke periodes (aanbeveling audit)? 
Zal u de aanbeveling van de Federale Ombudsman uitvoeren, zodat 

03.01  Eva Platteau (Ecolo-Groen): 

Le rapport annuel montre que le 
Médiateur fédéral a reçu de nom-
breuses plaintes concernant le ser-
vice Long Séjour de l’OE en 2022. 
Le Médiateur recommande notam-
ment d'inclure des garanties procé-
durales dans la loi afin que les per-
sonnes qui ne reçoivent pas de dé-
cision sur le renouvellement de leur 
titre de séjour dans les délais impar-
tis se voient délivrer un titre de sé-
jour électronique. Les personnes 
qui n'ont pas introduit leur demande 
de renouvellement de titre de séjour 
dans les délais ne recevront pas 
d'annexe 15, ce qui, selon le Média-
teur, est une sanction disproportion-
née. 
 
De nombreuses plaintes ont égale-
ment été déposées sur la procédure 
pour le séjour de longue durée à 
des fins d'études, où la période de 
traitement de 90 jours est dépas-
sée. Les demandeurs ne peuvent 
pas non suffisamment suivre leur 
dossier. 
 
Enfin, le délai de traitement des vi-
sas humanitaires est également 
beaucoup trop long, parfois même 
de plusieurs années, dès lors qu’ils 
ne seraient pas traités prioritaire-
ment par le service Long Séjour. 
 
Comment la secrétaire d'État ex-
plique-t-elle la forte augmentation 
du nombre de plaintes concernant 
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mensen met een laattijdige beslissing hun rechten volledig kunnen uit-
oefenen? 
Zal u de sanctie in geval van late indiening van een vernieuwingsaan-
vraag herzien? Welke alternatieve sanctie is er mogelijk die wel redelijk 
is? 
Welke stappen zal u zetten rond digitalisering van de migratiediensten 
zodat mensen hun dossier online kunnen raadplegen? 
Klopt het dat humanitaire visa geen prioriteit zijn voor de dienst Lang 
Verblijf? Waarom? 
Zal u een maximale behandelingstermijn invoeren voor humanitaire 
visa? 
Wat zal u doen om de aanbevelingen van de Ombudsman op te volgen?  
 

les délais de traitement? Le person-
nel disponible à cet effet suffit-il? La 
secrétaire d'État mettra-t-elle en 
œuvre la recommandation du Mé-
diateur? Reverra-t-elle la sanction 
en cas de soumission tardive? 
Quelle autre sanction serait-elle rai-
sonnable? La secrétaire d'État nu-
mérisera-t-elle les services de mi-
gration afin que les demandeurs 
puissent accéder à leur dossier en 
ligne? Est-il exact que les visas hu-
manitaires ne sont pas traités priori-
tairement? La secrétaire d'État in-
troduira-t-elle un délai maximum de 
traitement pour les visas humani-
taires?  
 

03.02 Staatssecretaris Nicole de Moor: Mevrouw Platteau, ik heb re-

cent ook met de federale Ombudsman overlegd over de vaststellingen 
in het recente jaarverslag en de hiernavolgende informatie kunnen mee-
geven. De lange behandelingstermijn bij de DVZ is te wijten aan ver-
schillende factoren. Niet onbelangrijk is dat de diensten wel merken dat 
burgers veel gemakkelijker de weg vinden naar de federale Ombuds-
man, wat op zich een goed zaak is. De DVZ stelt bijvoorbeeld wel vast 
dat men vaak al bij een gewone vraag per mail aan de DVZ de federale 
Ombudsman in cc zet. 
 
Het is natuurlijk ook zo dat bepaalde behandelingstermijnen inderdaad 
veel te lang zijn. Het is een blijvende prioriteit voor mij en de diensten 
om deze in te korten. Zo blijven de behandelingstermijnen van verlen-
gingsaanvragen lang verblijf een continu aandachtspunt. Een sterke 
stijging in het aantal aanvragen is hiervoor echter de belangrijkste re-
den. Het is geen excuus, maar het is wel een reden. Als we kijken naar 
de cijfers, zien we dat we van ongeveer 18.000 verlengingsaanvragen 
in 2019 naar 28.000 in 2022 gegaan zijn. Dat is dus een enorme toe-
name. 
 
We moeten blijven werken aan redelijke behandelingstermijnen voor de 
verlengingsaanvragen voor studenten. Daar komt bijvoorbeeld ook nog 
bij dat alle aanvragen op eenzelfde piekmoment in het jaar worden in-
gediend en dat de DVZ dit academiejaar bijkomende controles moest 
uitvoeren door misbruik met garantstellingen voor studenten. 
 
De diensten van de DVZ die deze aanvragen behandelen werden ver-
sterkt, maar de realiteit is dat er ook een grote turnover is in het perso-
neel en sommige diensten met afwezigheid van personeel geconfron-
teerd worden. Deze verschillende factoren maken dat het personeel op 
dit moment de aanvragen niet altijd tijdig kan behandelen.  
 
Er bestaat al een pool van medewerkers binnen de dienst Lang Verblijf 
die voor verschillende aspecten kunnen worden ingezet in drukke peri-
odes. Er bestaat ook al jaren een multifunctionele cel bij de DVZ, die 
bijspringt waar nodig. De nood aan interne verschuivingen wordt dus 
continu geëvalueerd. Op dit moment gaat dat vooral ten voordele van 
het asielcontentieux. Dat is logisch, want een snelle behandeling van 
asieldossiers heeft een onmiddellijke impact op de opvang. Daar ligt 
dus een belangrijke prioriteit. 
 

03.02 Nicole de Moor, secrétaire 

d'État: Le Médiateur fédéral et moi-
même nous sommes réunis récem-
ment afin d'aborder les constata-
tions issues du dernier rapport an-
nuel. 
 
Les services font remarquer que les 
citoyens trouvent bien plus facile-
ment comment accéder au Média-
teur fédéral et que, lorsqu'ils adres-
sent une simple question à l'OE par 
courrier électronique, ils mettent 
souvent le Médiateur en copie. Les 
délais de traitement restent toute-
fois bien trop longs et les raccourcir 
constitue une priorité. 
 
Le délai de traitement des de-
mandes de prolongation de séjour 
de longue durée est dû, notamment, 
à la forte augmentation du nombre 
de demandes. De 18 000 en 2019, 
nous sommes passés à 28 000 en 
2022. 
 
Nous devons également continuer à 
nous efforcer d'atteindre un délai de 
traitement raisonnable des de-
mandes de prolongation qui concer-
nent des étudiants. Toutes ces de-
mandes sont introduites au même 
moment, qui constitue un pic. Par 
ailleurs, durant cette année acadé-
mique, l'OE a dû effectuer des con-
trôles supplémentaires en raison 
d'abus au niveau des garanties pour 
les étudiants. Les services concer-
nés de l'OE ont été renforcés mais il 
y a également une forte rotation de 
personnel et certains services sont 
confrontés à des absences. Ces 
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Ik lichtte het al eerder toe in deze commissie: het is voor mij geen op-
lossing en ook moeilijk praktisch realiseerbaar om alle personen die 
wachten op een beslissing over een verlenging een elektronische 
vreemdelingenkaart te geven. Dat gaat simpelweg niet. Studenten die 
laattijdig hun aanvraag indienen, dus bijvoorbeeld ook vanuit onwettig 
verblijf, krijgen inderdaad geen bijlage 15. Er ligt dan ook een grote ver-
antwoordelijkheid bij de betrokkenen zelf om tijdig de aanvraag in te 
dienen. 
  
Het online raadplegen door de betrokkene van zijn verblijfsaanvragen 
is inderdaad iets waar wij op termijn naartoe willen werken in het kader 
van het project e-migration, waarvoor nu al belangrijke stappen worden 
gezet. Specifiek voor de gecombineerde vergunning wordt het al moge-
lijk gemaakt, maar het is de intentie om dit ruimer mogelijk te maken. 
 
Dat humanitaire visa geen prioriteit zijn, zoals u stelde in uw vraag, klopt 
niet, maar ik hoef niet toe te lichten dat er geen wettelijke behandelings-
termijnen zijn voor deze categorie van dossiers. Bovendien zijn deze 
dossiers vaak niet goed gestoffeerd. Soms worden er bijna geen docu-
menten of bewijsstukken voorgelegd bij de aanvraag, wat de taak van 
de diensten natuurlijk heel sterk bemoeilijkt. 
 
In het kader van het Migratiewetboek wordt in het algemeen bekeken 
voor welke procedures het al dan niet nuttig is om een wettelijke behan-
delingstermijn op te nemen. 
 
Er wordt dus een veelheid aan maatregelen genomen om de verschil-
lende verblijfsprocedures vlotter, efficiënter en transparanter te laten 
verlopen, bijvoorbeeld het opstellen van het Migratiewetboek, maar ook 
de praktische maatregelen die werden genomen op de werkvloer om de 
verlengingsaanvragen vlotter te laten verlopen en de grote stappen die 
worden gezet in de digitalisering. 
 

éléments font que le personnel n'est 
pas toujours en mesure de traiter 
les demandes à temps. 
 
Il existe un pool de collaborateurs 
au sein du service Long Séjour au-
quel on peut faire appel de manière 
flexible durant les périodes où la 
charge de travail est très élevée. À 
cela s'ajoute une cellule multifonc-
tionnelle qui apporte son aide là où 
c'est nécessaire. Pour l'instant, les 
collaborateurs sont surtout affectés 
au contentieux en matière d'asile. 
Cette priorité est logique en ce 
qu'un traitement rapide des dos-
siers d'asile a des répercussions im-
médiates sur l'accueil. 
 
Il n'est pas possible de délivrer une 
carte électronique pour étrangers à 
toutes les personnes en attente 
d'une décision de prolongation. Les 
étudiants qui tardent à introduire 
leur demande, et qui se retrouvent 
dès lors en séjour illégal, par 
exemple, ne peuvent pas bénéficier 
d'une annexe 15. Il appartient aux 
personnes concernées d'introduire 
leur demande à temps.  
 
Avec le projet e-migration, nous 
souhaitons qu'à terme, les per-
sonnes concernées puissent con-
sulter leurs demandes de séjour en 
ligne. Cette possibilité existe déjà 
pour les permis uniques, mais nous 
souhaitons encore élargir le champ 
d'application à terme. 
 
Il n'est pas exact que les visas hu-
manitaires ne sont pas prioritaires, 
mais il n'existe pas de délais légaux 
de traitement pour cette catégorie 
de dossiers. En outre, bien souvent, 
ils ne sont pas bien étayés par des 
documents et des pièces justifica-
tives, ce qui complique fortement la 
tâche des services. Dans le cadre 
du Code de la migration, il sera exa-
miné pour quelles procédures l'ins-
tauration d'un délai légal de traite-
ment peut être utile.  
 

03.03  Eva Platteau (Ecolo-Groen): Mevrouw de staatssecretaris, dank 

u voor uw uitgebreide antwoord. Ik had wel heel veel vragen gesteld 
over de verschillende aspecten die aan bod kwamen in de aanbevelin-
gen van de federale Ombudsman. 
 
Ik meen dat het in ieder geval belangrijk is dat u samenzit met de  

03.03  Eva Platteau (Ecolo-Groen): 

Je comprends que différents fac-
teurs expliquent la longueur des dé-
lais de traitement, mais les deman-
deurs ne doivent pas en faire les 
frais. 
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federale Ombudsman om te bekijken wat er kan gebeuren. Als ik u zo 
hoor zijn er allerlei redenen waarom die termijnen lang zijn en waarom 
er niet tijdig beslist kan worden. Ik meen dat de aanvrager daar niet de 
dupe van mag zijn, zeker gelet op de grote impact van het zonder wet-
telijk verblijf zijn wegens administratieve termijnen die niet gehaald wor-
den. 
 
In ieder geval is het goed dat u in drukke periodes werkt met een pool 
van medewerkers om flexibiliteit in te bouwen. Zo kan ervoor gezorgd 
worden dat het probleem een stukje opgelost wordt. 
 
U zegt dat sommige mensen hun verlenging aanvragen en meteen de 
ombudsdienst in cc zetten. Dat lijkt mij een extra teken aan de wand dat 
mensen geen vertrouwen hebben in de DVZ en dat zij zonder de om-
budsdienst in cc te zetten hun rechten niet kunnen doen gelden. Ik zou 
dit toch eerder als een alarmteken zien dan als iets anders. 
 
Van e-migration verwacht ik ook veel. Het zou goed zijn als mensen hun 
dossier online kunnen inkijken en dat zij dan automatisch een melding 
kunnen krijgen wanneer zij hun verlenging moeten aanvragen. Ik hoop 
dat er op die manier aan gedacht wordt om het klantgericht te maken, 
in het belang van iedereen. Dank u wel daarvoor. 
 

 
Le fait que certaines personnes 
mettent le Médiateur en cc me 
semble être un signe qu'elles n'ont 
pas confiance dans l'OE. 
 
J'espère que le projet e-migration 
sera également utilisé pour faire en 
sorte que les services aient davan-
tage une orientation client.  
 

Het incident is gesloten. 
L'incident est clos. 
 

04 Vraag van Eva Platteau aan Nicole de Moor (Asiel en Migratie) over "De situatie in de gesloten centra" 

(55037005C) 

04 Question de Eva Platteau à Nicole de Moor (Asile et Migration) sur "La situation dans les centres 

fermés" (55037005C) 
 

04.01  Eva Platteau (Ecolo-Groen): Ik verwijs opnieuw naar mijn inge-

diende vraag. 
 
Na de coronajaren worden er opnieuw meer mensen opgesloten in de 
gesloten detentiecentra van DVZ. Plaatsen in gesloten centra worden 
op dit moment vooral ingevuld door mensen die een misdrijf hebben 
gepleegd of de openbare orde hebben verstoord. Vaak gaat dit gepaard 
met een verslavingsproblematiek. Mensen zonder wettig verblijf hebben 
soms een lange periode in precaire omstandigheden of op straat ge-
leefd. Sommigen zijn afhankelijk geworden aan roesmiddelen. Op straat 
kunnen dakloze mensen erg goedkoop het geneesmiddel lyrica kopen 
om pijn te verlichten. 
 
De aanwezigheid van mensen met een verslavingsproblematiek in ge-
sloten centra heeft een grote impact op de leefomstandigheden en op 
het personeel. Volgens een artikel in De Standaard neemt het aantal 
geweldsincidenten toe. De woordvoerder van DVZ meldt dat in 2022 
twee keer zoveel mensen in isolatie zijn geplaatst als in voorgaande 
jaren. Er zou ook onvoldoende personeel zijn. Vooral de vacatures voor 
medisch personeel raken moeilijk ingevuld. Het is belangrijk dat men-
sen in gesloten centra met een verslavingsproblematiek behandeld kun-
nen worden, ook met oog op duurzame re-integratie in het land van her-
komst. 
 
1) Hoe beoordeelt u de situatie in de gesloten centra op dit moment? 
2) Hoeveel mensen verblijven op dit moment in gesloten centra? 
3) Welke medische begeleiding is er aanwezig in de centra? 
a. Hoe wordt psychologische ondersteuning aangeboden in gesloten 
centra? 

04.01  Eva Platteau (Ecolo-Groen): 

Les résidents des centres fermés 
présentant des problèmes d'addic-
tion ont un impact important sur les 
conditions de vie et sur le person-
nel. 
 
Comment la secrétaire d'État éva-
lue-t-elle la situation dans les 
centres fermés? Combien de per-
sonnes y séjournent-elles actuelle-
ment? Quel suivi médical y est-il 
prévu? Quel soutien psychologique 
est-il offert dans ces centres? Qu'en 
est-il de l'aide aux toxicomanes et 
de la prise en charge des personnes 
présentant des problèmes d'addic-
tion à leur retour? Combien de 
postes sont-ils actuellement va-
cants dans les centres fermés? 
Combien parmi eux sont destinés à 
des candidats ayant un profil médi-
cal? Comment le personnel y est-il 
formé à la gestion de la violence? 
Quel soutien reçoit-il? Quelles sont 
les politiques organisationnelles 
mises en place pour réduire les inci-
dents? Comment réduire le nombre 
de mesures d'isolement?  
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b. Welke vormen van drugshulpverlening worden aangeboden in geslo-
ten centra bij het vaststellen van een verslavingsprobleem? 
c. Hoe worden mensen met een verslavingsproblematiek begeleid bij 
hun terugkeer? 
4) Hoeveel openstaande vacatures zijn er momenteel in gesloten cen-
tra? Hoeveel daarvan hebben een medisch profiel? 
5) Hoe wordt personeel in gesloten centra opgeleid  in het omgaan met 
geweldsincidenten? Welke ondersteuning krijgt het personeel in de ge-
sloten centra? 
6) Welke organisatiebeleid wordt er gevoerd om de geweldsincidenten 
te verminderen? 
7) Hoe kan het aantal isolatiemaatregelen verminderd worden? 
 

 

04.02 Staatssecretaris Nicole de Moor: Er is inderdaad een toename 

van agressie-incidenten waarneembaar in de gesloten centra, dat is 
vanochtend al aan bod gekomen. Een van de elementen die daarbij een 
rol spelen, is dat er wordt gefocust op profielen van openbare orde. De 
terugkeer naar de herkomstlanden is afhankelijk van verschillende ele-
menten. De identificatieprocedure is met sommige landen in sommige 
gevallen zeer moeilijk. Daarnaast zijn er beperkingen wat betreft de te-
rugvluchten naar een aantal bestemmingen, die er in de realiteit zijn. 
We blijven dan ook inzetten op relaties met landen waarvoor het afle-
veren van een laissez-passer stroever verloopt.  
 
In de eerste vier maanden van 2023 verbleven er gemiddeld 402 bewo-
ners in de gesloten centra. Elk centrum beschikt over een medische 
dienst met verpleegkundigen en centrumartsen. Daarnaast zijn er in de 
centra psychologen en psychologisch assistenten tewerkgesteld. Die 
laatsten worden aangestuurd door een coördinerende psycholoog op 
het hoofdbestuur. Elk centrum geeft een eigen invulling aan het psycho-
logisch team, in overeenstemming met de basislijnen die worden ge-
volgd. Ten eerste kan elke bewoner actief de vraag stellen naar opvol-
ging door de psychologische dienst. Ten tweede kan er ook een aan-
melding gebeuren via personeelsleden, wanneer zij bijvoorbeeld ver-
ontrustende veranderingen in gedrag zien. Bij bewoners met een ge-
kende kwetsbaarheid wordt contact opgenomen met de nodige instan-
ties, zoals een ziekenhuis of een externe psycholoog, en wordt overlegd 
over de verdere aanpak. Bij de inschatting dat er een meer specifieke 
opvolging noodzakelijk is, wordt gekeken of een ambulante consult in 
de psychiatrie of effectieve opname mogelijk is. De psychologische 
dienst werkt nauw samen met de medische dienst. Ze hebben een ge-
deeld beroepsgeheim en de psychologische diensten hebben een sen-
sibiliserende rol ten aanzien van het veiligheidspersoneel, waarbij ze 
specifiek gedrag kunnen kaderen.  
 
Wat de drugshulpverlening betreft, is het in de eerste plaats via de me-
dische diensten van de centra dat hierop wordt ingezet. In dezen gaat 
het vooral om medicamenteuze ondersteuning. Indien er vraag is naar 
psychologische opvolging, kan die zeker ook opgenomen worden. 
Daartoe worden de noden van elke individuele bewoner nader bekeken. 
Daarnaast is het in bepaalde gevallen mogelijk dat een beroep wordt 
gedaan op ondersteunende projecten, zoals bijvoorbeeld de Joint Rein-
tegration Services van Frontex, met het oog op re-integratie. Dit is ca-
susafhankelijk en heeft een ruimere scoop dan enkel verslavingsproble-
matieken. 
 
Het personeel krijgt ook een opleiding agressiebeheersingstechnieken. 
Daarvoor is een interne opleider tewerkgesteld vanuit het hoofdbestuur. 
Na incidenten kan het personeel eveneens een beroep doen op interne 
of externe begeleiding. De centra proberen het aantal  

04.02  Nicole de Moor, secrétaire 

d'État: Le nombre d'agressions 
dans les centres fermés est en effet 
en augmentation. Le retour vers les 
pays d'origine dépend de plusieurs 
éléments: la procédure d'identifica-
tion est parfois très difficile avec cer-
tains pays et les vols vers certaines 
destinations sont soumis à cer-
taines restrictions. Nous continuons 
dès lors à miser sur les relations 
avec les pays pour lesquels la déli-
vrance d'un laissez-passer se dé-
roule plus difficilement. 
 
Durant les quatre premiers mois de 
2023, les centres fermés ont hé-
bergé une moyenne de 402 rési-
dents. Chaque centre dispose d'un 
service médical et d'une équipe psy-
chologique. Tous les résidents peu-
vent demander un suivi psycholo-
gique et les membres du personnel 
peuvent également y faire appel en 
cas de comportement inquiétant. 
Pour les résidents en proie à une 
vulnérabilité connue, les services 
prennent contact avec un hôpital ou 
un psychologue externe et une con-
certation a lieu pour examiner la 
suite des opérations. Lorsqu'un 
suivi plus spécifique s'impose, la 
possibilité d'une consultation ambu-
latoire en psychiatrie ou d'une hos-
pitalisation est examinée. Le service 
de psychologie travaille en étroite 
collaboration avec le service médi-
cal. 
 
Les services médicaux des centres 
fournissent en premier lieu une aide 
aux toxicomanes, surtout par des 
médicaments. Un suivi psycholo-
gique est également possible. En 
outre, il est parfois possible de faire 
appel à des projets de soutien tels 
que les Joint Reintegration Services 
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geweldsincidenten te beperken door een multidisciplinaire begeleiding 
op maat van bewoners met specifieke problematieken en door meer en 
meer in te zetten op sensibilisering van bewoners. Er is niettemin een 
wettelijk kader in dezen van toepassing, waarvan niet zomaar kan wor-
den afgeweken. De mogelijke inbreuken in een centrum die mogelijk 
aanleiding kunnen geven tot het opleggen van ordemaatregelen zijn 
duidelijk opgesomd in het KB van 2 augustus 2002, net als de orde-
maatregelen die kunnen worden opgelegd en de voorwaarden volgens 
dewelke een inbreuk uiteindelijk tot een plaatsing in een afzonderings-
ruimte, als ordemaatregel, kan leiden, alsook de duur ervan.  
 
De inspanningen om het bewustzijn van de bewoners te verhogen, zou-
den moeten helpen om het aantal gevallen van disciplinaire isolatie te 
verminderen. 
 
Er moet aan worden herinnerd dat plaatsing in disciplinaire isolatie en-
kel wordt gebruikt als laatste redmiddel als de andere drie fases, gede-
finieerd in artikel 98 van het koninklijk besluit, hebben gefaald, zijnde 
een mondelinge waarschuwing, taken met betrekking tot orde en net-
heid in het centrum en het intrekken van gunsten. 
 

de Frontex. Le personnel bénéficie 
aussi d'une formation aux tech-
niques de gestion des agressions. 
En cas d'incident, le personnel peut 
faire appel à un accompagnement 
interne ou externe. Les centres es-
saient de limiter le nombre d'inci-
dents avec violences par un accom-
pagnement multidisciplinaire et par 
la sensibilisation des résidents.  
 
Des efforts visant à conscientiser 
les résidents devraient permettre de 
réduire le nombre de cas d'isole-
ment disciplinaire. La mesure d'iso-
lement est d'ailleurs l'ultime inter-
vention, et est toujours précédée 
d'un avertissement verbal, de l'oc-
troi de tâches liées à l'ordre et à la 
propreté du centre et du retrait de 
faveurs.  
 

04.03  Eva Platteau (Ecolo-Groen): Mevrouw de staatssecretaris, ik 

dank u voor uw volledige antwoord. 
 
Ik heb vanochtend ook al aangegeven dat wij met de commissie van 
plan zijn een gesloten centrum te bezoeken. Wij kunnen bij die gelegen-
heid ook met het personeel van gedachten wisselen over hoe zij een en 
ander ervaren. Ik stel voor dat wij ook de vrijwilligers die op bezoek gaan 
bij de bewoners ter gelegenheid van ons bezoek uitnodigen, omdat zij 
vaker in het centrum komen en een geheel eigen kijk hebben. Dat is iets 
om mee te nemen als wij dat bezoek inplannen. 
 
Ik dank u in ieder geval voor alle inspanningen die u levert om binnen 
de moeilijke context van het gesloten centrum het personeel op een 
goede manier te begeleiden en ook de bewoners de nodige ondersteu-
ning te geven. 
 

04.03  Eva Platteau (Ecolo-Groen): 

Nous projetons de visiter un centre 
fermé avec la commission. Ce serait 
également l'occasion pour nous 
d'échanger avec le personnel. Je 
suggère qu'on invite aussi les béné-
voles qui rendent visite aux rési-
dents. 
 
Je remercie la secrétaire d'État pour 
ses efforts d'offrir un accompagne-
ment adéquat au personnel et de 
soutenir les résidents.  
 

Het incident is gesloten. 
L'incident est clos. 
 

05 Vraag van Eva Platteau aan Nicole de Moor (Asiel en Migratie) over "Seksuele en reproductieve ge-

zondheidszorg binnen het opvangnetwerk" (55037028C) 

05 Question de Eva Platteau à Nicole de Moor (Asile et Migration) sur "Les soins de santé sexuelle et 

reproductive au sein du réseau d'accueil" (55037028C) 
 

05.01  Eva Platteau (Ecolo-Groen): Volgens de Odisee hogeschool 

hebben jongeren met een vluchtverhaal, behoefte aan informatie over 
seksuele en reproductieve gezondheidszorg. (zie https://www.kinderen-
opdevlucht.be/files/files/rapports/Seksualiteit-seksueel-geweld-en-jon-
geren-met-een-vluchtverhaal-19-juni-2020.pdf )  
 
Mensen op de vlucht lopen een groter risico op een slechte seksuele 
gezondheid en om slachtoffer te worden van seksueel grensoverschrij-
dend gedrag. Professionals en hulpverleners ervaren verschillende ob-
stakels bij het aangaan van een gesprek, zoals taalbarrières en een ge-
brek aan gedeelde culturele achtergrond. Bovendien voelen hulpverle-
ners zich vaak geremd door het intieme karakter van seksualiteit en zien 
velen zichzelf niet als een expert op dit gebied.  
 

05.01  Eva Platteau (Ecolo-Groen): 

Que pense la secrétaire d'État des 
recommandations visant à amélio-
rer la santé sexuelle et reproductive 
des demandeurs d'asile? Propose-
t-on l'ensemble de formations R-
sense de la Croix-Rouge et de Sen-
soa aux résidents des centres d'ac-
cueil collectif et des initiatives lo-
cales d'accueil? Des moyens de 
contraception sont-ils disponibles 
dans ce cadre? La secrétaire d'État 
améliorera-t-elle l'accès à la contra-
ception pour éviter les grossesses 
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Sensoa geeft verschillende aanbevelingen, zoals het gebruik van het 
vormingspakket r-sense en de tool zanzu om gesprekken aan te kno-
pen. Binnen het vormingspakket r-sense wordt drie thema’s aangebo-
den: 1) ‘samenleven’ met o.a. aandacht voor het samenleven binnen de 
asielcentra, 2) ‘liefde, relaties en intimiteit’ om seksualiteit meer be-
spreekbaar te maken en 3) ‘relaties en grenzen’ waarbij gewerkt wordt 
rond het (h)erkennen van seksueel grensoverschrijdend gedrag.  
 
Sensoa verwijst ook naar het parallel lopende project ACCESS van 
GAMS (Groep voor de afschaffing van vrouwelijke genitale verminkin-
gen) over gendergerelateerd geweld waarin eerstelijnsprofessionals 
gratis gevormd worden.  
 
1. Hoe staat u tegenover deze aanbevelingen om de seksuele en repro-
ductieve gezondheid van asielzoekers te verhogen?  
 
2. Wordt het vormingspakket R-sense van het Rode Kruis en Sensoa 
aangeboden aan alle bewoners van collectieve opvangcentra en lokale 
opvanginitiatieven?  
 
3. Zijn voorbehoedsmiddelen beschikbaar in collectieve opvangcentra 
of lokale opvanginitiatieven? Zal u de toegang tot anticonceptie verbe-
teren om ongewenste zwangerschappen te vermijden?  
 
4. Hoe worden maatschappelijk werkers en opvoeders in het opvang-
netwerk ondersteund bij het aanknopen van gesprekken rond seksuele 
en reproductieve gezondheidszorg? Worden er vormingen aangeboden 
voor hulpverleners hieromtrent? Wordt de tool zanzu ingezet? 
 
5. Specifiek met betrekking tot de problematiek van vrouwelijke genitale 
verminking: 
a. Welke maatregelen zal u nemen om de strijd tegen deze gruwelijke 
praktijk aan te voeren (preventie)? 
b. Worden slachtoffers doorverwezen naar gespecialiseerde multidisci-
plinaire centra waar ze terecht kunnen voor psychische, seksuele en/of 
fysieke klachten t.g.v. Vrouwelijke Genitale Verminking (herstel)? 
 

non désirées? 
 
Comment les travailleurs et les édu-
cateurs sociaux sont-ils soutenus 
dans le réseau d'accueil lors du lan-
cement des discussions sur les 
soins de santé sexuelle et reproduc-
tive? Des formations sont-elles pro-
posées aux assistants sociaux? 
L'outil de communication Zanzu est-
il utilisé? Quelles mesures sont 
prises dans la lutte contre les muti-
lations génitales féminines? Les vic-
times de ces mutilations génitales 
féminines sont-elles renvoyées vers 
des centres multidisciplinaires spé-
cialisés où elles peuvent adresser 
leurs plaintes psychiques, sexuelles 
et/ou physiques?  
 

05.02 Staatssecretaris Nicole de Moor: Mevrouw Platteau, het spreekt 

voor zich dat mijn diensten en ik zeer positief staan ten opzichte van het 
versterken van de seksuele en reproductieve gezondheid van asielzoe-
kers. Fedasil selecteerde zelf een project van Rode Kruis-Vlaanderen 
en Sensoa in het kader van de AMIF-projecten in 2018-2019 met als 
doel de kennis bij asielzoekers te versterken over de waarden en nor-
men van onze samenleving en daartoe een opleiding over grensover-
schrijdend gedrag en seksuele gezondheid te ontwikkelen.  
 
In die zin heeft Fedasil gevraagd om R-Sense te ontwikkelen, het pro-
ject dat liep van 1 september 2018 tot 31 augustus 2020. Dit blijft dan 
ook een prioriteit binnen de gezondheidspromotie en -preventie voor 
verzoekers om internationale bescherming. Momenteel wordt R-Sense 
nog niet aan alle bewoners aangeboden. In februari 2023 werd besloten 
om dit project opnieuw op te starten in de opvangcentra van Fedasil in 
regio Noord om tot een geharmoniseerd en duurzaam beleid te komen 
op het gebied van seksuele gezondheid en relaties. Het omvat een on-
derdeel vorming voor sociaal en maatschappelijk werkers en opvoe-
ders, waarbij gesprekstechnieken en tips aan bod komen. Een proef-
project werd uitgewerkt met sessies voor de bewoners in het opvang-
centrum in Machelen. Een train the trainer werd georganiseerd voor de 
medische cel van regio Noord op basis van het trainingsmateriaal dat in 
het kader van dit project werd ontwikkeld.  

05.02  Nicole de Moor, secrétaire 

d'État: Mes services et moi-même 
sommes favorables au renforce-
ment des soins de santé sexuelle et 
reproductive des demandeurs 
d’asile. Fedasil a sélectionné un 
projet de Rode Kruis Vlaanderen et 
de Sensoa dans le cadre des pro-
jets FAMI en 2018-2019 visant à 
renforcer les connaissances sur les 
valeurs et les normes de notre so-
ciété et à développer une formation 
sur les comportements excessifs et 
la santé sexuelle.  
 
Fedasil a plaidé pour le développe-
ment du projet R-sense, qui s’est 
étendu du 1er septembre 2018 au 
31 août 2020. R-sense n’est pas en-
core proposé à tous les résidents. 
En février 2023, il a été décidé de 
redémarrer le projet dans les 
centres d’accueil de la région Nord. 
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Verder zal in samenwerking met de stad Antwerpen en Sensoa in drie 
centra een proefproject ‘aanpakbeleid rond grensoverschrijdend ge-
drag’ in de centra worden uitgewerkt. Boven op het reactieve gedeelte, 
omgaan met incidenten aan de hand van een handelingsprotocol, zal 
het thema ‘seksualiteit en grensoverschrijdend gedrag’ bespreekbaar 
worden gemaakt in de centra door het thema in de dagelijkse werking 
van het centrum in te bouwen.  
 
In regio Zuid start volgende week een nieuwe coördinator gezondheids-
promotie en preventie, die een plan van aanpak zal opstellen over drie 
prioritaire thema’s, waaronder seksuele en reproductieve gezondheid. 
Daarnaast kan ik bevestigen dat voorbehoedsmiddelen wel degelijk toe-
gankelijk zijn in het centrum of via de arts en de apotheek en dat Fedasil 
ze ten laste neemt.  
 
Voor uw vragen over genitale verminking wil ik om te beginnen heel 
duidelijk aangeven dat dergelijke gruwelijke praktijken niet thuishoren in 
ons land, maar uiteraard ook elders niet. Via AMIF heeft Fedasil ver-
schillende projecten van GAMS gesubsidieerd ter ondersteuning van 
vrouwen en meisjes in het opvangnetwerk die het slachtoffer zijn van of 
het risico lopen op genitale verminking, zoals het traject voor asielzoek-
sters die vrouwelijke genitale verminking ondergingen of hier een risico 
op lopen.  
 
Fedasil heeft ook altijd dankbaar gebruikgemaakt van de mogelijkheid 
om potentiële slachtoffers door te verwijzen naar de dienstverlening 
aangeboden door GAMS, de huisarts of de specialist, of naar een van 
de multidisciplinaire centra indien dat aangewezen is. Ook in psycholo-
gische begeleiding wordt op vraag voorzien. 
 
In oktober 2022 werd een nieuwe samenwerking met GAMS gesloten 
voor de komende twee jaar via een expertiseovereenkomst die gericht 
is op opleiding van personeel, sensibilisering en workshops voor centra 
en individuele ondersteuning voor meisjes en vrouwen. Doorverwijzin-
gen naar GAMS kunnen gebeuren door de sociale of medische dien-
sten van de opvangcentra. Vrouwen kunnen deelnemen aan workshops 
geboortevoorbereiding en er is ondersteuning voor vrouwen die genitale 
verminking hebben ondergaan. Deze worden aangeboden in Brussel, 
Namen en Luik. GAMS biedt ook individuele psychologische consulten 
aan. Ook de opleiding van nieuw personeel en de opleiding van me-
disch personeel en artsen vallen onder de overeenkomst, alsook be-
wustmakingssessies voor de bewoonsters. Wij investeren dus wel de-
gelijk – terecht – in deze problematiek.  
 

Le programme comprend une for-
mation pour les travailleurs et édu-
cateurs sociaux, incluant des tech-
niques d’entretien. Un projet pilote a 
été développé dans le centre d’ac-
cueil de Machelen. Une formation 
"train the trainer" a été organisée 
pour la cellule médicale de la région 
Nord. 
 
Avec la ville d’Anvers et Sensoa, un 
projet pilote portant sur les compor-
tements excessifs est développé 
dans trois centres. Dans la région 
Sud, un coordinateur nouvellement 
désigné sera chargé d’élaborer un 
plan d’action portant notamment sur 
la santé sexuelle et reproductive. 
Des moyens de contraception sont 
disponibles dans le centre ou par 
l’entremise du médecin et de la 
pharmacie. Leur coût est supporté 
par Fedasil. 
 
Fedasil subventionne plusieurs pro-
jets de GAMS visant à soutenir les 
femmes et filles qui sont victimes ou 
courent le risque de mutilations gé-
nitales dans le réseau d’accueil. Les 
victimes potentielles peuvent être 
orientées vers les services de 
GAMS, le médecin ou un centre 
multidisciplinaire. Un accompagne-
ment psychologique est également 
disponible.  
 
En octobre 2022, il a été décidé de 
mettre en place une nouvelle coo-
pération avec le GAMS pour les 
deux prochaines années. Les ser-
vices sociaux ou médicaux des 
centres d'accueil peuvent orienter 
les femmes vers le GAMS. Ce der-
nier propose des ateliers et du sou-
tien, ainsi que des consultations 
psychologiques individuelles. L'ac-
cord avec le GAMS prévoit aussi la 
formation de nouveau personnel, du 
personnel médical et des médecins, 
ainsi que des sessions de sensibili-
sation pour les résidentes.  
 

05.03  Eva Platteau (Ecolo-Groen): Mevrouw de staatssecretaris, ik 

dank u voor de inspanningen die u en Fedasil doen voor de seksuele 
en reproductieve gezondheidszorg voor mensen in het opvangnetwerk 
van Fedasil. Het wordt centraal geplaatst in de werking. Er lopen heel 
wat projecten en er zijn heel wat mensen mee bezig. Dat is geruststel-
lend, dus doe zo verder. 
 

05.03  Eva Platteau (Ecolo-Groen): 

Il est rassurant que cette probléma-
tique occupe une position centrale 
dans l'accueil.  
 

Het incident is gesloten. 
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L'incident est clos. 
 

06 Vraag van Theo Francken aan Nicole de Moor (Asiel en Migratie) over "Het wooncontainercomplex" 

(55037153C) 

06 Question de Theo Francken à Nicole de Moor (Asile et Migration) sur "Le complexe de conteneurs 

habitables" (55037153C) 
 

06.01  Theo Francken (N-VA): Mevrouw de staatssecretaris, er zou 

met Europees geld een wooncontainercomplex worden ingericht waarin 
zes tot acht asielzoekers gehuisvest worden. 
 
Hoever staat het met dat dossier? Voorlopig is er nog geen locatie ge-
vonden. Is er een shortlist? Zo ja, welke locaties staan erop? Is er er-
gens zicht op de plaats waar het complex zou komen? 
 
Bent u nog aan het zoeken of hebt u die piste verlaten? 
 

06.01  Theo Francken (N-VA): Il 

était prévu d'affecter des fonds eu-
ropéens à l'installation d'un village 
de conteneurs spécialement amé-
nagés. 
 
Où en est ce dossier? Une liste de 
présélection a-t-elle été établie? La 
secrétaire d'État est-elle toujours à 
la recherche d'un site ou a-t-elle 
abandonné ce projet?  
 

06.02 Staatssecretaris Nicole de Moor: Mijnheer Francken, dat project 

loopt zeker nog. Mocht er een shortlist bestaan, zou het niet verstandig 
zijn van mij om die aan u mee te delen, dat weet u ook uit eigen ervaring. 
 
Ik kan u geruststellen, er worden nog steeds verschillende locaties ge-
analyseerd, zowel in Vlaanderen als in Wallonië, waar de containers 
geïnstalleerd zouden kunnen worden. Het Europees Asielagentschap 
vraagt duidelijkheid voor het einde van de zomer. Ik hoop voor het einde 
van de zomer over een geschikte locatie te kunnen beschikken. 
 

06.02  Nicole de Moor, secrétaire 

d'État: Le projet est bel et bien en 
cours. S'il existait une liste de pré-
sélection, il ne serait pas judicieux 
de la communiquer. Des sites sont 
toujours analysés, aussi bien en 
Flandre qu'en Wallonie. L'Agence 
de l'Union européenne pour l'asile 
souhaite être fixée là-dessus avant 
la fin de l'été et j'espère pouvoir 
fournir les précisions demandées.  
 

06.03  Theo Francken (N-VA): Mevrouw de staatssecretaris, we zullen 

zien of u ter zake zult slagen. Ik ben zelf wat sceptisch dat u een jaar 
voor de gemeenteraadsverkiezingen nog ergens zo’n groot centrum 
zonder massaal protest zult kunnen openen. Het is nooit gemakkelijk 
om asielcentra te openen, zeker niet zo’n groot, al zijn er natuurlijk gro-
tere centra, bijvoorbeeld in Houthalen-Helchteren, waar bijna 1.000 
asielzoekers worden opgevangen. Het feit blijft dat het zeer ambitieus 
is om 700 asielzoekers in een gemeente, zelfs in een stad, te huisves-
ten.  
 
Hoe dan ook, wij volgen de kwestie van nabij en wachten af of u suc-
cesvol zult zijn. 
 
Ik hoop alvast dat het wooncontainercomplex niet in Vlaams-Brabant en 
zeker niet in de Vlaamse Rand wordt ingeplant, want daar zit het hele-
maal vol. 
 

06.03  Theo Francken (N-VA): Je 

suis curieux de voir si ce projet 
aboutira. L'ouverture d'un centre 
d'une telle ampleur à un an des 
élections communales est délicate. 
J'espère qu'il ne sera pas installé en 
Brabant flamand et certainement 
pas dans la périphérie flamande, où 
il n'y a déjà plus de place.  
 

De voorzitter: Lubbeek komt dus kennelijk niet in aanmerking, niet?  
 

06.04  Theo Francken (N-VA): Er zijn 20 regeringsleden, er moet toch 

ergens een plaats zijn, bijvoorbeeld in Brakel of Sint-Gillis-Waas. Alhoe-
wel, dat laatste zal Koen Daniëls niet graag horen. 
 

 

De voorzitter: We kijken uit naar de shortlist. 
 
Het incident is gesloten. 
L'incident est clos. 
 

07 Samengevoegde vragen van 
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- Theo Francken aan Nicole de Moor (Asiel en Migratie) over "De dwangsommen en veroordelingen" 
(55037154C) 
- Barbara Pas aan Nicole de Moor (Asiel en Migratie) over "De rechtspraak over het gebrek aan opvang 
van asielzoekers en de dwangsommenkwestie" (55037507C) 

07 Questions jointes de 

- Theo Francken à Nicole de Moor (Asile et Migration) sur "Les astreintes et les condamnations" 
(55037154C) 
- Barbara Pas à Nicole de Moor (Asile et Migration) sur "Le jugement relatif au manque de places pour 
demandeurs d'asile et la question des astreintes" (55037507C) 
 

07.01  Theo Francken (N-VA): Mijnheer de voorzitter, mevrouw de 

staatssecretaris, ook met deze vraag informeer ik naar een stand van 
zaken. Hoe loopt het juist met de dwangsommen en veroordelingen? 
Zijn die nog dagelijkse kost? Hoe zit het met de invorderingen van de 
dwangsommen die niet betaald worden? Hoe verloopt die juridische 
procedure? Is uw kabinet nog altijd in de loop voor eventuele inbeslag-
names en worden er goederen nog openbaar verkocht? Vinden er ook 
inbeslagnames plaats op het kabinet van de premier of nog andere ka-
binetten? Wat is het bedrag van de dwangsommen? 
 

07.01 Theo Francken (N-VA): Où 

en est-on en ce qui concerne les as-
treintes et les condamnations? 
Qu’en est-il du recouvrement des 
astreintes non payées? Comment 
se déroulent les procédures judi-
ciaires? Procède-t-on encore à des 
saisies dans les cabinets? Quel est 
le montant des astreintes?  
 

07.02  Barbara Pas (VB): Mijnheer de voorzitter, mevrouw de staats-

secretaris, ik verwijs naar de tekst van mijn vraag zoals ingediend. 
 
Fedasil werd in een arrest van het Franstalig Arbeidshof van Brussel 
van 28 maart 2023 veroordeeld tot een boete van 2.500 euro wegens 
zgn. “manifest misbruik van juridische procedures". 
 
Bovendien wens ik graag een laatste stand van zaken inzake de wacht-
lijst voor het opvangen van asielzoekers en de dwangsommenkwestie. 
 
1. Hoeveel asielzoekers staan er vandaag op de wachtlijst die wachten 
om opgevangen te worden door Fedasil? Wat is de gemiddelde duur 
dat een asielzoeker op de wachtlijst staat? 
 
2. Hoeveel asielzoekers worden er vandaag opgevangen door het Brus-
sels Hoofdstedelijk Gewest? 
 
3. Wat is het theoretisch bedrag aan veroordelingen tot dwangsom-
men? Welk bedrag werd intussen gevat door inbeslagnames en hoe-
veel werd intussen effectief uitbetaald? Graag ook een laatste stand van 
zaken inzake de vonnissen van de beslagrechter om goederen van 
Fedasil en de kabinetten in beslag te nemen. 
 
4. Kunt u verduidelijken waarover het arrest van 28 maart 2023 gaat? 
Bent u van plan om de boete – net zoals bij de dwangsommen – niet te 
betalen? Zijn er nog veroordelingen door hoven of rechtbanken tot een 
dergelijke boete? 
 
5. Op de website van het Agentschap Integratie en Inburgering vond ik 
het volgende terug: “Om tijd en middelen te besparen werken de POD 
MI en Fedasil nu samen om te onderzoeken in welke dossiers er effec-
tief een opheffing van de code 207 kan komen. Het idee was om op 
korte termijn de code 207 op te heffen in die dossiers aangereikt door 
de POD MI. Dit lijkt in de praktijk meer tijd in beslag te nemen." 
- Werkt Fedasil en de POD Maatschappelijke Integratie nog steeds sa-
men? 
- Over hoeveel dossiers gaat het intussen: (i) hoeveel potentiële dos-
siers en (ii) hoeveel opheffingen van de code 207? 
- Kunt u wat meer uitleg geven over deze samenwerking? 
 

07.02  Barbara Pas (VB): Quel est 

l'état de la liste d'attente pour l'ac-
cueil des demandeurs d'asile et de 
la question des astreintes ?  
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07.03 Staatssecretaris Nicole de Moor: Mijnheer de voorzitter, mijn-

heer Francken, mevrouw Pas, zoals jullie weten blijven mijn diensten 
en ikzelf voortwerken om zo snel als mogelijk elke verzoeker om inter-
nationale bescherming een opvangplaats te geven. Vandaag wachten 
nog 2.114 personen op een opvangplaats. 
 
Fedasil beschikt niet over cijfers over de gemiddelde wachtduur. 
 
Een van de belangrijke maatregelen die we hebben genomen, is de 
overeenkomst met Brussel voor 1.200 noodopvangplaatsen. Dat werkt 
goed en ik ben blij dat er een dergelijke goede samenwerking is. 
Daarom keurde de regering recent ook een verhoging van deze con-
ventie met 300 plaatsen goed. Er zijn in totaal dus 1.500 noodopvang-
plaatsen, waar we mensen kunnen opvangen terwijl ze op de wachtlijst 
van Fedasil staan. 
 
Over de dwangsommen kan ik u het volgende zeggen. Het totale theo-
retische bedrag van de dwangsommen bedroeg op 27 juni 2023 48,5 
miljoen euro. Een bedrag van 1.840.436,48 euro werd gevat door inbe-
slagnames, maar dat werd tot nu toe niet uitbetaald. Op 14 februari 
2023 vond een inbeslagname bij Fedasil plaats. Op mijn kabinet kwam 
de gerechtsdeurwaarder langs om een lijst van beslagbare goederen 
op te stellen. Aan het kabinet van de premier en minister Verlinden wer-
den verzoeken tot betaling gericht. 
 
Mevrouw Pas, u verwijst in uw vraag naar het arrest van 28 maart van 
het arbeidshof. We zijn het hier juridisch niet eens met de rechter. 
Daarom diende Fedasil een voorziening in cassatie in tegen die beslis-
sing en tegen twee andere gelijkaardige beslissingen. 
 
De werkwijze na een uitspraak van de rechtbank om een code 207 op 
te heffen, is niet veranderd. De POD MI en Fedasil werken nog steeds 
samen. Die samenwerking bestaat uit het rechtstreeks uitwisselen van 
informatie over gerechtelijke beslissingen die zowel aan de bevoegd-
heid van Fedasil als aan die van de POD MI raken. 
 
In 98 dossiers werd de code 207 opgeheven. De verzoeken om inter-
nationale bescherming van die personen worden op mijn vraag bij voor-
rang behandeld door het CGVS. 
 

07.03  Nicole de Moor, secrétaire 

d'État: Mes services et moi-même 
continuons à travailler pour offrir au 
plus vite une place d'accueil à 
chaque demandeur. Aujourd'hui, 
2 114 personnes en attendent en-
core une.  
 
Fedasil ne dispose pas de chiffres 
sur le délai d'attente moyen. 
 
Un accord a été conclu avec 
Bruxelles concernant 1 200 places 
d'accueil d'urgence. Je suis satis-
faite de cette bonne collaboration. 
Le gouvernement a récemment ap-
prouvé une augmentation de cette 
convention à hauteur de 
300 places. 
 
Le montant total théorique des as-
treintes s'élevait, le 27 juin 2023, à 
48,5 millions d'euros. Un montant 
de 1,84 million d'euros a été retenu 
par des saisies, mais il n'a pas en-
core été liquidé. Le 14 février 2023, 
une saisie a eu lieu chez Fedasil. 
Un huissier s'est présenté à mon ca-
binet afin de dresser une liste de 
biens saisissables. Des invitations à 
payer ont été adressées aux cabi-
nets du premier ministre et de la mi-
nistre Verlinden. 
 
En ce qui concerne l'arrêt du 
28 mars 2023 de la cour du travail, 
nous ne sommes pas d'accord juri-
diquement avec le juge. Fedasil se 
pourvoit en cassation contre cette 
décision et contre deux décisions si-
milaires. 
 
Le SPP Intégration sociale et Fe-
dasil collaborent en échangeant des 
informations sur les décisions judi-
ciaires qui concernent leurs compé-
tences. Dans 98 dossiers, le 
code 207 a été levé par le tribunal. 
Les demandes de protection inter-
nationale de ces personnes sont 
traitées en priorité par le CGRA.  
 

07.04  Theo Francken (N-VA): Het gaat dus om een bedrag van 

48,5 miljoen euro op 27 juni. Er werd ook 1,84 miljoen euro geïnd, maar 
niet betaald. Als dat via verkopen is geïnd, dan is dat toch betaald, me-
vrouw de staatssecretaris? 
 

07.04  Theo Francken (N-VA): Si 

des biens ont été saisis à hauteur 
de 1,84 million d'euros, ce montant 
a alors bien été payé? 
 

07.05 Staatssecretaris Nicole de Moor: (….) 
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07.06  Theo Francken (N-VA): Er is toch al een deel openbaar ver-

kocht? Wat is er dan al te gelde gemaakt? 
 

07.06  Theo Francken (N-VA): Une 

partie a bien été vendue publique-
ment? Combien cette vente a-t-elle 
rapporté? 
 

07.07 Staatssecretaris Nicole de Moor: (…) 

 

 

07.08  Theo Francken (N-VA): Van mijn eigen tafel weet ik dat. Ik ben 

die bij Fedasil gaan terugbrengen, zodat die mensen hun boterhammen 
aan een tafel kunnen opeten en niet op hun schoot. 
 
Ik weet wat ik heb gestort, maar ik weet natuurlijk niet wat de rest heeft 
betaald. Dat zal ik dan een volgende keer vragen. 
 
Wat de verzoeken tot betaling betreft, is er bij u een lijst opgevraagd. Bij 
Fedasil is er al effectief een inbeslagname en een openbare verkoop 
geweest. Tot de eerste minister en de minister van Binnenlandse Zaken 
– het is de eerste keer dat ik daarvan hoor – is er een verzoek tot beta-
ling gericht. Wat betekent dat? Is dat een verzoek tot betaling van die 
48 miljoen euro? 
 

07.08  Theo Francken (N-VA): 

C'est la première fois que j'entends 
dire qu'une demande de paiement a 
été adressée au premier ministre et 
à la ministre de l'intérieur. S'agit-il 
donc du paiement des 48 millions 
d'euros d'astreintes ? 
 

07.09 Staatssecretaris Nicole de Moor: Dat is de eerste juridische stap 

in de procedure.  
 

07.09  Nicole de Moor, secrétaire 

d'État: Il s'agit de la première étape 
juridique de la procédure.  
 

07.10  Theo Francken (N-VA): Dat is dus nieuws. Het is niet alleen de 

eerste minister die daardoor gevat is, maar ook de minister van Binnen-
landse Zaken. 
 

07.10  Theo Francken (N-VA): 

Voilà une nouvelle information.  
 

07.11 Staatssecretaris Nicole de Moor: Dat is al veel langer zo, dat is 

geen nieuws.  
 

07.11  Nicole de Moor, secrétaire 

d'État: C'est le cas depuis bien plus 
longtemps, ce n'est pas nouveau.  
 

07.12  Theo Francken (N-VA): Dat heb ik nog nooit gelezen. Ik dacht 

dat het alleen over u en de eerste minister ging, maar er is mij nooit 
meegedeeld dat het ook over de minister van Binnenlandse Zaken gaat. 
Ik vraag dat nochtans elke keer als u hier bent. De minister van Binnen-
landse Zaken zit dus ook potentieel in een inbeslagnamedossier, waar-
van akte. 
 

07.12  Theo Francken (N-VA): Je 

n'ai encore entendu nulle part que la 
ministre de l'intérieur avait égale-
ment reçu une demande de paie-
ment.  
 

07.13  Barbara Pas (VB): Mevrouw de staatssecretaris, ik dank u voor 

de stand van zaken. Wij zullen de zaak op de voet blijven volgen, want 
het gaat om grote bedragen. 
 

07.13  Barbara Pas (VB): Il s’agit 

de montants importants. Nous sui-
vons ce dossier de près.  
 

Het incident is gesloten. 
L'incident est clos. 
 

08 Vraag van Theo Francken aan Nicole de Moor (Asiel en Migratie) over "Het asielcentrum in Grimber-

gen" (55037156C) 

08 Question de Theo Francken à Nicole de Moor (Asile et Migration) sur "Le centre pour demandeurs 

d'asile de Grimbergen" (55037156C) 
 

08.01  Theo Francken (N-VA): Mevrouw de staatssecretaris, ik had 

graag een stand van zaken gehad. Ik ben zelf met Maaike De Vreese 
het asielcentrum in Jabbeke gaan bezoeken. Ik dank u trouwens om dat 
toe te staan. Dat is goed verlopen en u hebt daar waarschijnlijk wel een 
verslagje van gekregen. We waren daar samen met Pieter-Jan. Het was 
allemaal goed in orde. Het is een mooi centrum. 
 

08.01  Theo Francken (N-VA): Lors 

de ma récente visite au centre 
d'asile de Jabbeke, j'ai été confronté 
aux témoignages personnels des 
résidents. Outre les questions sur la 
manière de gérer les flux migra-
toires, nous devons toujours  
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Als men in een individueel asielcentrum komt, dan wordt men altijd wel 
gevat door de persoonlijke verhalen. Daar komt veel emotionaliteit bij 
kijken, wat natuurlijk helemaal anders is dan het metaniveau over hoe 
men het best omgaat met illegale migratiestromen, migratie, legale mi-
gratie, vluchtelingen, de vluchtelingenconventie enzovoort. Concreet 
met die mensen praten en met hen bezig zijn, met de kinderen die daar 
ook rondlopen, is natuurlijk een heel ander verhaal. Dat moet men ook 
altijd in ogenschouw nemen. Men moet voor een stuk naar de individu-
ele verhalen blijven luisteren, want die zijn natuurlijk zeer pijnlijk, heel 
treffend, en het ene kan niet zonder het andere. Die bezoeken blijven 
dus nodig.  
 
Ik had graag geweten wat de stand van zaken is voor het asielcentrum 
in Grimbergen. Er zou nog een aantal zorgkundigen worden aangewor-
ven, onder andere verpleegkundigen. Is dat ondertussen gebeurd? U 
weet dat ik daar nogal sceptisch over ben, omdat we in de Vlaamse 
Rand niemand vinden, ook niet voor het OCMW of voor de ziekenhui-
zen. Zijn er al mensen aangeworven? Wat is nu de oprichtingsdatum? 
Wanneer kan dat geopend worden? Zijn er al mensen in het centrum? 
 

écouter ces histoires individuelles. 
Ces visites sont donc nécessaires. 
 
Qu'en est-il du centre d'asile de 
Grimbergen? Le personnel soignant 
et infirmier nécessaire a-t-il déjà été 
recruté? Il est en effet très difficile 
de trouver suffisamment de person-
nel dans la périphérie flamande de 
Bruxelles. Quand le centre pourra-t-
il ouvrir ses portes?  
 

08.02 Staatssecretaris Nicole de Moor: Mijnheer Francken, ik denk dat 

u dit heel correct omschrijft, we mogen de individuele verhalen nooit uit 
het oog verliezen. Dat is ook de grote uitdaging op dit departement: de 
individuele noden van mensen in evenwicht brengen met de behoefte 
aan een gecontroleerd en rechtvaardig migratiebeleid dat werkbaar en 
efficiënt is. Dat is de taak die op onze schouders rust.  
 
Wat betreft het asielcentrum in Grimbergen, daar is inderdaad een op-
vangcentrum voor kwetsbare asielzoekers en asielzoekers met een me-
dische problematiek in voorbereiding. Het dossier wordt administratief 
gefinaliseerd door de diensten, waarbij er natuurlijk ook overleg is met 
het lokale bestuur en de buurtbewoners. De opening wordt voorlopig na 
de zomer voorzien.  
 

08.02  Nicole de Moor, secrétaire 

d'État: Assurer l'équilibre entre les 
besoins individuels des personnes 
et la nécessité d'une politique mi-
gratoire contrôlée, équitable et opé-
rationnelle est le grand défi de mon 
département. 
 
Le centre d'accueil à Grimbergen, 
destiné aux demandeurs d'asile vul-
nérables et aux demandeurs d'asile 
ayant des problèmes médicaux, est 
en cours de préparation. Mes ser-
vices sont en train de finaliser le 
dossier en concertation avec les 
pouvoirs locaux et les riverains. 
L'ouverture est prévue après l'été.  
 

08.03  Theo Francken (N-VA): Mevrouw de staatssecretaris, ik heb 

geen verdere opmerkingen. U weet dat ik daar geen grote fan van ben. 
We zullen zien hoe het verder loopt. Ik weet niet of er nog juridische 
procedures lopende zijn? Dat vraag ik allemaal nog eens na. We zullen 
alleszins verder afwachten.  
 

08.03  Theo Francken (N-VA): Je 

n'y suis pas favorable, mais nous 
verrons comment les choses vont 
évoluer.  
 

Het incident is gesloten. 
L'incident est clos. 
 

09 Vraag van Theo Francken aan Nicole de Moor (Asiel en Migratie) over "De plotse stijging van de 

erkenningsgraad" (55037157C) 

09 Question de Theo Francken à Nicole de Moor (Asile et Migration) sur "L'augmentation soudaine du 

taux de reconnaissance" (55037157C) 
 

09.01  Theo Francken (N-VA): Mevrouw de staatssecretaris, naar ver-

luidt komt de nieuwe commissaris-generaal voor de Vluchtelingen en 
de Staatlozen volgende week naar de commissie om te praten over 
haar beleid. Ze zit met een probleem. We hebben van de heer Roo-
semont vanmorgen gehoord dat de verhoren en dergelijke serieus be-
ginnen op te schieten. Dat is goed nieuws. Dan zit het natuurlijk bij het 
CGVS en zal de druk nog meer bij het CGVS komen om beslissingen 
te nemen. Ik heb nu gezien dat in de eerste maand dat ze aan het stuur 

09.01  Theo Francken (N-VA): Il 

me revient que la nouvelle commis-
saire générale aux réfugiés et aux 
apatrides viendrait expliquer sa po-
litique en commission la semaine 
prochaine. Pendant le premier mois 
depuis sa prise de fonction, le taux 
de reconnaissance a fortement  
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zat er een heel sterke stijging van de erkenningsgraad kwam. Het is niet 
de bedoeling om de achterstand weg te werken door iedereen papieren 
te geven. Daar moeten we toch eens goed naar kijken. Ik was nogal 
gealarmeerd. 
 
Is dat structureel? De laatste maand waren die cijfers weer wat gedaald. 
Is daar ergens een shift gemaakt, een moment waarop werd gezegd dat 
dan zoveel dossiers zouden worden goedgekeurd? Hoe zit dat eigenlijk 
exact in elkaar?  
 
Bij erkenning moeten de mensen niet in beroep gaan, dat is altijd mak-
kelijk. De motivatieplicht is veel minder, want dat wordt toch niet aange-
vochten. Dat wordt allemaal erkende vluchtelingenstatus in plaats van 
veel meer subsidiaire bescherming te geven. Iedereen wordt maar er-
kend als vluchteling.  
 
Ik zou het heel graag eens hebben met de commissaris-generaal over 
de policy op dat vlak. Een erkend vluchteling moet gelijkgeschakeld 
worden als een Belg, een eigen inwoner van dit land, en een subsidiair 
beschermde helemaal niet. Daar kan men veel minder sociale voorde-
len aan geven. Daar kan men geen gezinshereniging aan toestaan. 
Daar kan men veel strenger voor zijn op het vlak van integratievoor-
waarden enzovoort.  
 
Die erkende vluchtelingenstatus is dus niet zomaar iets. Wij zijn wereld-
kampioen inzake het percentage erkende vluchtelingenstatussen. Wij 
geven bijna geen subsidiaire bescherming, alleen maar vluchtelingen-
statussen. Overal, in Duitsland, Frankrijk, Nederland, doen ze dat an-
ders. Alleen bij ons is iedereen erkend vluchteling. Dat is onvoorstel-
baar. Ik zal het daar met haar over hebben, want daar hebt u natuurlijk 
niets over te zeggen. Ik wil haar daar toch eens over aan de tand voelen. 
Dat zal dan wel via de heer Roggeman gebeuren. 
 
Wat zat er dan juist achter dat die maand de erkenningsgraad zo sterk 
steeg? Is dat misschien puur toeval omdat een bepaalde nationaliteit 
van dossiers meer behandeld is? Hoe moet ik dat zien? 
 

augmenté. Il ne peut être question 
de résorber le retard en donnant 
des papiers à tout le monde. En l'oc-
currence, tout un chacun est re-
connu comme réfugié et par consé-
quent assimilé à un Belge. Tel n'est 
pas le cas de la protection subsi-
diaire, qui offre moins d'avantages 
sociaux. La secrétaire d'État peut-
elle faire la clarté sur cette situa-
tion?  
 

09.02 Staatssecretaris Nicole de Moor: Mijnheer Francken, zoals u zelf 

aangeeft, kan ik daar weinig inhoudelijks over zeggen. Daarom is het 
goed dat de commissaris-generaal binnenkort met u in gesprek zal 
gaan. 
 
Wat de cijfers betreft, de beschermingsgraad bedroeg in 2022 43 %, 
waarvan 41,1 % vluchtelingenstatus en 1,9 % status van subsidiaire be-
scherming. Voor de eerste 5 maanden van 2023 bedraagt de bescher-
mingsgraad 43,7 %. De beschermingsgraad ligt dus wel degelijk in de-
zelfde lijn als het afgelopen jaar. 
 
Natuurlijk kunnen er altijd verschillen zijn in de beschermingsgraad al 
naargelang de behandelde herkomstlanden in een bepaalde maand of 
de verschillende profielen van verzoekers om internationale bescher-
ming voor wie in een bepaalde periode een beslissing werd genomen. 
Wat er in de rest van de wereld gebeurt, onder meer in conflictgebieden, 
voelen wij hier ook. Dat heeft soms een impact op de beschermings-
graad, maar als we de cijfers over een langere periode bekijken, dan zit 
daar eigenlijk weinig variatie in. 
 

09.02  Nicole de Moor, secrétaire 

d'État: En ce qui concerne le con-
tenu, je ne peux vous dire grand-
chose. En 2022, le taux de protec-
tion s'élevait à 43 %, dont 41,1 % 
concernait le statut de réfugié et 
1,9 % le statut de protection subsi-
diaire. Pour les cinq premiers mois 
de 2023, le taux de protection est de 
43,7 %. Le taux de protection se si-
tue donc au même niveau que l'an-
née dernière.  
 

09.03  Theo Francken (N-VA): Mevrouw de staatssecretaris, ik heb 

daar de laatste tijd heel veel over nagedacht en ook met een aantal 
mensen op internationaal niveau gesproken. Weet u wat er volgens mij 

09.03  Theo Francken (N-VA): Il 

faut prévoir une obligation de moti-
vation réelle pour les réfugiés  
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moet gebeuren? Er moet een echte motivatieplicht komen voor erkende 
vluchtelingen en de Staat, u dus, moet in beroep kunnen gaan tegen 
beslissingen van erkende vluchtelingen als die onvoldoende gemoti-
veerd zijn. 
 
U kunt zeggen dat dit uw verantwoordelijkheid niet is, maar we moeten 
ervoor zorgen dat er meer subsidiaire bescherming is. U kunt de belan-
gen van de overheid verdedigen. Dat is wettelijk zelfs uw plicht. Slechts 
1,5 % wordt erkend als subsidiair beschermde, al de rest is vluchteling. 
In geen enkel land ligt dat percentage zo laag. Dat is toch hallucinant! 
 
Ik zal een wetgevend initiatief indienen opdat de erkende vluchtelingen-
status extra moet worden gemotiveerd en door de overheid kan worden 
aangevochten. U moet in beroep kunnen gaan tegen een beslissing van 
het CGVS over een erkende vluchtelingenstatus. Dan zullen er inder-
daad veel minder zijn. U zult dat zien. U zult in heel wat casussen win-
nen. We moeten daar toch eens goed over nadenken. Bij subsidiair be-
schermden kan men de lat veel hoger leggen op het vlak van gezins-
hereniging, sociale voorwaarden en integratievoorwaarden, wat men 
niet kan voor erkende vluchtelingenstatussen. Wat doet België? Al jaar 
en dag iedereen erkennen als vluchteling, ook mensen die geen indivi-
duele vervolging kennen. Men erkent hen als vluchteling omdat ze uit 
een conflictgebied komen. 
 
Komaan, dat zijn subsidiair beschermden, zoals in Duitsland, zoals in 
Nederland, zoals overal maar niet bij ons. Dat kan echt niet meer. Er 
moet echt een wijziging van het beleid komen. 
 

reconnus. L'État doit pouvoir intro-
duire un recours contre les déci-
sions de reconnaissance si elles ne 
sont pas suffisamment motivées. 
Dans aucun autre pays, le taux de 
reconnaissance de la protection 
subsidiaire n'est aussi bas. Je dépo-
serai une initiative législative à ce 
sujet. La politique doit vraiment 
changer de cap.  
 

Het incident is gesloten. 
L'incident est clos. 
 
De voorzitter: Vraag nr. 55037235C van de heer Roggeman wordt uit-
gesteld. 
 

Le président: La question 
n° 55037235C de M. Roggeman est 
reportée.  
 

10 Samengevoegde vragen van 

- Tim Vandenput aan Nicole de Moor (Asiel en Migratie) over "De illegale containers in het asielcentrum 
te Koksijde" (55037376C) 
- Barbara Pas aan Nicole de Moor (Asiel en Migratie) over "Het asielcentrum in Koksijde (opvolgvraag)" 
(55037782C) 
- Theo Francken aan Nicole de Moor (Asiel en Migratie) over "Het asielcentrum in Koksijde" (55037850C) 

10 Questions jointes de 

- Tim Vandenput à Nicole de Moor (Asile et Migration) sur "Les conteneurs illégaux installés dans le 
centre d'asile de Koksijde" (55037376C) 
- Barbara Pas à Nicole de Moor (Asile et Migration) sur "Le centre d'accueil pour demandeurs d'asile à 
Koksijde (question de suivi)" (55037782C) 
- Theo Francken à Nicole de Moor (Asile et Migration) sur "Le centre d'asile de Koksijde" (55037850C) 
 
De heer Vandenput laat zich verontschuldigen. 
 

10.01  Barbara Pas (VB): Mevrouw de staatssecretaris, zoals iedereen 

intussen weet heeft Fedasil in het opvangcentrum van Koksijde 37 on-
vergunde containers geplaatst. Tijdens de vorige commissievergade-
ring verklaarde u dat de eerste onvergunde containers al in februari 
2020 werden geplaatst, dat is ruim drie jaar geleden.  
 
U stelde tijdens diezelfde commissievergadering dat u in februari 2023 
met de burgemeester overeengekomen was om de vergunningen in 
orde te brengen. Op 14 april bleek dat nog altijd niet het geval te zijn, 

10.01  Barbara Pas (VB): Fedasil a 

placé 37 conteneurs non autorisés 
au centre d'accueil de Koksijde. Le 
premier s'y trouve déjà depuis 2020. 
En février 2023, la secrétaire d'État 
a déclaré que les autorisations se-
raient régularisées. Le 14 avril, les 
services de l'urbanisme de la com-
mune de Koksijde ont envoyé un 
nouveau courrier à Fedasil pour lui 
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waarbij de dienst Stedenbouw van Koksijde Fedasil opnieuw zou heb-
ben aangeschreven. Op 17 april deelde Fedasil mee dat er een proce-
dure loopt voor het hernieuwen van het kadercontract voor de aanstel-
ling van een architectenbureau en dat de eerste opdracht het in orde 
brengen van de nodige vergunningen in Koksijde zou zijn. 
 
Bovendien verklaarde u ook dat het indienen van dergelijke vergunnin-
gen het werk is van specialisten die via openbare aanbesteding aange-
steld zullen worden. U stelde letterlijk: “Deze aanbesteding zal voor het 
eind van deze week – begin juni – gepubliceerd worden en zal bij hoog-
dringendheid behandeld worden.” In juni van dit jaar was eveneens in 
de pers te lezen dat het schepencollege van Koksijde beslist zou heb-
ben dat de onvergunde containers nog diezelfde maand verwijderd 
moesten worden en dat het asielcentrum tegen 1 september zijn deuren 
moet sluiten.  
 
Hoe verklaart u dat u op 17 april stelde dat er een procedure liep voor 
het hernieuwen van het kadercontract, terwijl de aanbesteding pas rond 
9 juni werd gepubliceerd? Beide verklaringen lijken tegenstrijdig. Kunt u 
dat bevestigen? 
 
Werd de openbare aanbesteding intussen gegund? Zo ja, werd de re-
gularisatieaanvraag intussen ingediend en werd er daarover al een be-
slissing genomen? Zo neen, wanneer loopt de aanbesteding af? Wer-
den de 37 onvergunde containers intussen verwijderd? 
 
Kunt u bevestigen dat het asielcentrum tegen 1 september zijn deuren 
zal sluiten? Zo ja, hebt u al een plan van aanpak? Of zal het asielcen-
trum alsnog openblijven? 
 
U stelde in de commissievergadering van 6 juni 2023 dat geen enkele 
actor een link heeft vastgesteld tussen het fenomeen transitmigratie en 
de opvang van asielzoekers. Nochtans is er volgens de politiezone 
Westkust wel degelijk een probleem gesignaleerd en zou de politiezone 
al in september 2021 een negatief advies hebben verstrekt, tegen de 
heropening van het asielcentrum. Kunt u dat bevestigen? Wat staat er 
in het veiligheidsrapport? 
 

notifier que la situation était toujours 
irrégulière. Fedasil a indiqué qu'un 
nouveau bureau d'architectes serait 
désigné après le renouvellement du 
contrat-cadre et que sa première 
mission consistait à obtenir ces 
autorisations. La secrétaire d'État a 
ajouté que de telles autorisations 
étaient un travail de spécialistes et 
que ces spécialistes seraient dési-
gnés par le biais d'une procédure de 
marché public. L'appel d'offres se-
rait publié début juin. Entre-temps, 
le conseil communal de Koksijde 
aurait décidé en juin que les conte-
neurs devaient être enlevés avant la 
fin du mois et que le centre d'asile 
devait fermer ses portes le 1er sep-
tembre. 
 
Comment la secrétaire d'État ex-
plique-t-elle qu'elle ait déclaré le 17 
avril que la procédure de renouvel-
lement du contrat-cadre était en 
cours alors que l'appel d'offres n'a 
été publié que le 9 juin? Le marché 
public a-t-il entre-temps été attri-
bué? La demande de régularisation 
a-t-elle entre-temps été introduite et 
une décision a-t-elle déjà été prise à 
ce sujet? Dans la négative, quelle 
est la date d'expiration de l'appel 
d'offres? Les 37 conteneurs non 
autorisés ont-ils entre-temps été en-
levés? Le centre d'asile fermera-t-il 
ses portes le 1er septembre? 
 
Le 6 juin, la secrétaire d'État a dé-
claré qu'aucun lien ne pouvait être 
établi entre la migration de transit et 
l'accueil de demandeurs d'asile. La 
zone de police Westkust a bien si-
gnalé un problème et avait déjà 
émis un avis négatif quant à une ré-
ouverture du centre en septembre 
2021. La secrétaire d'État peut-elle 
le confirmer? Quelle est la teneur du 
rapport de sécurité?  
 

10.02  Theo Francken (N-VA): Mijnheer de voorzitter, mevrouw de 

staatssecretaris, ik wens graag aan te sluiten bij de vraag over het asiel-
centrum in Koksijde. Daar zijn blijkbaar, ten eerste, problemen met de 
omgevingsvergunning van de containers. Ten tweede, de burgemees-
ter doet heel moeilijk en dat is niet voor het eerst. In mijn vroegere func-
tie als staatssecretaris heb ik daar ook mee te maken gehad. Een asiel-
zoeker had toen een meisje lastiggevallen in het openbaar zwembad 
van de gemeente en daar ontstond toen een grote rel rond. 
 
U zegt dat u in overleg bent, maar hoever staat dat overleg juist? Graag 
had ik wat toelichting over dat dossier. 

10.02 Theo Francken (N-VA): À 

Koksijde, le permis d'environne-
ment pour les conteneurs pose pro-
blème. Le bourgmestre met des bâ-
tons dans les roues, comme c'est 
assez souvent le cas. Où en est ce 
dossier?  
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10.03 Staatssecretaris Nicole de Moor: Mijnheer de voorzitter, me-

vrouw Pas, mijnheer Francken, het opvangcentrum in Koksijde werd 
voor het eerst in gebruik genomen in 2015, zoals eerder gezegd, en 
toen reeds werden daar sanitaire containers geplaatst. In 2016 werd het 
centrum door u, mijnheer Francken, als toenmalig staatssecretaris ge-
sloten. De eerste containers van de 37 huidige containers waarover u 
het hebt, werden geplaatst in februari 2020, toen de site zeer tijdelijk 
opnieuw in gebruik genomen werd. In de zomer van 2020 sloot het op-
vangcentrum voor een tweede keer, onder impuls van toenmalig staats-
secretaris De Block, en werd het een buffercentrum met enkele contai-
ners die ter plaatse bleven om een snelle heropstart mogelijk te maken. 
Toen Fedasil in september 2021 dat buffercentrum activeerde, kon het 
dankzij die containers op zeer korte tijd schakelen en een antwoord bie-
den op de asiel- en opvangcrisis. 
 
Om de opvangkwaliteit te verbeteren werden in juni 2022 19 extra Eu-
ropese containers geïnstalleerd. Die hebben niet geleid tot extra plaats-
creatie, maar wel tot een verbetering van de leefomstandigheden in het 
centrum. 
 
Ook in de periode 2015-2016 en 2020 werden er dus containers ge-
plaatst zonder dat een vergunning werd gevraagd voor die containers. 
Maar ik herhaal: regels zijn regels en die gelden ook voor Fedasil. In 
een vorige commissievergadering heb ik u dan ook gemeld dat ik aan 
mijn diensten heb gevraagd om zo snel als mogelijk een specifieke re-
gularisatieaanvraag in te dienen voor de aanwezige containers op het 
militair domein van Koksijde. Die procedure is lopende. Die containers 
blijven immers van belang om de veiligheid en het welzijn van de bewo-
ners en correcte werkomstandigheden voor het personeel te kunnen 
garanderen. Het gaat onder meer over sanitaire containers, een ont-
haalcontainer, een recreatieruimte voor kinderen en een medische iso-
latieruimte. 
 
Een architect werd specifiek hiervoor op 9 juni aangesteld. Op 30 juni 
werd de aanvraag voor de omgevingsvergunning ingediend. Zoals u 
weet zijn alle opvangplaatsen op dit moment broodnodig. Ik blijf dan ook 
in overleg met het lokale bestuur daarover. 
 
Mevrouw Pas, u had een vraag over transitmigratie. In 2022 waren er 
988 intercepties van transitmigranten op ons grondgebied ten opzichte 
van 8.853 in 2018. Dat is op enkele jaren tijd een enorm sterke daling 
van het aantal intercepties van transitmigranten ten gevolge van ver-
schillende maatregelen die werden genomen, zoals de inzet op sensi-
bilisering en informatieverstrekking door onze Reach Out-medewerkers 
op het terrein, evenals de sterkere beveiliging van de haven. 
 
Het is ook belangrijk dat we de transitmigratie naar het Verenigd Ko-
ninkrijk met alle risico’s voor de migrant zelf samen met het Verenigd 
Koninkrijk aanpakken. Ik heb twee weken geleden een bezoek aan de 
kust gebracht om de problematiek van transitmigratie te bespreken, sa-
men met de Britse minister van Migratie en met mijn collega’s Van Quic-
kenborne en Verlinden. Alleen door samen te werken met alle actoren 
van Justitie en politie en met de Europese partners en het Verenigd 
Koninkrijk, kunnen we dit verder aanpakken. 
 

10.03  Nicole de Moor, secrétaire 

d'État: Le centre d'accueil de Kok-
sijde a été mis en service en 2015 
et des conteneurs sanitaires ont 
déjà été installés à l'époque. En 
2016, le secrétaire d'État Francken 
a fermé le centre. En 2020, le centre 
a été rouvert temporairement et le 
premier des 37 conteneurs actuels 
a été installé. Au cours de l'été de 
cette même année, le centre a de 
nouveau été fermé sous l'impulsion 
de la secrétaire d'État, Mme De 
Block. Le centre est devenu un 
centre tampon. Des conteneurs 
avaient été laissés sur place pour 
permettre une réouverture rapide. 
En septembre 2021, le centre a rou-
vert ses portes, ce qui a pu se pro-
duire très rapidement grâce aux 
conteneurs restants.  
 
Pour améliorer la qualité de l'ac-
cueil, 19 conteneurs européens 
supplémentaires ont été mis en 
place en juin 2022. Ceux-ci n'ont 
servi qu'à améliorer les conditions 
de vie des résidents. Des conte-
neurs ont donc été installés à deux 
reprises sans permis. Eu égard au 
fait que les règles sont également 
d'application à Fedasil, j'ai chargé 
mes services d'introduire une de-
mande de régularisation pour ces 
conteneurs nécessaires.  
 
Un architecte a été désigné spécia-
lement à cet effet le 9 juin. Le 
30 juin, la demande de permis d’en-
vironnement a été introduite. Toutes 
les places d’accueil sont plus que 
nécessaires et je continue à me 
concerter avec les autorités locales.  
 
En 2022, il a été procédé à 988 in-
terceptions de migrants en transit 
sur notre territoire, contre 8 853 en 
2018. Il s'agit d'une baisse considé-
rable résultant de mesures mul-
tiples. Il est très important que nous 
collaborions avec le Royaume-Uni 
pour lutter contre la migration de 
transit à haut risque. Ce n'est qu'en 
coopérant avec tous les acteurs de 
la justice et de la police, ainsi 
qu'avec les partenaires européens 
et le Royaume-Uni, que nous pour-
rons nous attaquer plus avant à ce 
problème, et c'est ce que je fais.  
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10.04  Barbara Pas (VB): Mevrouw de staatssecretaris, ik dank u voor 

het antwoord. Ik hoor het u graag zeggen, samenwerken met alle acto-
ren, maar in Koksijde is het duidelijk dat u niet op dezelfde golflengte zit 
met het schepencollege daar. De aanvraag voor de omgevingsvergun-
ning werd enkele dagen geleden ingediend, terwijl het schepencollege 
enige tijd geleden heeft beslist dat het het asielcentrum tegen 1 sep-
tember volledig wil sluiten. Uit uw antwoord is het duidelijk dat u daar 
niet op ingaat. Het is ook duidelijk dat het overleg met de lokale besturen 
meer dan nodig is, want u zit daar duidelijk niet op dezelfde golflengte. 
Als containers daar al drie jaar staan en de aanvraag voor de omge-
vingsvergunning nu pas werd ingediend, dan stel ik mij toch vragen bij 
de lange looptijd daarvan. 
 

10.04  Barbara Pas (VB): J'aime 

entendre la secrétaire d'État préco-
niser la coopération, mais celle-ci 
ne produit guère de résultats avec le 
collège échevinal de Koksijde. Le 
permis d’environnement n'a été in-
troduit que récemment, alors que la 
municipalité a déjà décidé de fermer 
le centre d'asile le 1er septembre. Il 
est clair que la secrétaire d'État ne 
réagit pas à cette décision. Je ne 
comprends pas pourquoi une de-
mande de permis d'environnement 
vient d’être introduite alors que les 
conteneurs sont en place depuis 
trois ans.  
 

10.05  Theo Francken (N-VA): De regularisatieaanvraag wordt inge-

diend en moet dan verder worden bekeken door de gemeente. Of is dat 
door het Vlaamse Gewest? Ik vermoed dat het verder wordt nagegaan 
door de gemeente. 
 
Mijn vraag was in hoeverre het gemeentebestuur vasthoudt aan de slui-
ting in het najaar of tegen het einde van de zomer. Is men daarover nog 
in overleg, of gaat men op een bepaald moment een bevel tot sluiting 
afleveren, zoals ook het geval was in Molenbeek, en enigszins ook in 
Spa, waar er sprake was van een vermindering van het aantal plaatsen?  
 
Ik begrijp dat er verder overleg bezig is. Ik dank u. 
 

10.05  Theo Francken (N-VA): Je 

présume que la demande de régu-
larisation doit être examinée par la 
commune. J’ai demandé si des con-
certations sont encore en cours au 
sujet de la décision de fermeture, ou 
le bourgmestre a-t-il l’intention de 
délivrer un ordre de fermeture?  
 

Het incident is gesloten. 
L'incident est clos. 
 
De voorzitter: Vraag nr. 55037377C van de heer Vandenput wordt uit-
gesteld, vraag nr. 55037392C van mevrouw Daems eveneens.  
 

Le président: Les questions 
nos 55037377C de M. Vandeput et 
55037392C de Mme Daems sont 
reportées.  
 

11 Samengevoegde vragen van 

- Greet Daems aan Nicole de Moor (Asiel en Migratie) over "De scheepsramp in Griekenland" 
(55037399C) 
- Nabil Boukili aan Nicole de Moor (Asiel en Migratie) over "De scheepsramp in Griekenland" 
(55037400C) 
- Eva Platteau aan Nicole de Moor (Asiel en Migratie) over "De dodelijke scheepsramp met vluchtelingen 
in de Middellandse Zee" (55037408C) 
- Hervé Rigot aan Nicole de Moor (Asiel en Migratie) over "De schipbreukelingen voor de Griekse kust" 
(55037447C) 
- Simon Moutquin aan Nicole de Moor (Asiel en Migratie) over "De zwaarste schipbreuk sedert 2016 voor 
de Griekse kust" (55037830C) 

11 Questions jointes de 

- Greet Daems à Nicole de Moor (Asile et Migration) sur "Le naufrage en Grèce" (55037399C) 
- Nabil Boukili à Nicole de Moor (Asile et Migration) sur "Le naufrage en Grèce" (55037400C) 
- Eva Platteau à Nicole de Moor (Asile et Migration) sur "Le naufrage qui a entraîné la mort de réfugiés 
en Méditerranée" (55037408C) 
- Hervé Rigot à Nicole de Moor (Asile et Migration) sur "Les naufragés au large de la Grèce" (55037447C) 
- Simon Moutquin à Nicole de Moor (Asile et Migration) sur "Le pire naufrage depuis 2016 au large de la 
Grèce" (55037830C) 
 

11.01  Nabil Boukili (PVDA-PTB): Monsieur le président, madame la 11.01  Nabil Boukili (PVDA-PTB): 
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secrétaire d'État, nous avons tous été témoins, récemment, de la ter-
rible catastrophe qui a eu lieu à nos frontières extérieures. On estime 
qu’elle a fait plus de 600 morts. Cela porte le nombre total de décès en 
Méditerranée à environ 25 000 personnes, qui ont perdu la vie en quête 
de sécurité et de survie. Cela justifie le fait de se demander dans quel 
genre de société nous vivons. 
 
Peu de temps après, un sous-marin avec cinq personnes à bord était 
porté disparu. Des moyens considérables ont été déployés pour le re-
trouver. Retrouver ses passagers n’avait pas de prix. Mais lorsqu’un 
bateau transportant 750 personnes appelle à l’aide et qu’il est très clair 
qu’il va couler, là, rien n’est fait, et on assiste à la catastrophe sans 
broncher.  
 
Bien sûr, il est impératif de procéder à des opérations de sauvetage. 
C’est précisément ce que je dis ici. C’est une bonne chose que l’on ait 
remué ciel et terre pour sauver les cinq personnes, mais cela rend en-
core plus choquant le fait qu’un bateau avec 750 personnes à bord ait 
été abandonné à son sort pendant des heures, et qu’il ait chaviré parce 
que l’opération de sauvetage tardait à se produire. 
 
Cela fait des années que l’on réduit les opérations de sauvetage euro-
péennes. Cela fait des années que l’on s’inquiète de moins en moins 
du naufrage de bateaux et de la mort de gens en Méditerranée. Cela 
fait très longtemps que l’expression de "plutôt mort que sur le sol euro-
péen" est devenue une réalité. Bien plus qu’un slogan cynique, c’est 
une réalité. La semaine dernière, 35 personnes se sont encore noyées 
au large de Gran Canaria.  
 
Madame la secrétaire d'État, vous avez dit, dans De Morgen, que le 
pacte migratoire permettra d’éviter de telles catastrophes. Pouvez-vous 
m’expliquer en langage clair comment ce pacte migratoire évitera ce 
genre de catastrophe? Moi, je ne le vois pas ainsi. Personne ne le voit 
ainsi. Vos propos sont invariablement réfutés par les experts. Comment 
ce pacte migratoire empêchera-t-il les pushback et les drames de ce 
type?  
 

Na de recente bootramp die 600 op-
varenden het leven kostte, staat de 
teller van het aantal op de Middel-
landse Zee gestorven migranten op 
25.000. Men heeft alle beschikbare 
middelen ingezet om de vijf inzitten-
den van een onderzeeër te vinden. 
Wanneer een boot met 750 migran-
ten kapseist, ziet men echter lijd-
zaam toe.  
 
Al jarenlang worden de Europese 
reddingsoperaties teruggeschroefd 
en de frase "eerder dood dan op het 
Europese grondgebied" is nu de bit-
tere realiteit. Vorige week nog zijn er 
35 migranten verdronken voor de 
kust van Gran Canaria. 
 
U hebt verklaard dat zulke rampen 
dankzij het migratiepact voorkomen 
zouden kunnen worden. Ik zou 
graag willen weten hoe, want uw uit-
spraken worden tegengesproken 
door experts.  
 

11.02  Eva Platteau (Ecolo-Groen): Mevrouw de staatssecretaris, 

woensdag 14 juni voltrok zich een scheepsramp in de Middellandse 
Zee: een boot met 750 vluchtelingen kapseisde. Op die boot zaten veel 
vluchtelingen uit Afghanistan, Pakistan en Syrië, onder hen ook veel 
vrouwen en kinderen. Meer dan 600 mensen stierven een verschrikke-
lijke verdrinkingsdood. 
 
Intussen is er ook meer bekend over de oorzaken van de ramp. Satel-
lietbeelden, radioberichten en interviews met overlevenden toonden 
aan dat er een grote betrokkenheid was van de Griekse autoriteiten. De 
verschrikkelijke conclusie die we moeten trekken, is dat de ramp ver-
meden had kunnen worden. Dan rijst natuurlijk de vraag of er gerech-
tigheid zal komen voor de doden en voor hun nabestaanden. Zullen de 
verantwoordelijken ter verantwoording worden geroepen? 
 
Immers, tientallen Griekse ambtenaren, leden van de kustwacht, hiel-
den het schip in de gaten, maar de Griekse autoriteiten kozen ervoor 
om niet ter hulp te komen. Ze hebben geen reddingsschip gestuurd, 
maar wel een schip met gemaskerde gewapende mannen van een spe-
ciale eenheid van de kustwacht. Dat is dus werkelijk onmenselijk, ge-
zien de dramatische afloop. De Griekse autoriteiten hebben ook gelo-
gen. Ze hebben immers herhaaldelijk beweerd dat het schip naar Italië 
voer en dat de migranten niet gered wilden worden. Uit satellietbeelden 

11.02  Eva Platteau (Ecolo-Groen): 

Le 14 juin 2023, un bateau transpor-
tant 750 réfugiés a chaviré en Médi-
terranée. Plus de 600 personnes à 
bord se sont noyées. L'enquête 
montre l'implication des autorités 
grecques. Cette catastrophe aurait 
pu être évitée. Les responsables 
devront-ils rendre des comptes? 
Dans l'intervalle, il est navrant de 
constater que la Commission euro-
péenne et les dirigeants européens 
se retranchent dans le silence.  
 
La secrétaire d'État a-t-elle contacté 
ses homologues grec et italien pour 
leur demander pourquoi ils ont 
abandonné ces personnes à leur 
sort? De quelles informations pré-
cises dispose-t-on déjà concernant 
cette catastrophe? Quel rôle Fron-
tex a-t-il joué? Y a-t-il eu une opéra-
tion de refoulement? Comment le 
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en trackinggegevens blijkt nu dat het schip de laatste 6,5 uur in een 
kring ronddobberde. Zo lang is er dus tijd geweest om in te grijpen. 
 
Intussen verbaast het stilzwijgen van de Europese Commissie en lei-
ders mij. Ik vind dat echt schrijnend. Ik voel mij beschaamd om Europe-
aan te zijn. Het contrast met de reddingsactie die we in dezelfde week 
zagen naar de verdwenen duikboot van OceanGate, kon niet groter zijn. 
 
Collega’s het is een van de grootste tragedies met bootvluchtelingen op 
de Middellandse Zee. Die scheepsramp staat echter helaas niet alleen. 
Dit jaar vielen in de eerste drie maanden meer dan 1.000 dodelijke 
slachtoffers onder migranten die probeerden Europa te bereiken. 2023 
is daarmee het dodelijkste jaar sinds 2017. 
 
Mevrouw de staatssecretaris, u hebt nog maar net een akkoord geslo-
ten met uw Europese collega’s over een nieuw asiel- en migratiepact. 
Ik heb dan ook enkele vragen. 
 
Hebt u naar aanleiding van deze scheepsramp contact opgenomen met 
uw Griekse en Italiaanse collega’s? Hebt u hun gevraagd waarom de 
kustwacht deze mensen aan hun lot heeft overgelaten? 
 
Welke feiten zijn er intussen bekend over deze scheepsramp? 
 
Weet u ons meer te vertellen over de betrokkenheid van Frontex? Was 
er sprake van een pushbackoperatie? Was Frontex daarbij betrokken? 
 
Hoe zal het nieuwe asiel- en migratiepact volgens u dergelijke tragedies 
kunnen vermijden? 
 
Zult u bij uw Europese collega’s pleiten voor nieuwe search-and-res-
cueacties om dergelijke tragedies te vermijden? 
 
U weet dat onze fractie een voorstel van resolutie heeft ingediend om 
illegale pushbacks en mensenrechtenschendingen aan de grenzen van 
Europa te veroordelen. Kunnen wij rekenen op uw steun voor een hu-
maan migratiebeleid dat de mensenrechten respecteert en dat vooral 
elk mensenleven wil beschermen? 
 

nouveau pacte sur l'asile et la mi-
gration évitera-t-il de tels tragédies? 
La secrétaire d'État plaidera-t-elle 
en faveur de nouvelles opérations 
de recherche et de sauvetage? 
Peut-on compter sur la secrétaire 
d'État pour mener une politique mi-
gratoire humaine et respectueuse 
des droits de l'homme?  
 

11.03  Simon Moutquin (Ecolo-Groen): Madame la secretaire d'Etat, 

le 13 juin dernier, un bateau avec à son bord 750 personnes exilées a 
chaviré à une dizaine de kilomètres des côtes grecques. Seules 104 
personnes ont été secourues, 84 corps ont été repêchés, et 500 per-
sonnes reste portée disparue. C'est la pire naufrage depuis 2016, mais 
c'est surtout le symbole, un symbole de trop, de la politique migratoire 
européenne qui transforme la Méditerannée en cimetière. Plus de 
26.000 exilé.e.s y sont morts noyés depuis 2014 ! 
 
Si une enquête a été ouverte par les autorités grecques, on sait d'ores 
et déjà qu'elle n'apportera pas toutes les réponses. Les pushbacks ré-
alisés par les autorités grecques sont très bien documentés et les pre-
miers témoignages indiquent que le naufrage est due à une tentative de 
refoulement. De plus, la réflexion doit aller plus loin qu'une analyse des 
défaillances des secours dans ce cas particulier. Il faut réellement re-
questionner pourquoi, alors qu'on sait qu'on ne peut pas empêcher les 
personnes fuyant des conditions de vie intenables de migrer, les poli-
tiques migratoires européenne continuent de restreindre les voies d'ac-
cès sûres et légales à l'UE et de fermer les frontières. 
 
Mes questions sont les suivantes:  

11.03  Simon Moutquin (Ecolo-

Groen): Op 13 juni is er een boot 
met 750 personen aan boord ge-
kapseisd nabij de Griekse kust. 
Slechts 104 personen konden wor-
den gered. Dat is de ergste 
scheepsramp sinds 2016 en staat 
symbool voor het Europese migra-
tiebeleid, dat van de Middellandse 
Zee een kerkhof maakt. 
 
Het onderzoek door de Griekse au-
toriteiten zal niet alle antwoorden 
aanreiken. Uit de eerste getuigenis-
sen blijkt dat de scheepsramp te wij-
ten is aan een poging tot terugdrij-
ving. Men moet zich vragen stellen 
over het Europese migratiebeleid 
waarbij de veilige en wettige toe-
gang tot de EU wordt beperkt en de 
grenzen worden gesloten. 
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- Quelles conclusions tirez-vous de ce drame de plus à nos frontières? 
 
- Allez-vous plaider pour l'établissement d'une enquête indépendante 
sur le naufrage? 
 
- Allez-vous plaider pour la mise en place de véritables missions per-
manentes de secours européennes en Méditerranée? 
 
- Allez-vous profiter de la présidence de l'UE et des discussions sur le 
pacte migratoire européen pour mettre sur la table les pushbacks, ap-
peler à des sanctions envers les états qui les pratiquent ainsi qu'à la 
mise en place d'un mécanisme indépendant pour les prévenir? 
 
- Quelle est votre position sur l'annonce de l'agence Frontex, qui réflé-
chit à arrêter ses opérations en Grèce? 
 
- Ne pensez-vous que Frontex, qui a été accablés plusieurs fois par des 
rapports montrant son implication dans les pushbacks, doit être large-
ment remise en question? 
 

 
Wat zijn uw conclusies in verband 
met deze tragische gebeurtenis? 
Zult u pleiten voor een onafhankelijk 
onderzoek naar deze scheeps-
ramp? Zult u ervoor pleiten dat er 
echte permanente Europese hulp 
wordt geboden in de Middellandse 
Zee? Zult u het Belgische EU-voor-
zitterschap aangrijpen om ertoe op 
te roepen de landen die pushbacks 
toepassen te sanctioneren en een 
mechanisme in te stellen ter preven-
tie van pushbacks? Wat is uw 
standpunt over de aankondiging 
volgens welke Frontex overweegt 
om zijn activiteiten in Griekenland 
stop te zetten? Moet Frontex, dat bij 
de pushbacks betrokken is, niet ter 
discussie worden gesteld?  
 

11.04 Staatssecretaris Nicole de Moor: Mijnheer de voorzitter, col-

lega’s, de menselijke tol na de ramp in Griekenland is enorm. Wat de 
migranten, onder wie ook kinderen, hebben moeten meemaken, is ver-
schrikkelijk. Ik heb geen andere informatie over de ramp dan diegene 
die in de media is verschenen. Wij zijn echter allemaal enorm geraakt 
door de feiten. Ik heb geen rechtstreeks contact met de Griekse of Itali-
aanse collega’s over de zaak. Wel heb ik mijn nieuwe Griekse collega 
per brief laten weten dat België belang hecht aan het onderzoek naar 
de ramp. 
 
Een eerste vraag ging over het toepasselijk rechtskader. Het recht om-
trent search and rescue maakt deel uit van het internationaal zeerecht 
en is vrij complex. Wanneer een boot zich in moeilijkheden bevindt, 
moet bijvoorbeeld worden bepaald in welke wateren het schip in nood 
zich bevindt. Het is aan het dichtstbijzijnde schip om assistentie te ver-
lenen. Dat kan de kustwacht zijn, maar evengoed een commercieel 
vaartuig, zoals een koopvaardijschip. 
 
Naar Europees recht zijn de reddingactiviteiten op zee een nationale en 
geen Europese bevoegdheid. Schepen die worden ingezet voor geza-
menlijke Europese operaties, bijvoorbeeld een Frontex-schip, zijn wel 
gebonden door het internationaal zeerecht waarover ik het daarnet had. 
 
Uiteraard heeft mijn kabinet regelmatig contacten met de Belgische ver-
tegenwoordigers in de Frontex Management Board. Volgens onze in-
formatie was geen Frontex-vliegtuig of -boot aanwezig op het moment 
van de tragedie. Uren voor de ramp heeft een Frontex-vliegtuig de vis-
sersboot wel opgemerkt, de relevante informatie aan Griekenland be-
zorgd en luchtsteun geboden aan de nationale autoriteiten. Na de ramp 
heeft Frontex, net als het Europees Asielagentschap en het Rode Kruis, 
de Griekse autoriteiten steun aangeboden en geleverd onder de vorm 
van personeelsversterking en expertise. 
 
Het Europees grens- en kustwachtagentschap zal eveneens een ern-
stig incidentenrapport of SIR opstellen over de gekapseisde boot. Dat 
houdt onder andere in dat de mensenrechtenmonitors van Frontex po-
tentiële mensenrechtenschendingen zullen registreren, wat het agent-
schap in staat stelt details over het incident te verzamelen. Dat is een 
enorm nuttige taak. Het rapport kan bijvoorbeeld gedeeld worden met 

11.04  Nicole de Moor, secrétaire 

d'État: Le bilan humain de la catas-
trophe en Grèce est énorme. Je n'ai 
pas d'autres informations relatives à 
la catastrophe que celles parues 
dans les médias. Je n'ai pas eu des 
contacts directs avec mes homo-
logues grec ou italien, mais j'ai in-
formé mon nouveau collègue grec 
par lettre de l'importance que la Bel-
gique attache à l'enquête sur la ca-
tastrophe. 
 
La convention sur la recherche et le 
sauvetage fait partie du droit mari-
time international et est assez com-
plexe. Lorsqu'un bateau est en dé-
tresse, on détermine dans quelles 
eaux il navigue. Le navire le plus 
proche est tenu de porter assis-
tance. Il peut donc s'agir d'un navire 
commercial. Les opérations de sau-
vetage en mer ne sont pas une 
compétence européenne, mais une 
compétence nationale. Les navires 
de Frontex sont liés par le droit ma-
ritime international. 
 
Bien entendu, mon cabinet a des 
contacts réguliers avec les repré-
sentants belges au sein du Frontex 
Management Board. Selon nos in-
formations, aucun avion ou bateau 
de Frontex n'était présent au mo-
ment de la tragédie. Quelques 
heures avant la catastrophe, un 
avion de Frontex a repéré le bateau 
de pêche et a transmis les informa-
tions pertinentes. Frontex produira 
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onderzoeksinstanties of deel uitmaken van aanbevelingen die bijvoor-
beeld het Europees Parlement kan goedkeuren. In de LIBE-commissie 
van het Europees Parlement zal later deze week ook al een discussie 
plaatsvinden over de tragedie met de bevoegde commissarissen en de 
Frontex-directeur. 
 
Voorts is de Management Board nog niet bevraagd over het eventuele 
stopzetten van de activiteiten in Griekenland. Frontex heeft de voorbije 
maanden een positieve evolutie doorgemaakt en maakt stilaan een ach-
terstand goed in het monitoren van de mensenrechten. Die interne evo-
lutie binnen het agentschap geniet de volle Belgische steun. 
 

également un rapport d'incident 
grave, qui pourra être partagé avec 
les organismes d'enquête ou pourra 
faire partie des recommandations 
adressées au Parlement européen. 
 
Le Management Board n'a pas en-
core été entendu sur une éventuelle 
cessation des opérations en Grèce.  
 

Une enquête approfondie sur la catastrophe est nécessaire, et cette en-
quête a d'ailleurs commencé immédiatement, selon les règles appli-
cables désignant les autorités nationales à cet effet. Par ailleurs, une 
enquête pénale interne est en cours en Grèce. Je ne considère pas qu'il 
soit approprié de parler d'une question de culpabilité sans attendre les 
résultats de cette procédure. Nous ne le faisons pas non plus dans 
d'autres cas. 
 
Au sein de l'Union européenne, nous nous appuyons sur les institutions 
juridiques des autres États membres. S'il s'avère que l'enquête grecque 
n'est pas satisfaisante et que la Commission européenne soupçonne 
une violation du droit européen, elle peut elle aussi agir en sa qualité de 
gardienne des traités. Le suivi des politiques nationales et du respect 
du droit européen incombe à la Commission européenne et non au Con-
seil européen. 
 
Le Parlement européen semble également susceptible d'accorder l'at-
tention qu'il mérite à cette tragédie. Franchement, je ne sais pas quels 
autres organismes indépendants sont habilités à mener une telle en-
quête, mais je ne suis évidemment pas opposée non plus à ce que la 
tragédie fasse l'objet d'une autre enquête si les règles nécessaires sont 
respectées. 
 
Je suis d'accord avec vous sur le fait que nous devons absolument pré-
venir les tragédies humaines telles que celle-ci. Pour ce faire, je crois 
fermement que les solutions structurelles proposées par le pacte euro-
péen nous placent dans une meilleure position pour y parvenir. La ré-
forme prévue offre les meilleures garanties du respect des droits de 
l'homme. Avec le nouveau pacte, il devrait être clair qu'il ne sert à rien 
d'entreprendre des voyages dangereux lorsqu'il n'est manifestement 
pas besoin de protection internationale. Les voies d'accès légales se-
ront également renforcées. Naturellement, ces questions seront abor-
dées au cours de notre présidence. 
 

Het noodzakelijke diepgravende on-
derzoek naar de ramp werd onmid-
dellijk opgestart en volgens de gel-
dende regels moet dat door de nati-
onale overheid gevoerd worden. 
Voorts loopt er in Griekenland een 
intern strafonderzoek. Het is onge-
past om zonder de resultaten af te 
wachten over de schuldvraag te de-
batteren. Als het Griekse onderzoek 
ontoereikend is en de Europese 
Commissie vermoedt dat het Euro-
pees recht met de voeten getreden 
werd, kan ze als hoedster van de 
verdragen actie ondernemen. De 
Europese Commissie staat in voor 
opvolging van het nationale beleid 
en van de inachtneming van het Eu-
ropees recht, niet de Europese 
Raad. Het Europees Parlement kan 
zich ook over die tragedie buigen. Ik 
ben er niet tegen dat er onafhanke-
lijke organisaties het onderzoek 
voeren, maar ik weet niet welke or-
ganisaties daartoe gemachtigd zijn. 
 
We moeten menselijke tragedies 
voorkomen. De structurele oplossin-
gen in het Europees asiel- en migra-
tiepact zullen ons daarbij helpen. 
Het nieuwe pact zou de mensen 
moeten ontmoedigen om gevaar-
lijke reizen te ondernemen als inter-
nationale bescherming niet nodig is. 
De wettelijke migratiemogelijkhe-
den én de mensenrechten zullen 
versterkt worden.  
 

Voorts is het ook onze plicht om het bedrijfsmodel van smokkelnetwer-
ken te doorbreken. Die strijd gaan wij aan samen met Justitie, Binnen-
landse en Buitenlandse Zaken, zowel nationaal als Europees. 
 
Ook moeten de samenwerking en coördinatie op het vlak van search 
and rescue tussen de lidstaten worden versterkt. Als deel van het Eu-
ropees asiel- en migratiepact werd reeds een Europese contactgroep 
voor search and rescue opgericht. Dat is een platform voor samenwer-
king, informatie-uitwisseling en uitwisseling van best practices tussen 
operationele autoriteiten van de lidstaten bevoegd voor opsporings- en 

Il est de notre devoir de casser le 
business model des réseaux de tra-
fic d'êtres humains.  
 
La coopération et la coordination 
entre les États membres en matière 
de recherche et de sauvetage doi-
vent être renforcées. Dans le cadre 
du pacte européen sur la migration, 
un groupe de contact européen a 
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reddingsoperaties. Naast de lidstaten omvat de contactgroep de rele-
vante EU-agentschappen, internationale organisaties en particuliere 
spelers, zoals ngo’s en verenigingen van koopvaardijschepen. 
 
Tijdens debatten over reddingsoperaties in het Middellandse Zeegebied 
dringt België altijd aan op het respect voor het internationaal recht, 
waaronder het SAR-verdrag, door de verschillende betrokken lidstaten 
en tijdens gezamenlijke Europese operaties. Op dit moment is er geen 
discussie over het lanceren van een nieuwe Europese SAR-missie. 
 
Tot slot is het ook nodig om duurzame migratiepartnerschappen met 
landen van herkomst en doorreis te sluiten. Daar wordt nu al aan ge-
werkt, in parallel met de wetgevende hervormingen van het pact. Het 
vermijden van doden op zee begint ook bij het voorkomen dat mensen 
op boten stappen. 
 
Mevrouw Platteau, u sprak ook over het voorstel van resolutie rond ille-
gale pushbacks. Laat mij duidelijk zijn: de federale regering is tegen ir-
reguliere, illegale pushbacks. 
 

déjà été créé. Outre les États 
membres, il comprend les agences 
de l'UE, les organisations internatio-
nales et les acteurs privés concer-
nés.  
 
Lors des débats sur les opérations 
de sauvetage en Méditerranée, la 
Belgique insiste toujours sur le res-
pect du droit international.  
 
Enfin, il est nécessaire de conclure 
des partenariats de migration du-
rables avec les pays d'origine et de 
transit. Pour éviter les décès en 
mer, il faut d'abord empêcher les 
gens d'embarquer à bord de ba-
teaux.  
 
Le gouvernement fédéral s'oppose 
aux refoulements illégaux.  
 

11.05  Nabil Boukili (PVDA-PTB): Madame la secrétaire d'État, je reste 

sur ma faim. Concernant le nouveau pacte migratoire, il ne sert à rien 
de me dire qu'il vise à respecter les droits humains. Je vous ai demandé 
concrètement en quoi il allait faire en sorte d'éviter ce genre de catas-
trophe. Quels articles de ce pacte permettraient-ils que cela n'arrive 
plus? Vous n'avez pas de réponse concrète à apporter, uniquement des 
phrases vagues. Mais c'est dans le concret qu'on en vérifie l'efficacité. 
 
Vous nous dites que vous attendez les résultats de l'enquête grecque, 
cette même Grèce contre laquelle les preuves s'accumulent pour dire 
que cette action était délibérée et que l'intention était de tirer le bateau 
en pleine mer, loin de nos côtes européennes. C'est de cette Grèce-là 
que vous attendez l'enquête. 
 
Vous parlez du respect des droits humains. Je vous ai d'ailleurs dit que 
l'Europe n'était plus crédible à ce niveau-là. En voilà une preuve sup-
plémentaire. Un continent qui respecte les droits humains ne laisse pas 
plus de 25 000 personnes périr dans la Méditerranée pour, ensuite, 
faire la leçon aux autres. Si l'Europe est attachée à ces droits humains, 
il faut être proactif lors d'une telle catastrophe. Il faut être proactif. Il faut 
aller chercher la vérité. Il faut défendre ces personnes et ne pas at-
tendre ce que les Grecs vont dire ou tel ou tel autre élément, ce qui 
prendra des années. Cela, ce n'est pas être soucieux des droits hu-
mains. C'est juste vouloir se cacher derrière ces phrases et ces prin-
cipes-là face à une telle catastrophe. C'est inhumain! 
 
Quand vous parlez des migrants et de la migration en générale, vous 
évoquez souvent le respect des droits humains. Franchement, madame 
la secrétaire d'État, arrêtez d'en abuser car l'Europe ne les respecte 
pas! Avec votre politique, vous ne les respectez pas. Vous êtes de ceux 
qui violent les droits humains dans l'Union européenne, notamment sur 
la question migratoire. Cela vous fait sourire mais, entre-temps, il y a au 
moins 25 000 morts en Méditerranée. Alors, ne me parlez pas de droits 
humains, s'il vous plaît! 
 

11.05  Nabil Boukili (PVDA-PTB): 

U reikt geen concrete antwoorden 
aan. 
 
Europa is niet meer geloofwaardig 
als het aankomt op de mensenrech-
ten, en wat er in Griekenland ge-
beurd is, is daar het beste bewijs 
van. In het licht van een dergelijke 
ramp moet men proactief optreden. 
 
Uw beleid miskent de mensenrech-
ten en schendt ze zelfs, met name 
wat de migratiekwesties betreft.  
 

11.06  Eva Platteau (Ecolo-Groen): Mevrouw de staatssecretaris, be-

dankt voor uw antwoord. Vooreerst wil ik mijn verbazing uitspreken over 
het feit dat deze vragen niet tot een actualiteitsdebat leidden. Er hebben 

11.06  Eva Platteau (Ecolo-Groen): 

Je m'étonne que ces questions ne 
donnent pas lieu à un débat  
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niet eens voldoende fracties een mondelinge vraag ingediend om over 
dit onderwerp een actualiteitsdebat te kunnen houden. Het gaat over de 
grootste scheepsramp die we tot nu toe hebben gekend met migranten 
op de Middellandse Zee, maar blijkbaar is dat voor de rechtse partijen 
niet belangrijk genoeg om er vragen over te stellen. Telt het leven van 
mensen op de vlucht dan niet voor de rechtse partijen? Dat vraag ik mij 
wel af. 
 
Mevrouw de staatssecretaris, u zegt dat het nieuwe migratiepact dit 
soort tragedies zal vermijden. Toch blijf ik ongerust. U spreekt over 
search and rescue, u zegt dat we een wettelijk kader hebben en dat het 
Europees recht bepaalt hoe lidstaten dienen op te treden wanneer men-
sen in Europese wateren in nood zijn. Wij stellen echter vast dat be-
paalde Europese lidstaten keer op keer de Europese regels met voeten 
treden en zich niet houden aan het Europees recht. Met diezelfde lid-
staten sluiten wij evenwel akkoorden af voor ons migratiebeleid, waarbij 
wij een beroep doen op grensprocedures. Dat maakt mij zeer bezorgd. 
 
De rol van Frontex is ook helemaal nog niet uitgeklaard. U zegt dat 
Frontex zelf monitoring zal doen en nog een rapport zal uitbrengen over 
die scheepsramp. Daar kijk ik uiteraard wel naar uit. Ik verwacht dat de 
LIBE-commissie de discussie zal aangaan met de bevoegde commis-
saris en met Frontex. Momenteel staan er nog veel vragen open over 
de rol en de betrokkenheid van Frontex. 
 
Ik vind het wel goed dat u vanuit uw rol als staatssecretaris uw Griekse 
collega een brief hebt gestuurd waarin u schreef dat u belang hecht aan 
het onderzoek. U blijft zeggen dat België aandringt op het respecteren 
van de mensenrechten. Dat vind ik inderdaad de positie die wij moeten 
blijven innemen. Ik wil u er dus voor bedanken dat u dat gedaan hebt. 
 
Ik ben ook blij te horen dat u onze resolutie steunt en dat u illegale 
pushbacks veroordeelt. Ik hoop dat wij daarover in het Parlement tot 
een consensus kunnen komen, zodat het Belgisch Parlement daarover 
een standpunt kan innemen. 
 

d'actualité. Il s'agit de la plus grande 
catastrophe maritime impliquant 
des migrants en Méditerranée que 
nous ayons connue jusqu'à présent. 
La vie de personnes en fuite ne 
compte-t-elle donc pas pour les par-
tis de droite? 
 
La secrétaire d'État affirme que le 
nouveau pacte européen sur la mi-
gration permettra d'éviter de telles 
tragédies, mais certains États 
membres ne cessent de bafouer les 
règles européennes. Je suis très 
préoccupé par les procédures à la 
frontière. Le rôle de Frontex n'a pas 
non plus été clarifié du tout.  
 
Je me réjouis de la lettre que la se-
crétaire d'État a adressée à son col-
lègue grec pour l'exhorter à respec-
ter les droits de l'homme. Je me ré-
jouis également qu'elle soutienne 
notre proposition de résolution et 
qu'elle condamne les refoulements 
illégaux.  
 

11.07  Simon Moutquin (Ecolo-Groen): Merci, madame la secrétaire 

d'État. Pour la dernière intervention de la journée, je suis ravi d'entendre 
que le gouvernement s'oppose aux pushbacks. Dommage que des 
groupes qui font partie du gouvernement ne soutiennent pas une réso-
lution qui ne dit rien d'autre que "les pushbacks doivent être combattus". 
Je suis ravi d'entendre que vous avez écrit à votre homologue grec. Je 
pense qu'au-delà de ce drame qui a touché 750 personnes, les drames 
sont quotidiens, parfois moins médiatisés. Ce n'est pas la même am-
pleur. Des gens meurent à la frontière croate. On connaît la situation en 
Hongrie, entre le Maroc et l'Espagne. Toutes ces personnes qui reste-
ront inconnues meurent tous les jours, que ce soit en Méditerranée ou 
ailleurs, du fait de ces politiques migratoires.  
 
M. Francken qui est parti disait: "Certains se réveillent le matin et ont 
juste envie de venir en Europe". Comme si la migration était un choix 
qu'on faisait un matin en se réveillant! Je crois que la migration est com-
plexe. Certaines personnes n'ont pas accepté sa complexité et faute de 
cela, on n'y arrivera jamais. Je rejoins ma collègue Mme Platteau. Je 
suis tétanisé de voir qu'un drame comme celui qui a été vécu par ces 
personnes il y a deux semaines n'intéresse pas les partis de droite. 
L'indignation est sélective, malheureusement. 
 
Finalement, il faut terminer ce débat par des questions. Qu'est-ce que 

11.07  Simon Moutquin (Ecolo-

Groen): Ik ben blij dat de regering 
gekant is tegen de pushbacks, maar 
ik betreur dat fracties die deel uitma-
ken van de regering de resolutie niet 
steunen. 
 
Elke dag vinden er tragische ge-
beurtenissen plaats aan de grenzen 
van Europa als gevolg van dat mi-
gratiebeleid. De dood van 750 per-
sonen in de Middellandse Zee inte-
resseert de rechtse partijen niet, die 
blijk geven van selectieve veront-
waardiging. Wat zegt dat over de 
ontmenselijking van de Europea-
nen? Er kwam geen of maar zeer 
weinig reactie van de Europese in-
stellingen, ons Parlement, de pu-
blieke opinie en de pers. Dat is dra-
matisch.   
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cela dit de notre politique migratoire, si 750 personnes meurent en Mé-
diterranée? Qu'est–ce que cela dit de la déshumanisation des Euro-
péens quand 750 personnes meurent et qu'il n'y a pas une minute de 
silence organisée dans une institution européenne, que cela n'a pas 
mobilisé notre Parlement, que cela n'a pas mobilisé l'opinion publique, 
ni énormément la presse, même si une certaine presse s'en est fait 
l'écho? Qu'est-ce que cela dit de la situation dans laquelle nous 
sommes? C'est dramatique. Mais nous continuerons à nous battre pour 
ces personnes venues d'ailleurs qui ont des droits aussi. 
 
Het incident is gesloten. 
L'incident est clos. 
 
De voorzitter: De vragen nrs. 55037604C en 55037605C van de heer 
Roggeman worden ingetrokken. 
 

Le président: Les questions 
nos 55037604C et 55037605C de 
M. Roggeman sont supprimées. 
 

De openbare commissievergadering wordt gesloten om 18.46 uur. 
La réunion publique de commission est levée à 18 h 46. 
 
  

 


